
 

20-28 лютого 2015 

 

НАЦІОНАЛЬНА БІБЛІОТЕКА УКРАЇНИ ІМЕНІ В.І. ВЕРНАДСЬКОГО  

ФОНД ПРЕЗИДЕНТІВ УКРАЇНИ 

СЛУЖБА ІНФОРМАЦІЙНО-АНАЛІТИЧНОГО ЗАБЕЗПЕЧЕННЯ ОРГАНІВ  

ДЕРЖАВНОЇ ВЛАДИ 

 

 

Передрук за погодженням 

 
Ініціативи Президента України 

(шляхи реформування) 

 

 

Випуск 39 
 

(огляд матеріалів ЗМІ за 09 − 15 липня 2015 р.) 

 

 

Зміст 
 

1.АНАЛІТИЧНИЙ КОМЕНТАР………………………………………………2 

Зміни до Закону про місцеве самоврядування як ініціатива до мирного 

врегулювання на східних рубежах України……………………………………..2 

2. БЛОГОСФЕРА………………………………………………………………..7 

3. ОГЛЯД ЗАРУБІЖНИХ ЗМІ………………………………………………..26 

4. РЕАЛІЗАЦІЯ ІНІЦІАТИВ В МЕЖАХ «СТРАТЕГІЇ – 2020»………….29 

Офіційна інформація…………………………………………………………….29 

Ініціативи регіональних владних структур та громадських організацій….....52 

Новини з соціальних мереж та регіональних інтернет-представництв………60 

Експертний погляд………………………………………………………………67 

5. ВІДНОВЛЕННЯ ІНФРАСТРУКТУРИ ЗВІЛЬНЕНИХ ТЕРИТОРІЙ..81 

Офіційна інформація ……………………………………………………………81 

Ініціативи регіональних владних структур та громадських організацій….....88 

Новини з соціальних мереж та регіональних інтернет-представництв………93 

Експертний погляд ……………………………………………………………...96 

6. ПРОГНОЗИ…………………………………………………………………101 

7. ІНФОГРАФІКА…………………………………………………………….104 

 

 

Київ 2015 



 

 
2 Аналітичний коментар 

Огляд матеріалів ЗМІ 

«Ініціативи Президента України Петра Порошенка 

(шляхи реформування)» 

20-28 лютого 2015 

 
 

09 − 15 липня 2015 року 

 

Аналітичний коментар 

 

 

С. Горова 

ст. н. сп. ФПУ, 

канд. наук із соц. комунікацій 

 

 

Ситуація в Мукачеві: перерозподіл потоків контрабанди чи 

фальстарт майбутніх «змін»?.. 

 

Як повідомляють ЗМІ, Президент України Петро Порошенко, говорячи 

про події в Мукачеві, заявив: «Це дискредитація справжніх патріотів 

України. Жодна політична сила не повинна і не буде мати жодних озброєних 

осередків. Жодна політична організація не має права обзаводитися 

банальними кримінальними угрупуваннями».  

Глава держави підкреслив, що МВС, СБУ та інші правоохоронні 

органи мають виконати свій обов’язок та роззброїти всі незаконні збройні 

формування. 

Президент наголосив, що події у Мукачеві продемонстрували низку 

назрілих проблемних питань, які потребують негайного вирішення. «Мусимо 

розплутати клубок застарілих проблем, які потребують негайного вирішення. 

Я про клановість, контрабанду, корупцію тощо. Картина того, що зараз там 

відбувається, не чорно-біла. Вона просто вражаюче чорна», – підкреслив 

Глава держави. 

Президент наголосив, що сутністю конфлікту в Мукачевому є 

перерозподіл потоків контрабанди. Глава держави заявив, що вимагає 

рішучих дій від правоохоронних органів у боротьбі з контрабандою. «Має 

бути жорстке і принципове розслідування щодо всіх, хто до цього причетний. 

Обшуки, затримання і пряма кримінальна відповідальність. Не допоможуть 

ні депутатські мандати, ні зв’язки у владі», – підкреслив Петро Порошенко. 

Глава держави дав доручення зробити кадрові висновки в регіоні за 

результатами розслідування. 

«Контрабанда не є суто закарпатською проблемою. Тільки ми почали 

затискати гайки – одразу вся ця нечисть повистрибувала. Контрабандисти 

Закарпаття кинули виклик усій Україні. Я хочу заявити – ми цей виклик 

приймаємо», – заявив Петро Порошенко 

(http://www.president.gov.ua/news/prezident-zibrav-voyennij-kabinet-

zrostannya-naprugi-na-donb-35641. − 2015. − 13.07). 
При цьому, примітно, що радник секретаря Ради національної безпеки і 

оборони України Микола Якубович заявив про незначну ймовірність того, 

що ситуація в Мукачеві може стати загрозою для країни. Однак, «вона 

повинна звернути на себе увагу нашої влади, тому що, дійсно, Закарпаття 
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весь час було таким тихим місцем, але багато є інформації, що там 

процвітала контрабанда, там є вплив кланів, які прийшли ще з часів 

Януковича ...» (http: //www.2000.ua/spectemy/perestrelka/mukachevo-ne-stanet-

novoi-gorjachei-tochkoi_--ekspert.htm. − 2015. − 14.07). 
Слід зазначити, що на подію в Мукачеві вкрай активно прореагували й 

в експертних колах, висловлюючи при цьому дещо суперечливі прогнозні 

оцінки вирішення даної ситуації. При цьому, більшість експертів сходяться 

на думці, що глобальних наслідків для країни, у зв'язку з подіями в Мукачеві, 

очікувати не варто. Так, кілька показових коментарів: військовий експерт 

Святослав Стеценко зазначив, що події в Мукачеві не вплинуть на ситуацію 

на фронті (http://obozrevatel.com/politics/02957-voennyij-ekspert-rasskazal-kak-

strelba-v-mukachevo-povliyaet-na-vojnu-s-rossiej.htm. − 2015. − 13.07). 
Письменник, економічний і політичний експерт Костянтин Щемелінін 

також вважає, що конфлікт у Мукачеві закінчиться тим, що «всі мирно 

розійдуться», так як конфліктуючі сторони зможуть домовитися між собою. 

Однак, експерт зазначив, що в майбутньому положення «Правого сектору» 

буде значно погіршуватися (http://novostimira.net/novorossia/204019-ekspert-

posle-mukachevo-pravij-sektor-budet-tolko-slabet.html. − 2015. − 14.07). 
Такої ж думки дотримується і керівник Центру прикладних політичних 

досліджень «Пента» Володимир Фесенко. При цьому, експерт підкреслив, що 

«революціонери і патріоти, які займаються бандитизмом та контрабандою, 

перетворюються на таку ж загрозу для країни, як і ворог, з яким ця країна 

воює ... У «ПС» є сотні людей, які воюють в АТО, однак, якщо ці люди 

привозять зброю в мирні міста, то гріш їм ціна, як патріотам». 

Про те, що події в Мукачеві ніяк не позначаться й на думці Євросоюзу 

про Україну говорив у своєму коментарі директор інформаційно-

аналітичного центру «Перспектива» Павло Рудяков. 

Прогнозуючи подальший розвиток ситуації, політолог Кость 

Бондаренко відзначив значущість твердої й рішучої позиції Президента 

України. «Він повинен продемонструвати, що дійсно є гарантом не тільки 

Конституції, а й стабільності ...Для нинішньої влади це момент істини. Вона 

повинна показати, що в країні є структури, що відповідають за порядок», - 

підкреслив К. Бондаренко (http://www.segodnya.ua/regions/lvov/eksperty-o-

konflikte-v-mukachevo-moment-istiny-i-novaya-oppoziciya-s-oruzhiem-

630982.html. − 2015. − 12.07). 
У свою чергу, директор Агентства моделювання ситуацій Віталій Бала 

вважає, що події, які відбулися підуть на користь політичному рейтингу 

«Опозиційного блоку», який може використовувати страх свого електорату 

перед «Правим сектором» (http://www.unn.com.ua/ru/news/1482004-podiyi-v-

mukachevo-pidvischuyuyut-reyting-opozitsiynogo-bloku-ekspert. − 2015. − 

14.07). 
При цьому, слід зазначити: відносно ситуації, що склалася деякі 

експерти висловлювалися більш критично й робили більш песимістичні 

прогнози. Так, політичний експерт Святослав Швецов провів аналогію 

нинішньої ситуації в Мукачеві з подіями у Врадіївці. Однак, при змінених 
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умовах. На думку експерта те, що відбувається − це «останній маркер того, 

що система нинішньої української влади може тепер впасти в будь-який 

момент. Таким же маркером була Врадіївка два роки тому. Тобто, щось 

подібне неминуче повинно статися. А конкретний привід не має значення». 

С. Швецов вважає, що незалежно від того, як конкретно закінчиться 

«Закарпатський конфлікт» системні проблеми нікуди не зникнуть, а тільки 

будуть наростати. «Загальним повстанням і зміною влади дана ситуація, на 

мою думку, не продовжиться. «ПС» не володіє масовою підтримкою серед 

населення в цілому, а населення, все ж, ще не остаточно готове рвати владу 

на британський прапор під керівництвом кого завгодно. Але це всього лише 

справа часу. Тепер − вельми недовгого. Швидше за все, до великого 

соціального вибуху залишилося менше року», − спрогнозував експерт 

(http://zik.ua/ua/news/2015/07/12/shist_naslidkiv_podiy_u_mukachevomu_dlya_

ukrainy_ta_poroshenka__ekspert_606709. 2015. − 12.07). 
Директор військових програм Центру Разумкова Микола 

Сунгуровський звернув увагу й на те, що ситуація в Мукачеві явно 

продемонструвала відсутність солідарності як всередині суспільства, так і 

між суспільством і державою. Відповідно, подібна обставина становить 

пряму загрозу національній безпеці країни 

(http://news.eizvestia.com/news_politics/full/311-ozhidaniya-kremlya-chem-

opasna-strelba-v-mukachevo-voennyj-ekspert. − 2015. − 13.07). 
Про події в Мукачеві, як про «фальстарт військового путчу» говорив і 

директор київського Інституту глобальних стратегій Вадим Карасьов. На 

його думку «кримінально-контрабандні розборки» послужили лише 

приводом для того, що сталося, а справжні причини події все-таки глибше. 

«Влада знову починає перетікати «на вулицю» у зв'язку із зростаючим 

соціально-економічним невдоволенням і спробами федеральної влади 

сконцентрувати все в своїх руках» − зазначив В. Карасьов 

(http://vlasti.net/news/221072. − 2015. − 13.07). 
Аналізуючи ситуацію, що склалася, політичний експерт аналітичної 

групи «Левіафан» Валентин Гладких підкреслив: «Провина за те, що сталося 

в Мукачеві, в першу чергу, лежить на владі, яка за рік свого правління не 

зробила нічого, щоб вирішити ті проблеми, яких вимагає суспільство 

...Ніяких парамілітарних структур, які не підкоряються центральному 

керівництву, не повинно бути, тому, що вони становлять загрозу. Немає 

ніякої гарантії, що завтра ці структури не перетворяться на кримінальні 

групи, як це сталося, наприклад, у Грузії, коли в процесі громадянської війни 

в Абхазії виникли дві національно-патріотичні організації. Вони також 

кричали, що захищають народ, але з часом перетворилися на банальні 

організовані злочинні угруповання». 

Експерт також зазначив, що не тільки Закарпаттям, а й Україною керує 

добре організована мафія. «На місці Луценка потрібно не заяви про мафію 

робити, а поставити собі питання про причетність до того, що відбувається в 

Україні. Той факт, що з'явилося прізвище Балога, свідчить не стільки про 

бажання домовитися зі сторонами конфлікту, скільки дає підстави вважати, 
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що він є однією із сторін конфлікту і без його участі цього всього б не 

сталося. А до тих, хто зараз кричить про «Правий сектор», про те, що вони 

так героїчно кинулися боротися, виникає питання, чому тоді вони не 

кинулися, наприклад, на бурштинову мафію. Навіть якщо надіти на себе 

жовто-блакитний прапор або повісити шеврон, це не дає права вбивати, 

вимагати гроші, займатися злочинністю. Патріоти теж бувають злочинцями і 

вбивцями. Тому «Правий сектор» повинен бути введений в правове поле», - 

наголосив В. Гладких 

(http://ru.slovoidilo.ua/2015/07/13/mnenie/politika/baloga-mog-byt-prichastnym-

k-perestrelke-v-mukachevo-ekspert. − 2015. − 13.07). 
При цьому, про можливу причетність до збройних розборок в Мукачеві 

олігарха Ігоря Коломойського говорив політолог Андрій Золотарьов. 

«Коломойський стояв за лаштунками «Правого сектору» та його фінансової 

підтримки. Тому, можна припустити, що події в Мукачеві були гарною 

можливістю нагадати Президенту про неправильність його позицій. Нагадати 

про Одесу, Укртранснафту, Укрнафту та інші образи Коломойського», − 

сказав А. Золотарьов. 

За словами експерта, щоб вирішити ситуацію, Президент повинен діяти 

за законом: «Якщо зараз Петро Порошенко намагатиметься спустити справу 

на гальмах, то за кілька місяців з Банкової винесуть його. ...У будь-якій 

правовій країні людей з важким армійським озброєнням поза зоною АТО 

просто знищили б», − підкреслив він. 

А. Золотарьов також висловив переконаність у тому, що конфлікт у 

Мукачеві унеможливлює найближчу перспективу інтеграції України в ЄС. 

«Який може бути безвізовий режим з країною, де носяться люди на пікапах з 

кулеметами? Хто дасть безвізовий режим Сомалі? Це просто нісенітниця. На 

кордоні з такою країною навпаки − побудують стіну», − підкреслив експерт 

(http://gazeta.ua/ru/articles/politics/_k-strelbe-v-mukachevo-mozhet-byt-

prichasten-kolomojskij-ekspert/636597. − 2015. − 13.07). 
При цьому, примітно: дану точку зору підтверджує й інформація ЗМІ 

про те, що ЄС закликав Київ зупинити терор в західному регіоні країни. Про 

це на своїй сторінці в Facebook написав політичний аналітик Павло Нусс. Він 

зазначив, що представник ЄС в Україні заявив: Україна в особі держави має 

право монополії на застосування зброї, в частині наведення громадського 

порядку та ліквідації причин збройного конфлікту на рівні незаконних 

збройних формувань. 

Іншими словами, офіційний Брюссель дав сигнал Києву, що 

керівництво альянсу не буде проти, якщо Президент Порошенко, силові 

відомства країни вийдуть з переговорного процесу з крайніми радикалами, а 

за фактом терористичними елементами в мукачівському процесі. 

«На початку конфлікту я висловлював свою переконаність у тому, що 

за закарпатським сценарієм розвитку подій стоїть Кремль, і «наосліп», 

можливо, використовує конфлікт і його учасників для початку деінтеграції 

України з середини країни. У свою чергу, українські спецслужби, Захід 

володіють більш широким спектром конфіденційної інформації, яка 
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переконує з боку в доцільності припинення хаосу силовим, законним 

методом. 

Як я вже говорив, ситуація в Мукачеві практично блокує ряд 

перспективних ініціатив Києва і Брюсселя, зокрема, запровадження 

безвізового режиму для громадян України», − вказав П. Нусс 

(http://thekievtimes.ua/society/441624-situaciya-v-mukachevo-blokiruet-

perspektivy-kieva-ekspert.html. − 2015. − 13.07). 
При всьому при цьому, звертають на себе увагу наступні, певною 

мірою, небезпечні моменти, які вимагають дієвого реагування: перший, − 

ситуація в Мукачеві в черговий раз підняла питання про наявність в країні 

величезної кількості неконтрольованої зброї та те, наскільки влада 

контролює людей, які її використовують. 

Другий, − після подій на Майдані і кризи на південному сході України 

в ультрарадикальну молодому русі з'явилися ті, хто вважає, що влада 

повинна належати саме їм. Вони не хочуть закінчення війни і звинувачують 

Президента П. Порошенко в зраді, активно намагаючись нав'язати цю думку 

суспільству. Системно і досить професійно готуючи його до можливих 

«кардинальних» дій... 

Третій, − примітною виглядає і експертна точка зору про те, що 

ситуація в Мукачеві нарочито продемонструвала відсутність солідарності й 

консолідації всередині суспільства нашої країни. 

Четвертий, − події, що відбулися, можуть спровокувати відповідну 

негативну реакцію країн Заходу не тільки на ситуацію, але й в цілому на 

імідж нашої держави. 

 

 

 

 



 

 
7 Блогосфера 

Огляд матеріалів ЗМІ 

«Ініціативи Президента України Петра Порошенка 

(шляхи реформування)» 

20-28 лютого 2015 

 
 

09 − 15 липня 2015 року 

 

Блогосфера 

 

Гліб Канєвський, експерт Центру політичних студій та аналітики: 

Громадськість закликає парламент підтримати на поточному 

тижні важливі антикорупційні ініціативи. 

Громадські організації та експерти, об'єднані в коаліцію 

«Реанімаційний пакет реформ», закликають Верховну Раду ухвалити на 

поточному тижні дві важливі антикорупційні ініціативи, а саме: 

− прийняти за основу законопроект N2123а щодо запобігання і протидії 

політичній корупції; 

− прийняти за основу та в цілому законопроект N2344а щодо вимог до 

членів конкурсної комісії з відбору кандидатів на посади членів 

Національного агентства з питань запобігання корупції. 

Законопроект N2123а був розроблений громадськими експертами IFES, 

Центру політичних студій та аналітики, Transparency International Україна, 

ЧЕСНО та Реанімаційного Пакету Реформ у співпраці з народними 

депутатами та Міністерством юстиції. 14 липня Комітет Верховної Ради з 

питань запобігання і протидії корупції рекомендував взяти законопроект за 

основу. 

Прийняття законопроекту дозволить втілити міжнародні стандарти 

у сфері політичного фінансування, обмежити вплив приватного капіталу на 

політику, виконати рекомендації Україні з боку Групи держав проти 

корупції (ГРЕКО) та ОЕСР щодо посилення прозорості фінансування партій 

та виборчих кампаній, є зобов'язанням України в рамках Плану дій для 

лібералізації візового режиму між Україною та ЄС. 

Законопроект N2344а вдосконалює порядок відбору членів нового 

антикорупційного органу – Національного агентства з питань запобігання 

корупції (НАЗК), що повинен бути створений відповідно до Закону «Про 

запобігання корупції» і відповідати, зокрема, за перевірку декларацій 

публічних службовців. 

Законопроект N2344а був розроблений експертами РПР та поданий 

народними депутатами – членами антикорупційного комітету парламенту. 

Він дозволить розблокувати процес створення НАЗК, що є умовою швидкого 

виконання Плану дій для лібералізації візового режиму між Україною та ЄС, 

а також отримання фінансової допомоги ЄС та МВФ (Громадськість 

закликає парламент підтримати на поточному тижні важливі 

антикорупційні ініціативи // 

http://blogs.pravda.com.ua/authors/kanevskiy/55a62b078f30d/. – 2015. – 15.07). 
 

Давід Сакварелідзе, заступник Генерального прокурора України: 

Нулевая толерантность к коррупции в работе прокуроров является 

ключом к реальным изменениям в системе. 
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Я искренне благодарен за поддержку общественности в этом вопросе и 

хочу попросить каждого, кто столкнулся с тем или иным фактом коррупции 

среди прокуроров или имеет какую-либо информацию о существующих 

коррупционных схемах внутри системы, поделиться этими данными. 

Отправляйте всю (Ключ к реальным изменениям – нулевая 

толерантность к коррупции // 

http://blogs.ukrinform.gov.ua/users/sakvarelidze-david. – 2015. – 15.07). 
 

Юрій Богданов, блогер, координатор проектів в Expostreet 

Consulting: 

В ближайшие дни в Раде будет мегаразборка по двум ключевым 

вопросам: законы для МВФ и децентрализация. Про МВФ все более или 

менее понятно: победа популизма всяких там − и Украина получает много 

проблем, победа здравого смысла − Украина получает денег и решает часть 

проблем. Вторая − намного более дискуссионная. Потому что мало кому 

интересна, а между тем − ключевой вопрос, на самом деле. 

У децентрализации может быть два сценария: 

1) усиление власти местных элит (князьков и их вассалов) 

относительно Киева; 

2) усиление власти местных громад при жестком контроле Киева за 

законностью деятельности местных органов власти. 

Второй сценарий − сильная громада (с широкими полномочиями) + 

сильный контроль (вплоть до приостановки деятельности советов прямым 

указом Президента без согласования с судами или депутатами в случае 

угрозы национальным интересам) − на данном этапе с оговорками 

представлен президентским законом о децентрализации.  

В чем очевидный минус президентского законопроекта? Он носил 

легкий оттенок репрессивности, и в руках нечистоплотного правителя может 

быть инструментом подавления несогласных в регионах. Пока не закончен 

конфликт и не возвращен Донбасс − это нужно. Пока есть угроза сепаратизма 

это нужно. Но и нормы, по которым Президент обладает инструментом 

заморозки деятельности советов, лучше бы ограничить сроком. Например, на 

5 лет. И потом, если эта норма не будет переголосована в Раде, отменить. 

Конечно, то, что сейчас предлагается по децентрализации − 

промежуточный этап. И области слишком крупные, и громады получаются 

достаточно громоздкими (особенно в больших городах), и Президента 

действительно много на будущее (но не много на сейчас). Но это хотя бы не 

симулякр, это шаг вперед. Это возможность усилить громады, ослабить 

местных феодалов и шанс еще сильнее зажать Россию и ее союзников, выбив 

еще один козырь из рук. Это этап реальной управленческой и 

самоуправленческой модернизации (Про децентрализацию // 

http://espreso.tv/blogs/2015/07/15/pro_decentralyzacyyu. − 2015. − 15.07). 
 

Володимир Панченко, кандидат історичних наук, економіст, 

громадський діяч: 
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Попри критику уряду в непрофесійності і корупційності, Україна 

має шанси вийти з нинішньої кризи і стати на шлях зростання. 

Щоправда така вірогідність складає всього 2%. Ви уявляєте: якщо б це 

було казино, то зі ста лунок – лише на дві випадає успіх держави. Ключова 

умова – активна участь народу. 

Звідусіль чуємо, що країна зав’язла в борговій ямі і тотальній 

деіндустріалізації, можливості розвивати високодохідні види діяльності 

тануть на очах. Маємо колосальне падіння ВВП та програмування бідності 

нинішнього і наступних поколінь. Проте корінь всіх бід зростає не на Сході, 

а в чиновницьких кабінетах. Для подолання кризи є всі ресурси, окрім одного 

– ефективної державної машини. 

В цій думці мене зайвий раз переконала вчорашня доповідь академіка 

Михайла Згуровського на засіданні парламентської Комісії майбутнього. 

Чесно, а подекуди жорстко, він розіклав по поличках можливі сценарії 

розвитку подій в Україні. Як правило, такі роботи обговорюються на 

закритих засіданнях Ради безпеки. Але після стрілянини у Мукачевому 

зрозуміло, що ми за крок від початку страшної війни, і тому відкрите 

обговорення є єдиною можливістю їй запобігти. 

Україну можуть очікувати чотири початкових сценарії розвитку 

(2015-2020), від їх перебігу залежатимуть чотири наступних (2020-2030). 

Мова йде переважно про економічні прогнози (форсайт), адже саме 

економіка стане основою або катастрофічного, або позитивного сценарію. 

Пам’ятаєте старий анекдот про два шляхи розвитку держави: 

оптимістичний – прилетять інопланетяни, і фантастичний, коли зробимо все 

самі. Як відомо, фантастичний сценарій в умовах війни успішно втілив 

Ізраїль. Країна спромоглась створити одну з найбільш високотехнологічних 

економік світу, скориставшись єдиним наявним ресурсом – якісним 

людським капіталом. І це при тому, що з моменту отримання незалежності 

країна постійно перебувала в стані захисту суверенітету. 

Україні навіть під час затяжної війни під силу втілення цього 

варіанту розвитку. Він можливий за умови, коли під тиском народу 

державна політика і вектор суспільної активності людей будуть спрямовані 

в одному напрямку – на здійснення швидких і цілеспрямованих перетворень у 

країні. Така вірогідність у першому сценарії складає 10%. 

Другий сценарій більш очевидний (50%), він передбачає консервування 

кризи. І схоже, на це сподіваються керівники держави. Для нього характерні 

падіння економіки до стану технічного дефолту, який вже фактично 

розпочався з моменту несплати Укрексімбанком своїх боргових зобов’язань 

перед зовнішніми кредиторами у розмірі 750 млн. дол. Існують ризики 

руйнування великого приватного бізнесу – йому буде складно 

реструктурувати зовнішні борги (сумарно сягають 100 млрд. доларів), що 

неминуче призведе до корпоративних дефолтів. 

Наступний, третій варіант розвитку подій походить з попереднього і 

передбачає настання суверенного дефолту. За прикладом Аргентини 2000-го 

року можна очікувати, що він буде супроводжуватись подальшим 
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знеціненням гривні та ростом інфляції, припиненням валютних і бюджетних 

операцій та як наслідок – загостренням соціальної напруги. Буде під 

загрозою втрати суверенітет держави, а принципові питання її існування, 

зокрема влаштування економіки та соціальних інститутів, сплати боргових 

зобов’язань, будуть врегульовуватись на міжнародному рівні. Можливість 

такого розвитку подій також 60%. 

Четвертий сценарій – колапс. Після економічного колапсу наступить 

етап, коли держава буде не в змозі захищати свої кордони, гарантувати 

безпеку громадянам, здійснювати соціальні виплати. В країні виникне 

хаотичний революційний стан з декількома центрами впливу різних сил, в 

тому числі деструктивних. Ця ситуація породить декілька мільйонів біженців 

до Росії та країн Східної Європи, і створить умови для дезінтеграції держави. 

Такі шанси оцінені в 10%. 

З 2020 року, згідно п’ятого сценарію, країна має шанс на позитивні 

перетворення. Для цього − збалансованого розвитку Україна має створити 

стартовий капітал власними силами. Переважно це могло б відбутися за 

рахунок двох кластерів «Інформаційно-телекомунікаційні технології» та 

«Агросектор». Потім цей капітал може бути інвестовано в розвиток інших 

економічних кластерів. На жаль, така ймовірність невисока – всього 2%. Цей 

сценарій походить з першого (оптимістичного), вірогідність якого – 10% в 

2015 році. Та й до цього часу доведеться добряче попрацювати спільно 

населенню і державі по створенню кластерів. За розрахунками експертів, 

економіка продовжить падіння приблизно до 2017-2020 років, аж поки 

сумарний внесок у ВВП від усіх кластерів економіки, які створюватимуться 

за рахунок технологій 5-6 технологічних укладів, не перевищить 5-7%. 

Сама економіка «ринковим» шляхом йде по лінії «суверенний дефолт» 

– «сіра зона» або «дезінтеграція держави». Ці жахливі навіть на слух сценарії 

– реальні. Я їх навожу не для залякування, а для реального розуміння 

населенням ситуації. «Сіра зона» на території України − буферна роздільна 

територія між Росією і країнами Євросоюзу. За аналогією з Афганістаном, 

Іраком та Лівією ми зав'язнемо в бідності, корупції, злочинності та тероризмі. 

Кращий з поганих сценаріїв – «чужа суб’єктність», більш відома 

публіці як «зовнішнє управління».У зв’язку з пришвидшеною 

деіндустріалізацією країни, в довгостроковому горизонті Україна буде 

втрачати свою суб’єктність в економіці. Тому цей сценарій буде 

характеризуватись входженням на внутрішні ринки України потужних 

транснаціональних компаній. Вони володітимуть ключовими державними 

активами, використовуватимуть дешеву робочу силу українців, а її територію 

для захоронення різного роду відходів, включаючи радіоактивні. 

Транснаціонали будуть виробляти широкий асортимент високоякісних 

товарів і послуг та продавати їх в багатих країнах (модель Аргентини),а 

країна при цьому буде все біднішою. 

І наостанок про «дезінтеграцію». В математичних моделях вона 

виглядає майже пристойно, а для гарячих голів на сході і на заході України і 

взагалі прийнятно: задля виживання та збереження своєї ідентичності 



 

 
11 Блогосфера 

Огляд матеріалів ЗМІ 

«Ініціативи Президента України Петра Порошенка 

(шляхи реформування)» 

20-28 лютого 2015 

 
 

09 − 15 липня 2015 року 

виростуть державності в 3-х, 4-х регіонах. Ці утворення можуть 

організовуватись для самозахисту та претендувати на отримання державної 

незалежності, або на приєднання до сусідніх держав. Вірогідність цього 

сценарію складає 5%. 

Але в реальності можливий югославський і іракський сценарії. 

Кількість життів, які доведеться віддати Україні за наступне існування у 

вигляді провінцій-сателітів Румунії, Польщі, Росії неможливо спрогнозувати 

− економічне прогнозування цим не займається. Але сама згадка про таку 

можливість повинна активізувати кожного. Навіть при найкращому з восьми 

сценаріїв українцям варто на певний час забути про безпеку і комфорт, які 

супроводжували нас навіть при невисокій матеріальній забезпеченості 

порівняно з розвинутим світом. Але і в цьому є позитивний вихід, який 

полягає у консолідації народу. Саме він може змусити об’єднатися усі три 

гілки влади. 

Працювати державна машина під жорстким контролем суспільства 

повинна не тільки на макроекономічну стабілізацію, про що говорить Уряд, 

хоча це є прямим обов’язком Мінфіну. Мова повинна йти про планований 

розвиток до 2020 року кластерів різних секторів з наступним переходом в їх 

рамках після 2025 року до більш високотехнологічних видів діяльності. Це 

можливо. І це – не економічна мантра, а елемент фізичного, біологічного 

виживання кожного з нас («Інопланетяни» vs народ або чому в України все 

вийде // 

http://blogs.lb.ua/volodymyr_panchenko/311001_inoplanetyani_vs_narod_abo_c

homu.html. − 2015. − 15.07). 
 

Микола Виговський, менеджер робочої групи з реформи публічної 

адміністрації Реанімаційного Пакету Реформ: 

Сьогодні Комітет ВРУ з питань державного будівництва, 

регіональної політики та місцевого самоврядування розглядає 

законопроект «Про державну службу». 

 

Розгляне позитивно – завтра, в останній пленарний день сесії, 

отримаємо шанс отримати нових чиновників. Якщо ж негативно – 

реформа відкладеться на невизначений строк. А разом з цим 

відтермінується отримання другого траншу у розмірі майже 3 мільярдів 

гривень безповоротної фінансової допомоги за Контрактом з розбудови 

держави, укладеним з ЄС. Чи розуміють це депутати Комітету на чолі з 

паном Власенком? Думаю, прекрасно розуміють. 

Як і розуміють те, наскільки революційним є цей законопроект. 

Проте, і далі зволікають. Бо як ще можна прокоментувати те, що пункт 

«Розгляд законопроекту «Про державну службу»» стоїть в порядку денному 

Комітету під номером 8? 

То в чому ж його революційність? 

По-перше, законопроект передбачає виключно конкурсне призначення 

на усі посади. Від найнижчих до керівників центральних органів виконавчої 
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влади. Нечуваний прогрес для українського суспільства і серйозна загроза 

для політичних псевдоеліт, що звикли до квотного принципу розділу хлібних 

посад та хабарів за призначення та просування по службі. Ще й на конкурс 

жодного впливу, бо комісія, що здійснюватиме добір, буде збалансованим 

органом із третиною громадськості у складі та ще й представниками  

професійних спілок та антикорупційного бюро. І посади займатимуть кращі з 

можливих, а не чиїсь протеже. Логіка проста і дуже дієва – не хочемо 

чиновника-кума міністра, а хочемо спеціаліста. 

 
По-друге, проект передбачає заборону членства держслужбовців у 

політичних партіях. Чиновник повинен служити інтересам держави, а не 

партії влади. Так як військовослужбовець повинен захищати державу, 

незалежно від своїх політичних поглядів. Роками держслужбовців втягували 

в свої лави партії влади. Соціал-демократи, нашаукраїнівці, регіонали, – тиск 

чинили всі. З часом чиновник вже не розумів, чиї інтереси він обслуговує – 

держави чи партійної верхівки. Прийшов час припинити цю ганебну 

практику. Особливо в контексті підготовки до місцевих виборів. 

По-третє, врегульовує питання оплати праці. Бідний чиновник – 

корумпований чиновник. Корумпований чиновник – бідна держава. 

Законопроект закріплює, що винагорода за працю не може бути меншою за 

дві мінімальні заробітні плати. Із перспективою зростання. 

Також буде змінено співвідношення посадовий оклад/премія. Зараз це 

70/30. Зараз сімдесят відсотків отримуваних на руки коштів – премії та 

надбавки, нарахування яких залежить виключно від волі керівника. Це 

призводить до надмірної залежності від волі начальника, а не від реальних 
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результатів роботи. Після прийняття нового закону співвідношення зміниться 

на 30/70, де премії та надбавки не зможуть перевищувати 30 відсотків суми, 

що видається на руки. 

По-четверте, скасовується преференційна пенсійна система для 

держслужби. Надходження до Пенсійного фонду від цього не зменшаться – 

бо ж зарплата поступово зростатиме, а ось кількість службовців, основним 

сенсом перебування на посаді яких є очікування пенсії, суттєво зменшиться. 

Без масштабних реформ нашу державу чекає занепад. Це зрозуміли всі. 

І президент, і парламентська більшість і суспільство. Однак, не всі 

розуміють, що будь-які реформи втілюватимуть у життя на місцях державні 

службовці. І від того, якими будуть ці службовці, залежить чи відбудуться 

бодай якісь зміни на краще (Реформа держслужби, або продовження 

адмінресурсного бенкету // 

http://blogs.lb.ua/mykola_vyhovskyi/310997_reforma_derzhsluzhbi_abo_prodovz

hennya.html). − 2015. − 15.07). 
 

Денис Бродський, голова Нацагенства держслужби (2014): 

Цього тижня Верховна Рада Україна може схвалити закон про 

державну службу (законопроект № 2490). Чи насправді він потрібен, 

якщо є Кодекс законів про працю? Чим робота держслужбовця 

відрізняється, наприклад, від роботи спеціаліста в банку? 

І. Особливий правовий режим для держслужбовців 

Справді на перший погляд робота виглядає однаково – люди з менш 

більш однаковою освітою, ходять в менш більш однаковий офіс і роблять 

менш більш однакові речі – наради, листи, рішення тощо. Ключовою 

відмінністю є те, що в приватній структурі завданням працівника є 

досягнення цілей того, хто дав роботу. Метою ж роботи держслужбовця є 

благо громадян, які платять податки і які фактично є наймачами 

держслужбовця. 

Відмінність у цілях діяльності вимагає і відмінних підходів до 

регулювання. Це прямо випливає з Конституції України. Приватна особа 

вільна робити все що не заборонено законом, а чиновник має діяти лише на 

підставі закону. 

КЗпП дає свободу роботодавцю (приймати чи звільняти, заохочувати 

чи розвивати працівників), встановлюючи лише певні гарантії та обмеження. 

Натомість Закон про державну службу повинен чітко врегульовувати всі 

етапи та умови проходження служби. 

Тому до держслужбовця має застосовуватися лише законодавство про 

держслужбу, і в жодному разі не КЗпП. Новий закон пропонує це чітко 

визначити. 

ІІ. Відокремлення політиків від держслужбовців 

Першочергова мета Закону – відокремити політичні посади від 

державної служби. На рівні Конституції, законів про кабмін і ЦОВВ вже є 

відокремлення посад політичних і державної служби. 
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Загальний принцип відокремлення політики і держслужби закріплений 

давно, але він не реалізується на практиці. 

Як це пропонує зробити закон. По-перше, чітко відокремити політичні 

посади і держслужбу. Не повинно бути сірої зони. Мають бути чітке 

розуміння яка посада є політичною а яка ні. Особливу увагу тут слід 

приділити таким посадам як заступники міністрів, помічники депутатів, 

члени колегіальних органів. По-друге, створення арбітрів у випадку 

конфлікту між держслужбовцем і політиком. Мова йде про державних 

секретарів в органах державної влади і про Комісію з питань вищого корпусу 

державної служби у випадку, якщо спір не вдається врегулювати 

безпосередньо. Таким чином Закон на практиці розмежовує політиків і 

держслужбовців в органах державної влади. 

Інша мета – розмежувати держслужбовців і звичайних працівників. Не 

всі в міністерстві реалізують владні повноваження, розробляють чи 

реалізують політику. Такі посади як, наприклад, системні адміністратори є 

звичайним працевлаштуванням. Тому на такі посади поширюватиметься дія 

КЗпП. 

Отже в органі державної влади буде три категорії посад – політичні, 

державна служба та звичайні працівники. Юридично всі ці категорії посад 

мають свої права та обов‘язки. 

Закон про держслужбу поширюватиметься на держслужбовців всіх 

органів державної влади, у тому числі на місцях. З огляду на окремий статус 

місцевого самоврядування – статус цих службовців визначатиме окремий 

закон, який вже на розгляді Парламенту. Він буде прийнятий після схвалення 

Закону про державну службу.   

ІІІ. Сучасні підходи управління персоналом для нової державної 

служби 

Закон має забезпечити сталість та професійність державної служби. 

Справді ми маємо багато жартів про те, що сталість чиновника – це вміння 

нічого не робити і всі правові гарантії використовуються лише як захист від 

звільнення. Але в нас є лише один спосіб побудови якісної держави – 

забезпечити щоб в органах державної влади люди були професіоналами, які 

постійно розвиваються, які готові працювати все своє життя на держслужбі і 

забезпечувати правильну інституційну пам‘ять. Тому система рангів не 

повинна служити додатковим джерелом доходів і привілеїв. Новий Закон 

перетворює ранги на систему розвитку та відбору високоякісних та 

професійних службовців. 

Найважливішим інструментом реформування держслужби є 

відкритий відбір кандидатів через конкурс. Буде сформований відкритий 

Державний реєстр вакансій державної служби. Неможливо буде зайти на 

посаду в обхід вимоги щодо конкурсу. Завданням Головдержслужби і 

держсекретарів буде формування критерії відбору та визначення компетенцій 

і навичок. 

Відповідно до закону Головдержслужба, держсекретарі і відділи з 

управління персоналом працюють над постійним розвитком навичок і 
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компетенцій держслужбовців через навчання, ефективну оцінку діяльності 

тощо. Тобто в їх розпорядженні буде весь набір інструментів, який 

використовують сучасні відділи з управління персоналом в корпораціях. 

Нарешті одним з наріжних принципів закону – дотримання принципів 

нейтральності і незалежності. Комісія з питань вищого корпусу державної 

служби, Головдержслужба, покликані врегульовувати та розслідувати всі 

потенційні конфлікти під час проходження служби. 

В цілому закон передбачає, що Комісія з питань вищого корпусу 

державної служби, Головдержслужба, державні секретарі та відділи 

управління персоналу мають охопити всі аспекти управління персоналом на 

держслужбі. 

IV. Нові люди на державній службі 

Після схвалення закону і розробки відповідної нормативної бази (3 

місяці) має бути створено Комісію з питань вищого корпусу державної 

служби та проведено конкурс на посади держсекретарів. Саме вони будуть 

основними агентами змін держслужби в органах державної влади. Тобто 

вони почнуть формувати вимоги до кандидатів на посади і оголошувати 

конкурси. 

V. Нові умови питання оплати праці 

Закон міняє підходи до оплати праці. Зменшується та складова 

зарплати, яка залежить від керівника – зазвичай це премія. Вже є пропозиції 

щодо нової тарифної сітки. Йде досить конструктивна робота з Мінфіном 

щодо зміни підходів до формування видатків на зарплату. Є домовленість 

про збереження фонду оплати праці і можливість за його рахунок 

збільшувати зарплату держслужбовцям. Тобто якщо держсекретар скоротить 

кількість працівників, то він і далі розпоряджатиметься таким самим фондом 

зарплат як і до скорочення. Це дасть можливість застосовувати до нових 

держслужбовців нові підходи до формування зарплат (Не лише зарплати і 

ранги. Навіщо потрібен новий закон про держслужбу // 

http://blogs.lb.ua/denys_brodskiy/310980_lishe_zarplati_i_rangi_navishcho.html

. − 2015. − 15.07). 
 

Валерій Пекар, підприємець і громадський діяч, віце-президент 

УСПП, президент компанії «Євроіндекс»: 

На кожному засіданні цільової команди з податкової реформи 

розглядаються декілька пропозицій моделей. Сьогодні настала черга 

Громадянської платформи Нова Країна. Доповідає Олексій Геращенко. 

Пріоритети: збільшення інвестиційної привабливості, детінізація, 

стимулювання підприємництва. 

Поведінкова економіка каже: маленькі зміни не працюють (зменшення 

податків з 65% до 45% не матиме наслідків); нові люди, що прийдуть замість 

старих у податкову на ті самі правила, будуть поводитися так саме. ПДВ 

сприймається типовим підприємцем як частина витрат, а не як податок (а 

значить, витрати треба оптимізувати). 

Три ключові напрями для досягнення цілей: 
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1. Найнижче в Європі навантаження на фонд оплати праці та 

прибуток. 

2. Прості бази нарахування, що не допускають трактувань 

(дискреції). 

3. Перерозподіл ВВП через бюджет = 35%. 

Податкова пропозиція Нової Країни: 

1. Соціальний податок фіксований = 499 гривень з особи (41% 

мінімальної заробітної плати). 

2. Податок на доходи фізичних осіб = 10% (як у третьої групи 

спрощеної системи). 

3. Податок на розподілений прибуток = 10%. 

4. ПДВ = 20%, але мінімально 2% з обороту. Це закриє податкові ями. 

Сумарно це дає 35% ВВП в бюджет. Без зменшення бюджетних 

витрат все одно неможливо далі жити (Три ключові напрями для 

податкової реформи // 

http://espreso.tv/blogs/2015/07/14/try_klyuchovi_napryamy_dlya_podatkovoyi_re

formy. − 2015. − 14.07). 

 

Сабиржан Бадретдінов, журналіст, ведучій Радіо Свобода: 

Многие украинские патриоты возложили слишком много надежд 

на Михаила Саакашвили. 

Хочется сказать пару слов о шумихе и ажиотаже, которые окружают 

Михаила Саакашвили на посту губернатора Одесской области. Многие 

украинские патриоты возложили слишком много надежд на Михаила 

Саакашвили, думая, что простая перестановка личностей во главе тех или 

иных институтов власти может радикально изменить ситуацию и навсегда 

уничтожить коррупцию. Саакашвили − замечательный человек и, возможно, 

ему даже удастся как-то улучшить ситуацию в Одесской области, но нет 

никакой гарантии, что это будет надолго и что положительный опыт 

распространится на другие регионы. Да и его склонность к регулярным 

популистским акциям перед видеокамерами слегка настораживает. 

Почитание Михаила Саакашвили и возложение на него чрезмерных 

надежд связано с таким явлением, характерным для многих стран, 

находящихся в процессе демократической трансформации, как 

патримониализм. Правда, не в том смысле, в котором этот термин 

употребляет Макс Вебер, а в том, в котором его употребляет Фрэнсис 

Фукуяма − то есть, в смысле господства личностей или узких социальных 

групп над общественными институтами, в противовес господству 

общественных институтов над личностями, даже если эти личности 

формально руководят этими институтами. 

Патримониализм предполагает, что общественно-политические 

институты (т.е. министерства, ведомства, местные и центральные 

администрации и т.п.) представляют собой некие статичные структуры, 

эффективность которых полностью зависит от особенностей или прихотей 

людей, которые ими управляют. Поэтому, в патримониальных обществах, 
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личные качества конкретных руководителей гораздо важнее 

конституционально обусловленных особенностей тех или иных институтов 

власти. 

Гораздо лучшим решением проблемы коррупции, неэффективности и 

забюрократизированности была бы депатримониализация, т.е. укрепление 

институтов власти таким образом, чтобы индивидуальные особенности 

руководителя не были решающими факторами и чтобы было трудно или 

невозможно использовать ту или иную должность в частных целях (в целях 

самообогащения, непотизма и т.д.). 

А для этого, как минимум, необходима полная транспарентность как 

центральных министерств, так и региональных администраций и ведомств по 

образцу той, которая характерна, например, для некоторых скандинавских 

стран: то есть, всѐ их делопроизводство, все их бюджеты, вся их финансовая 

отчѐтность, вся их кадровая номенклатура и т.п. не должны быть секретом 

для общественности. Ни один вид отчѐтности и ни один вид 

административных действий не должен быть тайным. Любой гражданин 

Украины должен иметь право в считанные минуты узнать имена и адреса 

любых бюрократов и чиновников, размеры их зарплат, отчѐты о проделанной 

работе и планы на будущее, подкреплѐнные финансовыми документами. 

Вся эта информация должна быть выложена в интернете и доступна 

любому человеку. Исключениями могут быть ведомства, связанные с 

военной, разведывательной и тому подобной деятельностью. То есть, сами 

институты власти должны быть трансформированы, обустроены таким 

образом, чтобы даже самый склонный к коррупции чиновник не мог 

получить от своей должности никакой выгоды. Только в этом случае борьба 

с коррупцией и злоупотреблениями служебного положения может увенчаться 

долгосрочным успехом. 

Образно говоря, в нынешней ситуации, Саакашвили − это водитель 

гоночного автомобиля, которого пригласили порулить «Запорожцем» вместо 

того, чтобы переделать сам «Запорожец» в современный автомобиль 

(Важны не личности, а общественные институты // 

http://espreso.tv/blogs/2015/07/11/vazhny_ne_lychnosty__a_obschestvennye_yns

tytuty. − 2015. − 11.07). 
 

Александра Решмедилова, политолог: 

Нужно четко понимать, что пора снимать «розовые очки» и, 

засучив рукава, воплотить реформу. Для начала нужно брать во внимание 

украинские реалии, их специфику и уникальность. Принципиальное отличие 

заключается в том, что поляки первоначально имели политическую волю. 

Польская реформа началась еще в конце 80-х. Показательно, что до этого 

инициаторы реформ готовили их чуть ли не десятилетие в подполье 

«Солидарности». В мае 90-го реформа вступила в силу вместе с первыми 

выборами в местные органы власти. Таким образом, в Польше реформа идет 

вот уже 26 лет. 
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Вех нас манит институциональный потенциал громад, обеспеченный 

сильной местной властью. Понятно, что это привлекает больше внешних 

инвесторов, нежели правительственные гарантии. Однако, не надо 

забывать, что в 1999–2003 гг. Польша получила на децентрализацию от ЕС 6 

млрд. евро. А после вступления в ЕС в 2004-м − еще 12 млрд. евро. За 2007–

2013 гг. страна по евросоюзной программе освоила на реформу местной 

власти 67 млрд., а за 2014–2020 гг. должна освоить еще 82 млрд. евро. Нам 

же Европейский Союз еще в ноябре прошлого года обещал 55 млн. евро на 

реформу местной власти. Но как говаривала Анна Герман, обещать, не 

означает жениться. А после ситуации с Грецией ЕС будет теперь еще более 

тщательно думать куда и на что выделять средства. 

Опыт децентрализации власти в Польше и ее результаты в развитии 

регионов носит несколько явных позитивов. Децентрализация в Польше 

укрепила институциональный потенциал муниципалитетов. Они начали 

конкурировать за внешние ресурсы, финансовый капитал, заграничные 

инвестиции, человеческий капитал. В условиях децентрализации легче брать 

на себя риски создания специальных экономических зон на территории 

городов, а также создания институционального потенциала обслуживания 

инвесторов. Децентрализация ускорила темпы общественно-экономического 

развития во многих регионах Польши. 

Децентрализация открыла возможность для разработки стратегий 

развития регионов, городов, повятов и гмин снизу. Благодаря этому, 

стратегическое планирование в муниципалитетах стало намного более 

индивидуализированным и отвечающим характеру и специфики самих 

городов, а тем самым контекстуальным − не навязанным извне / сверху. 

Децентрализация власти способствует формированию креативного 

класса в городах и мегаполисах. Талантливые граждане в таких условиях 

становятся ключевым ресурсом, благодаря которому может происходить 

динамическое развитие локальной / региональной экономики, базирующейся 

на знаниях, инвестициях в технологии, в культуру, науку и искусство. 

Креативная промышленность и креативная экономика превращаются в 

креативный двигатель развития современных городов. 

У всего есть и оборотная сторона медали, есть уроки Польши, которые 

нам стоило бы вовремя учесть. Для большинства слабо развитых регионов в 

Польше, находящихся прежде всего на Востоке страны, децентрализация 

обозначила рост разрыва по отношению к наиболее успешным регионам. 

Сам факт децентрализации, конечно, не обозначал непосредственного 

сокращения экономического потенциала более бедных регионов, но из-за 

менее эффективных институтов, низкого кадрового и компетенционного 

капитала, а также эффекта высасывания хорошо образованных людей 

городскими центрами с лучшей возможностью трудоустройства и развития, 

децентрализация в ряде регионов вызывала стагнацию. Регионы, лишенные 

частично помощи правительства (финансовый механизм выравнивания 

оказался менее эффективным, чем ожидалось) после проведения 

децентрализации стали развиваться хуже. На указанные выше процессы 
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наложилась еще их общественно-экономическая отсталость исторического 

характера и плохая «рента по местоположению». 

Подводя итог, хочется отметить, что децентрализация власти 

должна сопровождаться хорошо продуманной дополнительной 

институционально-финансовой поддержкой для менее развитых регионов 

либо проходящих экономическую реструктуризацию. Положительные 

эффекты децентрализации будут видны уже через 5-7 лет, то есть в 

среднесрочной перспективе. Децентрализация в Польше, по истечении 26 

лет, все еще продолжается. У Польши кроме собственных, есть деньги ЕС, 

при чем немалые. Польша сама зарабатывает, принимая участие в 

европейской программе специальных экономических зон для выравнивания 

возможностей воеводств. Вот уже свыше 17 лет практикуется освобождение 

от налога на прибыль и недвижимость, предоставление финансовых грантов, 

инвестиций, что за 17 лет практики привлекло более 20 млрд. евро. 

Соблазн изменить Конституцию велик, но Основной закон писать на 

черновик нельзя, стоит не слепо перенимать чужой опыт, а учитывать нашу 

национальную, историческую, ментальную специфику. Лучше еще семь раз 

отмерить, а уж потом резать (Новая Конституция, курс на 

децентрализацию по образу и подобию Польши // 

http://blog.liga.net/user/areshmedilova/article/18601.aspx. −2015. − 11.07). 
 

Борис Малышев, эксперт по правовым вопросам, доктор 

юридических наук:  

Совсем недавно на улицы столицы вышли патрули – 

предвестники новой полиции. Средства массовой информации и 

социальные сети переполнены в основном позитивными и даже 

восторженными отзывами о работе этого подразделения МВД. Настолько 

принципы работы новых полицейских отличаются от подходов их 

предшественников, да и вообще − от сложившегося в обществе негативного 

образа украинского милиционера. 

Из-за активной и умелой пиар компании новой патрульной службы, 

проведенной спецами МВД, многие наши сограждане даже пребывают в 

уверенности, что новая патрульная служба – это и есть та самая 

долгожданная реформа милиции. На самом деле патрулирование столицы 

«милиционерам нового типа» (да-да, люди в красивой форме с надписью 

«Поліція» формально являются на самом деле пока что сотрудниками 

милиции, до вступления в силу недавно принятого Закона «О Национальной 

полиции») имеет характер локального эксперимента, а не системного 

явления. На ближайшее время запланирован запуск патрульной службы во 

Львове и Одессе. 

Патрульные полицейские были отобраны по абсолютно новым 

критериям, согласно прозрачной и конкурсной процедуры, обучены и 

экипированы по новейшим стандартам. Действующих работников милиции 

среди патрулей – не более 10 процентов. Патрули отличаются от 

милиционеров не только своей формой, зарплатой и физической 
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подготовкой, но прежде всего, кардинально иными ценностными установкам 

и мотивацией. Главное, чему обучили новых полицейских это то, что они - не 

представители карательного органа, а стражи общественного порядка, 

неуклонно и корректно действующие в интересах граждан. Энтузиазма и 

рвения у новых полицейских более чем достаточно, а опыт быстро 

приобретается с каждым проведенным дежурством. 

Патрульная служба – это, по сути, флагман реформы милиции. Очень 

хотелось бы, чтобы прогрессивные подходы к своей работе, используемые 

новыми патрулями, распространились на весь самый многочисленный 

репрессивный государственный орган, который называется «милиция». 

Насколько эти несколько тысяч «милиционеров нового типа» будут 

устойчивы перед коррупционными соблазнами, перед сопротивлением и 

натиском остальных нескольких сотен тысяч милиционеров «старой 

закалки»? Вопрос риторический, ответ на который может дать только время. 

Мы никоим образом не сомневаемся в том, что и среди действующих 

милиционеров есть огромное количество профи, готовых поддержать все 

моменты реформирования. Однако, к сожалению, еще большая уверенность 

есть в том, что бюрократический аппарат милиции будет решительно 

сопротивляться любым кардинальным изменениям. Что уже подтверждается 

фактами конфликтов между патрулями и сотрудниками райотделов, которые 

своими действиями часто не дают хода делам по правонарушениям, 

выявленным патрулями. 

Дело в том, что полномочия патрульных заканчиваются 

предупреждением совершения правонарушения или фиксацией уже 

совершенного правонарушения. После чего нарушитель (или информация о 

правонарушении) передается в органы милиции, которые даже близко не 

реформированы и работают согласно давно сложившимся печально 

известным традициям. 

Могущественность, коррупционная сплоченность и многочисленность 

милицейской номенклатуры, занятие ее представителями всех руководящих 

постов низшего и среднего звена милиции, а также банальный страх потерять 

«хлебные» должности – это факторы, которые предопределяют неизбежность 

конфликтов между патрульной службой и остальной милицией, а также 

объясняют невероятную сложность проведения полноценной реформы 

милиции. 

Напомним, что согласно новому Закону «О Национальной полиции», 

переход милиционеров в полицию будет происходить на протяжении трех 

месяцев, однако при этом Закон не предусмотрел обязательной конкурсной и 

открытой модели набора полицейских, а оставил возможность простого 

автоматического перевода милиционера в статус полицейского приказом его 

начальника. 

Какое количество нечистоплотных и непрофессиональных 

милиционеров с помощью этой лазейки плавно и без проблем получат статус 

полицейского, на данный момент сложно спрогнозировать. Однако это будет 
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главным индикатором того, состоится ли настоящая реформа милиции, или 

все будет превращено в имитацию изменений и простую смену вывески. 

Надеемся, что у руководства МВД хватит воли и принципиальности 

для максимально широкого применения именно конкурсного и прозрачного 

механизма набора полицейских (Патрульная служба против милиции // 

http://blogs.lb.ua/boris_malyshev/310631_patrulnaya_sluzhba_protiv_militsii.ht

ml. − 2015. − 10.07). 

 

Богдан Соколовський, екс-уповноважений Президента України з 

міжнародних питань енергетичної безпеки: 

7 і 8-го липня у Києві з ініціативи «Агенції з модернізації України» 

проходив круглий стіл за участю і під головуванням колишнього 

єврокомісара з енергетики Г.Ферхойгена і колишнього Міністра 

закордонних справ Австрії М.Шпінделеггера. Працювали п’ять панелей: 

політичні аспекти Угоди про асоціацію; економічні аспекти Угоди про 

асоціації; енергетика; транспорт; телекомунікації. Очевидно, що йдеться 

про основні теми, за якими ЄС буде оцінювати успішність України на шляху 

євроінтеграції. 

Мабуть, найбільш успішним є наш поступ до ЄС − в енергетиці. Якби 

там не було, але Україна, окрім Угоди про асоціацію з ЄС, є повноправним 

членом Енергетичного співтовариства, яке покликано сприяти 

запровадженню ЄСівського законодавства в енергетичній сфері. І як би 

інколи не було важко, треба відзначити, що наша держава послідовно 

рухається вперед. Інколи, може, не так швидко, як би хотілося, але все ж таки 

є незаперечні успіхи. Словом, на енергетичній панелі було що показати і 

розказати європейцям та нашим учасникам про успіхи євроінтеграції. 

Безумовно це мали би бути виступи представників виконавчої влади 

(Міністерства енергетики і вугільної промисловості) та українського 

парламенту. На жаль, так не сталося: виступили всі «колишні», експерти, 

представники бізнесу і «європеєць» Г.Ферхойген. Але не виступив ніхто від 

української виконавчої влади і від парламенту… Звичайно, не обійшлося без 

демонстрації у виступах ідеологічного забарвлення. Але варто відзначити, 

що нинішні «опозиціонери» зайняли насамперед громадянську позицію. 

Звичайно, вони промовчали про свою недавню прикру роль у владі. 

Але найбільшою несподіванкою стала відсутність актуальної стратегії 

розвитку української енергетичної галузі. Невідомо що і чому, з якою метою 

планує робити Україна і, відповідно, її громадяни через кілька років, через 

рік, через тиждень, завтра і т.д. 

Треба було бачити неприховане здивування з цього приводу 

«європейців»: «Куди ж ви йдете, якщо не маєте енергетичного плану» − 

щиро проронив один з них, йдучи на перерву. 

Треба думати, що єдина енергетична панель була такою, до певної 

міри, не вдалою для України. Хочеться вірити, що всі решту панелей були 

гідно представлені нинішньою виконавчою владою в Україні та українським 

парламентом. 
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Головні висновки із згаданого круглого столу такі: 

− в жодному разі не варто ігнорувати нинішньою владою подібних 

заходів. Адже участь у них досвідчених «колишніх» європейських 

чиновників може використовуватися в ЄС, делікатно кажучи, для з’ясування 

того що, окрім декларацій, робить Україна в плані євроінтеграції; 

− негайно, за участі кваліфікованих фахівців, експертів і політиків-

державників розробити і прийняти (бажано ВРУ) Стратегію розвитку 

енергетичної галузі України у контексті її розвиту як держави, що планує 

інтегруватися в ЄС. 

Згаданий та інші подібні заходи сприймаються європейцями, на жаль, 

скоріше як доказ декларативності намірів на фоні відсутності конкретних дій 

(Що мають думати у Європі про нашу відповідність ЄС? // 

http://blogs.lb.ua/bogdan_sokolovskiy/310587_shcho_mayut_dumati_ievropi_pr

o.html. − 2015. − 10.07). 

 

Народний депутат України, радник міністра внутрішніх справ 

України Антон Геращенко: 

Все потуги Президента, Премьера, народных депутатов в борьбе с 

коррупцией множатся на ноль продажными судьями! 

Только что стало известно о том, что Ирпенский суд снял все 

обвинения с бывшего ректора налоговой академии Петра Мельника. 

Того самого, который вымогал взятку за поступление в Налоговую 

академию, а потом бежал за границу из-под домашнего ареста. 

Не исключаю, что помощниками судей в вынесении оправдательного 

приговора по Мельнику могли быть и отдельные нечистоплотные 

сотрудники прокуратуры Киевской области, один из заместителей которой 

подозревается в вымогательстве в особо крупных размерах. 

Сейчас мои помощники изучают 122-страничный текст судебного 

решения, фиговым листком прикрывшего звериный оскал украинской 

коррупции. 

Готовлю обращение в Высшую Квалификационную Комиссию Судей, 

Высший Совет Юстиции, председателю Верховного Суда и Генеральному 

прокурору с требованием отстранить данных судей от работы и обратится в 

Верховную Раду с требованием освободить их от занимаемых должностей, 

если подтвердиться информация о том, что вынесенное решение об 

оправдании Мельника, является явно неправосудным. 

Генеральная прокуратура должна взять вопрос подготовки аппеляции 

по этому делу на свой контроль и, применив все предусмотренные законом 

возможности, добиться правосудного решения по делу – наказания 

взяточника! 

Прошу Президента Украины Петра Порошенко взять этот вопрос на 

личный контроль. Так как иначе, все заявления о борьбе с коррупцией и 

наведением порядка в стране останутся пустым звуком из-за круговой 

поруки судей, непонимающих что мы не позволим им принимать незаконные 

и неправосудные решения в пользу коррупционеров (Все потуги в борьбе с 

http://blogs.ukrinform.gov.ua/blog/anton-gerashchenko/vse-potugy-v-borbe-s-korrupcyey-mnozhatsya-na-nol-prodazhnymy-sudyamy
http://blogs.ukrinform.gov.ua/blog/anton-gerashchenko/vse-potugy-v-borbe-s-korrupcyey-mnozhatsya-na-nol-prodazhnymy-sudyamy
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коррупцией множатся на ноль продажными судьями // 

http://blogs.ukrinform.gov.ua/blog/anton-gerashchenko/vse-potugy-v-borbe-s-

korrupcyey-mnozhatsya-na-nol-prodazhnymy-sudyamy. – 2015. – 09.07). 
 

Зорян Шкіряк, т. в. о. голови Державної служби з надзвичайних 

ситуацій:  

Не встигли запустити патрульну поліцію Києва і прийняти Закон 

Украіни «Про Національну поліцію», як вже знайшлися коаліційні 

депутати, що стали вимагати скасування цього довгоочікуваного, 

історичного законопроекту. Аргументи смішні і надумані. Якщо коротко – 

махровий популізм. В країні немає інших проблем чи інакше проявитися не 

здатні? Я б ім радив ще раз добре перечитати положення Закону, припинити 

«колотити воду в ступі» і не намагатися збурювати суспільство. 

При цьому, мабуть всім зрозуміло для чого це робиться. Звичайно, 

реформа МВС розпочата Арсеном Аваковим, що набула реальних ознак, як 

кістка в горлі, не дає спокою тим хто звик користуватися правилами 

банального критиканства і технологією «сам дурак». Але запевнюємо, що 

нічого не вийде і зворотнього шляху не буде. Українські громадяни радо і 

позитивно сприйняли нашу нову поліцію. 

Вже тисячі киян і гостей столиці переконалися в ефективності 

роботи наших патрульних, цих молодих, патріотичних і вмотивованих 

хлопців та дівчат. До них звикають, ім довіряють, на них покладають великі 

надії. І нові поліцейські не підведуть. Для них не буде існувати «волохатих 

лап» і «священних корів»! Незалежно від соціального статусу чи високих 

посад, всі правопорушники відповідатимуть згідно Законів та Конституції 

Украіни! Крапка. 

Саме тому, появу полісменів з нетерпінням очікують мешканці інших 

міст та селищ в різних регіонах Украіни. Так, не все відразу вдається 

досконало, але це лише початок і він досить вдалий. Зрештою, хто не 

помиляється, той нічого не робить. Ми набуваємо професійного досвіду в 

реальній роботі поліцейських на вулицях і дуже скоро краіна отримає 

справжню європейську якість нових правоохоронців.  

Легше всього, не розібравшись в суті, навішувати ярлики всім і вся. 

Балаболи! Втім, собаки нехай гавкають, а караван йтиме далі. На черзі Одеса, 

Львів, Харків. Далі Дніпропетровськ і Миколаів. Крок за кроком, протягом 

кількох років нова патрульна поліція охопить всю країну. 

А повертаючись до тієі групи народних депутатів, вважаю їхню 

ініціативу спробою відвертого політичного саботажу, не більше. Прикро 

лише те, що такі провокаційні речі виходять від депутатів фракцій коаліції, 

котрі, в першу чергу, повинні були б підтримати і допомагати. Зрештою, не 

зважаємо і рухаємось вперед. Новій поліції бути! Служити і захищати! Слава 

Украіні! (На жаль, політична клоунада триває... // 

http://blogs.ukrinform.gov.ua/blog/zoryan-shkiryak/na-zhal-politychna-

klounada-tryvaye. – 2015. – 09.07). 

 

http://blogs.ukrinform.gov.ua/blog/anton-gerashchenko/vse-potugy-v-borbe-s-korrupcyey-mnozhatsya-na-nol-prodazhnymy-sudyamy
http://blogs.ukrinform.gov.ua/blog/anton-gerashchenko/vse-potugy-v-borbe-s-korrupcyey-mnozhatsya-na-nol-prodazhnymy-sudyamy
http://blogs.ukrinform.gov.ua/blog/zoryan-shkiryak/na-zhal-politychna-klounada-tryvaye
http://blogs.ukrinform.gov.ua/blog/zoryan-shkiryak/na-zhal-politychna-klounada-tryvaye
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Ігор Попов, народний депутат України, фракція РПЛ, заступник 

Голови Комітету з питань запобігання і протидії корупції: 

Новий закон «Про державну службу» потрібно голосувати 

наступного тижня. Головна реальна зміна, яку там пропонують – 

зарахування на держслужбу виключно за конкурсом, включаючи 

найвищі посади керівників місцевих держадміністрацій (і майбутніх 

префектів) та керівників центральних органів виконавчої влади (крім 

міністра та першого зама, які будуть політичними фігурами). 

Скандальний досвід останніх місяців лише підтверджує тезу про 

необхідність радикальної реформи системи призначень на керівні посади у 

державній службі. Бо призначаються в підкилимному режимі співучасники 

дерибану минулої влади, рейдери, притягнуті до відповідальності за 

корупцію, особи з непідтвердженими доходами чи просто непрофесіонали-

однокласники суб'єкта призначення. Одним словом – трофейну команда, яка 

приходить не реформувати і розвивати, а розпилювати і вивозити. Звичайно, 

прозорі конкурси повністю проблему не вирішать, проте ситуацію 

однозначно покращать. 

Не забуваємо, що реформа держслужби стосується не лише тисячі 

посадовців вищого корпусу, але двохсот тисяч працівників по всій Україні. 

Для них принциповим питанням, окрім прозорого просування по службі, є 

розмір зарплат і соціальних гарантій. Держава ставить все більше вимог і 

обмежень до державних службовців, лише антикорупційне законодавство 

змінюється щоквартально в напрямку закручування гайок, заборонено 

сумісництво, відмінено спецпенсіі, пільгових путівок фактично не 

залишилось, іде дискусія про заборону членства в партіях. Позапартійність 

виглядає як логічне обмеження в наших кумедних умовах вступу в партію 

всім колективом вслід за керівником. Проте, в умовах нового виборчого 

законодавства позапартійність фактично закриє багатьом службовцям 

шлях до місцевих рад, тобто відбере у них ще один маленький додатковий 

бонус. Вже зараз кілька органів державної влади розробляють механізми 

виводу своіх співробітників з-під дії закону про державну службу, щоб мати 

більше свободи у встановлені зарплат працівникам. Пільг-то ніяких 

держслужба не даватиме. 

Я так само бажаю, щоб на державну службу приймали знавців 

англійської мови, і платили їм по 700 євро, як люблять говорити деякі колеги. 

Проте в реальності при зарплаті півтори-дві тисячі гривень на місцевому 

рівні будуть шукати хоча би знавців української зі словником. Американські 

доплати можуть працювати в «одесько-потьомкінській дєрєвні» чи для 

керівників департаментів у стратегічних міністерствах, і то за півтора роки 

механізму легалізації конвертних доплат не придумали. 

Для компенсації втрати спецпенсій Кабмін прийняв механізм разових 

виплат при виході на пенсію, залежно від стажу державної служби станом на 

1.01.2016. Відповідно, очікуємо нової хвилі звільнень після цієї дати. Якщо 

не буде вирішено питання зарплат, із держслужби поступово будуть 

звільнятися найбільш досвідчені і цінні співробітники, які будуть шукати 
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роботу в інших секторах. Механізм збільшення зарплат діючим 

співробітникам за рахунок скорочених і звільнених може включитися 

нескоро, бо звільнити держслужбовця – досить дорого, в середньому 23 

тисячі гривень. 

Робоча група у Верховній Раді після тривалих дискусій пропонує нову 

сітку зарплат, фактично двократне збільшення на базовому рівні. Оскільки 

грошей в бюджеті-2016 на це не буде, норму запропонують запустити в дію 

з 2017. Але до того треба буде провести реальну адміністративну реформу, 

здійснити значні скорочення, щоб мати кошти для достойної оплати тим, що 

залишаться (Реформа державної служби – не можна провалити // 

http://blogs.pravda.com.ua/authors/popov/559e162d0ee13/. – 2015. – 09.07). 

 

Андрій Парубій, перший заступник Голови Верховної Ради України, 

громадський діяч, політик: 

Мій друг Віталій Шабунін у своєму пості написав, що не вірить в 

ухвалення Верховною Радою законопроекту № 2423, який дозволяє за 

прізвищем чиновника дізнатися про квартири, будинки, земельні 

ділянки чи автівки, які є в його власності. 

Я твердо переконаний, що це справді один з найважливіших 

законопроектів, які стоять на порядку денному сесії. Коли ми, через 

внесення у комп'ютер зможемо бачити майно того чи іншого чиновника, 

cудді, прокурора ніхто в цій країні не зможе захистити його від звільнення і 

законного покарання. Цей закон дасть нам змогу, як рентгеном засвітити 

темну корупційну армію чиновництва з усіма вкраденими у народу України 

статками. 

Тому я вважаю – ми не повинні опускати руки ще до бою, ми не повинні 

висловлювати сумнів, що даний законопроект може і має бути прийнятий, а 

ми повинні сконцентрувати усі зусилля навколо того, щоб змусити, можливо 

навіть тих хто не хоче, проголосувати за цей законопроект. 

Якщо ми не сформуємо свою армію, яка буде воювати проти армії 

корупціонерів і злодіїв, ми ніколи не здобудемо перемоги. Я закликаю 

об'єднатись депутатів, громадських діячів і експертів. Через пікети на 

вулиці, через тиск в залі, через ЗМІ ми маємо змусити Парламент прийняти 

цей законопроект. Я, в свою чергу, зроблю усе можливе, щоб цей закон був 

прийнятий. І цим ми зробимо вирішальний крок до подолання корупції в 

нашій країні (Закон #2423: ретген для корупціонерів // 

http://blogs.pravda.com.ua/authors/parubiy/559e88eb76cb1/. – 2015. – 09.07). 
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Огляд зарубіжних ЗМІ 

 

Україна та Канада дійшли домовленості щодо зони вільної 

торгівлі.  

Прем’єр-міністр Канади Стівен Гарпер: 

Ця угода стосується лише невеликого сектору канадської торгівлі, 

однак є політично значимою для обох країн.  

Обсяг двосторонньої торгівлі між Україною та Канадою в середньому 

становив близько 272 мільйонів доларів США на рік у 2011-2013 роках. 

Більше 1,2 мільйона з 36 мільйонів громадян Канади мають українське 

походження, і їхні голоси можуть вплинути на підсумки голосування в 

декількох районах Канади під час парламентських виборів 19 жовтня 

(Україна й Канада домовились про зону вільної торгівлі // Deutsche Welle 

(http://www.dw.com/uk/україна-й-канада-домовились-про-зону-вільної-

торгівлі/a-18584169). – 2015. – 14.07). 
 

Глава украинского правительства призывает американских 

бизнесменов инвестировать в экономику страны. 

Премьер-министр Украины Арсений Яценюк: 

Моя позиция, и позиция правительства и президента Украины − нам 

нужно начать широкомасштабную приватизацию. Мы ценим ваши усилия. 

Мы чувствуем, что правительство США, парламент и Сенат США и 

американский народ поддерживают украинский народ. Я хотел бы увидеть в 

Украине «сильный и современный частный сектор», который можно создать 

при помощи американского опыта, технологий, персонала. (…) 

Эксперт по вопросам экономики из фонда «Майдан закордонных 

справ» Юрий Смелянский: 

Американское государство привыкло защищать свои капиталы, даже 

если они вложены в виде инвестиций в другие государства. Можно было бы 

надеяться, что безопасность Украины укрепилась бы. Однако нужно 

понимать, что инвестора приглашают туда, где созданы привлекательные 

условия для его средств, где он будет понимать, что вложенные деньги будут 

приносить доход, доход будет стабильным, где не существует рисков 

потерять инвестиции, а перспективные рынки страны позволят вкладывать 

заработанный капитал в новые проекты. (…) 

Политолог, аналитик Международного информационно-

аналитического Центра «Россия − Украина» Александра Решмедилова: 

Сотрудничество с Соединенными Штатами в экономической сфере 

чрезвычайно важно для Украины. Однако это не значит, что на данном 

историческом этапе Украина является привлекательной для американских 

инвесторов страной. Инвестиции всегда приходят туда, где есть 

стабильность. (...) Основные инвестиции в украинскую экономику должны 

быть украинскими − в сфере малого и среднего бизнеса. А для этого 
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необходимо изменение законодательства, реформа судебной системы и т. д. 

Максимум − США могут помочь вытащить из упадка отдельные 

стратегические отрясли. 

Если удастся договориться с канадцами, то украинцам придется 

работать, придется проводить реформы (Арсений Яценюк: Мы чувствуем 

поддержку американского правительства и народа // INOСМИ 

(http://inosmi.ru/sngbaltia/20150714/229081177.html). – 2015. – 14.07). 
 

Президент США Барак Обама и вице-президент Джо Байден 

похвалили украинского премьер-министра Арсения Яценюка, который 

находится с визитом в Вашингтоне, за проведение его правительством 

масштабных реформ.  

Премьер-министр Арсений Яценюк: 

Господин президент, некогда Бенджамин Франклин сказал, что они 

будут держаться вместе или будут повешены врозь. Именно это мы и делаем 

с президентом Украины (США похвалили Украину за реформы // 

Коммерсант. ru (http://www.kommersant.ru/doc/2767826). – 2015. – 14.07). 
 

14 июля состоялся телефонный разговор председателя Верховной 

Рады Украины Владимира Гройсмана, президента Франции Франсуа 

Олланда и канцлера Германии Ангелы Меркель, во время которого 

были обсуждены украинские реформы и минские договоренности. 

Официальный представитель правительства ФРГ Штеффен 

Зайберт: 

Меркель и Олланд приветствовали проект конституционной реформы с 

упором на децентрализацию. Они бы очень приветствовали, если бы в целях 

долгосрочной стабилизации востока Украины и обеспечения 

территориальной целостности страны было бы достигнуто соглашение 

между сторонами о дальнейших шагах на пути к конституционной реформе и 

местным выборам (Ангела Меркель и Олланд довольны проектом 

конституционной реформы на Украине // Вести Кавказа 

(http://www.vestikavkaza.ru/news/Merkel-i-Olland-dovolny-proektom-

konstitutsionnoy-reformy-na-Ukraine.html). – 2015. – 14.07). 
 

Министр торговли США Пенни Прицкер: 

Я призываю американский бизнес поддержать программу 

экономических реформ на Украине. Администрация США предоставила 

Украине 2 миллиарда долларов в качестве гарантий по займам. Однако 

правительственная поддержка не является решением в долгосрочной 

перспективе. Главную роль в данном процессе должен играть частный 

сектор. Президент и премьер-министр Украины Петр Порошенко и Арсений 

Яценюк понимают это (Министр торговли США призвала бизнес 

поддержать реформы на Украине // Риа Новости 

(http://ria.ru/world/20150713/1126434397.html#14369657282384&message=resi

ze&relto=login&action=removeClass&value=registration). – 2015. – 13.07).  
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Президент Словакии Андрей Киска: 

(…) Главным сегодня для Украины являются реформы, за которые 

украинцы стояли на Майдане, потому что не соглашались с коррупцией, с 

олигархией, с тем, в каком состоянии была страна. И сейчас задачей 

президента Петра Порошенко и премьера Арсения Яценюка исполнить эти 

их ожидания. 

С другой стороны, и страны ЕС должны дать украинцам надежду, 

разъяснить им, что время реформ будет тяжелым периодом, как это было в 

Чехии и Словакии, − но, пройдя его, Украине может стать членом ЕС. Но, 

если этой надежды украинцам не дать, им будет очень трудно проводить эти 

реформы в своей стране, подчеркнул он. Однако пока, к сожалению, 

некоторые сигналы ЕС в отношении Украины не являются положительными 

(Президент Словакии призвал Евросоюз поддержать реформы в Украине 

// Новый Ренион (http://nr2.ru/News/Ukraine_and_Europe/Prezident-Slovakii-

prizval-Evrosoyuz-podderzhat-reformy-v-Ukraine-101168.html). – 2015. – 

11.07). 

 

Эксперт по вопросам безопасности Европейского центра Карнеги 

Джуди Демси: 

Европа не «видит», что, если Греция выйдет из еврозоны, а Украина 

перестанет получать финансовую и политическую поддержку Запада – это 

станет угрозой для мировой безопасности. Ослабление Греции, «ударит» по 

западным странам Балтии, в первую очередь. Что касается Украины, то 

позиция Европы «должна быть однозначной»: Европа должна помочь 

Украине стать стабильной и поддержать начатые Киевом реформы. Без 

реформ государственных органов Украине не избавится от коррупции и 

влияния олигархов, которые противятся реформам и расшатывают 

демократию (Europe’s strategic Indifference over Greece and Ukraine // 

Carnegie Europe (http://carnegieeurope.eu/strategiceurope/?fa=60651). – 2015. 

– 09.07). 

 

 

http://carnegieeurope.eu/strategiceurope/?fa=60651
http://carnegieeurope.eu/strategiceurope/?fa=60651
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Реалізація ініціатив в межах «Стратегії – 2020» 

 

ОФІЦІЙНА ІНФОРМАЦІЯ 

 

Президент Украины Петр Порошенко обсудил с генеральным 

секретарем Венецианской комиссии Совета Европы Джанни Буккикио 

внедрение реформ в Украине.  

Президент Украины Петр Порошенко: 
Глава государства отметил важную роль Венецианской комиссии во 

внедрении в Украине конституционной, судебной и избирательной реформ. 

Украина рассчитывает на продолжение сотрудничества с Советом Европы и 

Венецианской комиссией.  

Также, собеседники обменялись мнениями о децентрализации 

накануне запланированного на завтра голосования в Верховной Раде 

относительно внесения изменений в Конституцию Украины (Порошенко 

обсудил с главой Венецианской комиссии Буккикио внедрение реформ в 

Украине // 112. Ua (http://112.ua/obshchestvo/poroshenko-obsudil-s-glavoy-

venecianskoy-komissii-bukkikio-vnedrenie-reform-v-ukraine-245141.html). – 

2015. – 15.07). 

 

Міністр торгівлі США Пенні Пріцкер: 

Україна спільно з США створить дорожню карту щодо підвищення 

інвестиційної привабливості, хід виконання якої буде перевірений в жовтні. 

Прем’єр-міністр (Арсеній Яценюк, – ред.) і я вранці домовилися про те, 

що ми разом створимо дорожню карту з цілей, яких ми хочемо досягти. 

Я буду в Києві в жовтні, і це буде можливістю для мене і прем’єр-

міністра (Яценюка, – ред.) оцінити, де ми знаходимося, оцінити всі 

досягнення і, що важливо для всіх присутніх, публічно відсвяткувати весь 

прогрес, який ви зробите (Україна спільно з США створить дорожню 

карту щодо підвищення інвестпривабливості // Україна без корупції 

(http://www.coruption.net/novini/item/50223-ukraina-spilno-z-ssha-stvoryt-

dorozhniu-kartu-shchodo-pidvyshchennia-investpryvablyvosti). − 2015. – 14.07). 

 

13 липня у рамках робочого візиту до Вашингтона Прем’єр-міністр 

України Арсеній Яценюк зустрівся з заступником Державного секретаря 

Сполучених Штатів Америки Ентоні Блінкеном. 

Заступник Державного секретаря Сполучених Штатів Америки 

Ентоні Блінкен привітав Арсенія Яценюка з успіхом проведення Першої 

інвестиційної конференції Україна-США. 

США високо цінують надзвичайні зусилля Уряду для реалізації курсу 

реформ у дуже важких обставинах. 

Під час зустрічі йшлося про актуальні питання фінансового 

співробітництва, економічної взаємодії та співпраці в енергетичній сфері (У 
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Вашингтоні Арсеній Яценюк зустрівся із заступником Держсекретаря 

США Ентоні Блінкеном // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=248326159&cat_id=2

44276429). – 2015. – 13.07). 

 

Заступник Глави Адміністрації Президента України – секретар 

Національної ради реформ Дмитро Шимків представив систему 

моніторингу прогресу реформ на оновленому сайті reforms.in.ua. 

Заступник Глави Адміністрації Президента України – секретар 

Національної ради реформ Дмитро Шимків: 

Міжнародні партнери очікують від країн, з якими працюють, чіткого 

плану реформ, визначення термінів та відповідальних та детального 

моніторингу. Чіткий план реформ в Україні є, є чіткі терміни і відповідальні. 

Моніторинг – це не оцінка, а інструмент для аналізу таприйняття 

рішень. 

Розробкою моніторингу займалась широка коаліція урядових, 

громадських та міжнародних партнерів. Система підтримана ЄС та 

донорською спільнотою як ефективний інструмент моніторингу.  

Моніторингові карти показників розроблені на основі стратегічних 

документів країни – Угоди про асоціацію з ЄС, Стратегії сталого розвитку – 

2020, Коаліційній угоді, Меморандумі України з МВФ та Програмі діяльності 

Уряду. 

Система відстежує роботу не лише міністерств, але й Верховної Ради і 

інших органів влади, залучених до процесу, та дозволяє виявити проблеми на 

всіх етапах розробки та впровадження реформи. 

Моніторингова система посилює координацію процесу реформ. 

Система «світлофорів» допомагає швидко ідентифікувати «червоні» завдання 

і зосередити на її вирішенні увагу насамперед членів Нацради реформ, 

міжнародної донорської спільноти та суспільства. 

Оцінка прогресу реформ за 2 квартал показала, що майже всі реформи в 

графіку щодо термінів зобов'язань, за винятком реформи охорони здоров'я. Є 

«жовті» реформи, і це означає, що потрібно прислухатися до сигналів 

відповідальних міністрів і надати необхідне сприяння. «Зелених» – 11, 

«жовтих» – 5, «червоних» – 1. Окрім моніторингу термінів, система дозволяє 

слідкувати за виконанням планів та зобов’язань, узятих по кожній реформі на 

період впровадження (Моніторинг прогресу реформ дозволяє 

пришвидшити їх виконання – Дмитро Шимків // Реформи в Україні 

(http://reforms.in.ua/news/monitoryng-progresu-reform-dozvolyaye-

pryshvydshyty-yih-vykonannya-dmytro-shymkiv). – 2015. – 10.07). 

 

Конституційна реформа 

 

Робоча група з питань правосуддя та суміжних правових 

інститутів, яка створена Конституційною Комісією, у рамках підготовки 

проекту змін до Конституції України в частині правосуддя проводить 
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регіональні обговорення своїх напрацювань. Зокрема, заходи вже 

відбулися у Дніпропетровську та Одесі. 

Заступник Глави Адміністрації Президента України та Голова 

Робочої групи з питань правосуддя Олексій Філатов: 

Упродовж останніх трьох тижнів, окрім роботи над проектом тексту 

змін до Конституції України, Робоча група з питань правосуддя проводить 

громадське обговорення напрацьованих нею змін до Основного закону. 

Члени Робочої групи та міжнародні експерти зустрічаються у регіонах 

України з представниками юридичної cпільноти – науковцями, адвокатами, 

суддями – та громадськості. Це дозволяє отримати швидкий та ефективний 

зворотній зв’язок як від експертного середовища, так і від громадянського 

суспільства щодо проекту реформування сфери правосуддя на рівні 

Конституції. Також Робоча група отримує додаткові рекомендації та 

пропозиції від провідних українських експертів-правників, що дає 

можливість врахувати максимальну кількість експертних думок та 

підготувати якісний законопроект до розгляду Конституційною Комісією. 

Регіональні обговорення проводяться за підтримки Проекту Агентства 

США з міжнародного розвитку (USAID) «Справедливе правосуддя» та 

провідних українських університетів. 

Наступне регіональне обговорення напрацювань Робочої групи 

відбудеться у Львові (Робоча група з питань правосуддя проводить 

регіональні громадські обговорення змін до Конституції України // 

Президент України Петро Порошенко 

(http://www.president.gov.ua/news/robocha-grupa-z-pitan-pravosuddya-

provodit-regionalni-gromad-35650). – 2015. – 15.07). 

 

Голова Верховної Ради України Володимир Гройсман: 

Зміни до Конституції України у частині децентралізації передбачають 

два роки перехідного періоду для внесення відповідних змін до 

законодавства. 

Нам потрібно змінити більш ніж 500 законів, дуже багато рішень, − це і 

новий закон про місцеве самоврядування, і внесення змін до кодексів, які 

потрібні для реалізації положень Конституції України. Два роки − це той 

період, за який ми можемо, дуже інтенсивно працюючи, провести ці зміни. 

Після завершення перехідного періоду, необхідного для приведення 

законодавчої бази у відповідність до нової Конституції, необхідно буде 

провести нові місцеві вибори під нові повноваження (Зміни до Конституції 

України у частині децентралізації передбачають два роки перехідного 

періоду для внесення відповідних змін до законодавства // Децентралізація 

влади (http://decentralization.gov.ua/news/item/id/395). – 2015. – 13.07). 

 

Робоча група з питань правосуддя та суміжних правових 

інститутів, яка працює в рамках Конституційної Комісії, підготувала 

проект змін до Конституції України в частині правосуддя та розпочала 
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консультації з українськими та міжнародними експертами щодо 

зазначених напрацювань. 

Заступник Глави Адміністрації Президента України та Голова 

Робочої групи з питань правосуддя Олексій Філатов:  

Впродовж трьох місяців Робоча група з питань правосуддя провела 11 

робочих засідань та опрацювала всі 14 питань Технічного завдання, які були 

погоджені до розгляду Конституційною Комісією. Також спеціальна 

редакційна група, до складу якої увійшло 6 членів Конституційної Комісії, 

підготувала проект тексту змін до Основного закону, який був погоджений 

на останньому засіданні Робочої групи 7 липня 2015 року. Наразі ми 

проводимо консультації з експертами Венеціанської комісії та іншими 

міжнародними експертами та консультантами для підготовки остаточної 

пропозиції щодо проекту змін до Конституції в частині правосуддя до 

розгляду Конституційною Комісією». 

Напрацьовані Робочою групою зміни передбачають зміну порядку 

формування та розширення повноважень Вищої ради юстиції для 

забезпечення незалежності суддівського корпусу від політичного впливу, 

призначення суддів виключно за результатами конкурсу, підвищення вимог 

щодо віку та професійного стажу кандидата на посаду судді, інші норми 

щодо посилення незалежності суддів судів загальної юрисдикції та 

Конституційного суду з одночасним спрощенням процедури притягнення 

судді до відповідальності (через запровадження інституту функціонального 

імунітету) у разі вчинення ним правопорушення (Олексій Філатов: Робоча 

група з питань правосуддя підготувала попередній проект змін до 

Конституції України в частині правосуддя та суміжних правових 

інститутів // Президент України Петро Порошенко 

(http://www.president.gov.ua/news/oleksij-filatov-robocha-grupa-z-pitan-

pravosuddya-pidgotuval-35640). – 2015. – 13.07). 

 

Председатель парламента Украины Владимир Гройсман: 

Конституционная комиссия, которая создана президентом, не 

завершила свою работу. У нас есть множество вопросов, начиная от 

треугольника власти и ликвидации, как такового, дуализма власти в 

принципе, заложенных в основу нашей Конституции, так и вопросов 

судебной системы, так и вопросов прав человека. Конституционная реформа 

не может длиться годами, а уже наработанные изменения касаются только 

важнейших аспектов (Гройсман заявил, что Конституционная комиссия 

продолжает свою работу // 112.ua (http://112.ua/politika/groysman-zayavil-

chto-konstitucionnaya-komissiya-prodolzhaet-svoyu-rabotu-243456.html). – 

2015. – 09.07). 

 

Оновлення влади та антикорупційна реформа 

 

Депутати Верховної Ради підтримали у другому читанні та в 

цілому законопроект, згідно з яким вводиться кримінальна 



 

 
33 Офіційна інформація 

Огляд матеріалів ЗМІ 

«Ініціативи Президента України Петра Порошенка 

(шляхи реформування)» 

20-28 лютого 2015 

 
 

09 − 15 липня 2015 року 

відповідальність за корупцію в закупівлях продукції оборонного 

призначення. 

Кримінальна відповідальність передбачена за придбання продукції, 

робіт і послуг оборонного призначення, які не відповідають стандартам і 

техрегламенту. Порушення при виготовленні, виробництві, реалізації, 

придбанні продукції, робіт або послуг оборонного призначення тягнуть за 

собою покарання у вигляді позбавлення волі від 5 до 8 років (За корупцію у 

закупівлях для «оборонки» ув’язнюватимуть // АСН 

(http://asn.in.ua/ua/news/news/6265-za-korrupciju-v-zakupkakh-dlja-oboronki-

budut-sazh.html). – 2015. – 15.07). 

 

В Будинку Уряду презентовано оновлений реєстр осіб, які вчинили 

корупційні правопорушення.  

Заступник Міністра юстиції України Наталія Севостьянова: 

Загалом реєстр містить інформацію щодо 9,5 тис. осіб і постійно 

оновлюється. 

Сьогодні вдосконалено реєстр. Ви можете шукати за такими 

показниками: прізвище, ім’я по батькові, місце роботи під час вчинення 

корупційного правопорушення, склад корупційного правопорушення, вид 

покарання або стягнення, спосіб вчинення дисциплінарного проступку, вид 

дисциплінарного стягнення. Також реєстр буде надавати розширену 

інформацію про особу. 

Щодня буде доступний файл для скачування з інформацією про осіб, 

які потрапили до цього реєстру нещодавно.  

Вам не обов’язково знати інформацію про всіх 9,5 тисячі осіб, ви 

будете бачити, хто останнім часом за рішенням суду потрапив до даного 

реєстру і також моніторити ефективність боротьби з корупційними 

правопорушеннями в нашій країні (В Будинку Уряду презентовано 

оновлений реєстр осіб, які вчинили корупційні правопорушення // 

Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=248323783&cat_id=2

44276429). – 2015. – 13.07). 

 

Заместитель генерального прокурора Давит Сакварелидзе: 

Мы обещаем новые  «хорошие дела» по борьбе с коррупцией. 

Психологический барьер в вопросах борьбы с коррупцией уже преодолен. 

Этим делом мы не закончим, есть еще наработки, будут хорошие 

результативные дела параллельно с реформой, системной, когда будем через 

конкурс отбирать порядочные кадры, которым в голову не придет приходить 

в прокуратуру заработать. Если такие придут, то их тоже будем отсеивать 

(Сакварелидзе пообещал новые «хорошие» антикоррупционные дела // 

112.ua (http://112.ua/kriminal/sakvarelidze-poobeshhal-novye-horoshie-

antikorrupcionnye-dela-244053.html). – 2015. – 11.07). 
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Заступник Міністра інформаційної політики України Артем 

Біденко взяв участь у прес-конференції на підтримку масштабної 

інформаційно-правозахисної кампанії «Вони б не мовчали», яка 

спрямована на захист викривачів корупції. 

Соцкампанія організована антикорупційною організацією Transparency 

International Україна за підтримки Міністерства інформаційної політики та 

проекту Pact UNITER. Ініціатори кампанії вважають, що ставлення до 

викривачів в Україні має змінитися, а громадяни повинні активніше 

повідомляти про корупцію. 

Під час заходу автори та партнери соціальної кампанії розповіли про 

світовий досвід захисту викривачів та українські правові інструменти 

викриття корупції, а також презентували перший інформаційний кейс за 

участі судді-викривача, який пішов проти корупційної системи. 

Заступник Міністра інформаційної політики України Артем 

Біденко: 

Це хороша, мотивуюча на дію, зовнішня реклама. Адже всі рівні перед 

законом, тому не слід боятися викривати корупційні вчинки, не слід бути 

безвідповідальними. 

Соцкампанія для МІП стала цікавою ще й тому, що відкрита влада є 

одним із пріоритетів відомства. Міністерство інформаційної політики 

України у своїй діяльності керується винятково принципами відкритості та 

прозорості (Артем Біденко: Відкрита влада є одним із пріоритетів 

Міністерства інформаційної політики // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=248316367&cat_id=2

44277212). – 2015. – 10.07). 
 

Децентралізація та реформа державного управління 

 

Верховна Рада прийняла в першому читанні пакет із 4 законів, 

розроблених Мін’юстом спільно з представниками громадянського 

суспільства та усіх фракцій парламентської коаліції, які забезпечать 

передачу адміністративних послуг, які нині надає держава, місцевій 

владі та нотаріусам. 

Міністр юстиції Павло Петренко: 

Дуже рідко буває, коли приймаються закони, які стосуються кожного 

українця. Ці 4 закони – це саме той випадок, коли Верховна Рада прийняла 

рішення, яке стосується кожного українця. 21 млн. українців щороку 

звертаються до органів юстиції за послугами і за сервісами. Вони отримують 

дуже багато негативу – черги, хабарництво, корупція та бюрократія. Цей 

пакет законів забезпечує проведення комплексної реформи у сфері надання 

адмінпослуг і запровадження нового підходу у стосунках між службовцями 

та громадянами. (…) 

Якщо парламентарі так само підтримають даний пакет законодавчих 

ініціатив у другому читанні, вже восени обрані на місцевих виборах 



 

 
35 Офіційна інформація 

Огляд матеріалів ЗМІ 

«Ініціативи Президента України Петра Порошенка 

(шляхи реформування)» 

20-28 лютого 2015 

 
 

09 − 15 липня 2015 року 

представники громад отримають дієвий механізм для забезпечення громадян 

якісними і зручними сервісами без черг та хабарів. 

Цим голосуванням ми дали реальні повноваження, реальну 

відповідальність і реальні кошти, щоб покращити сервіси для простих 

українців оновленим громадам і новим місцевим радам, які українці оберуть 

восени. Завдяки цьому рішенню кожен українець впродовж години зможе 

зареєструвати свій бізнес, свою квартиру чи будинок, без необхідності 

платити 500 грн. хабара за «просування» у черзі (Парламент підтримав 

пакет законів, який забезпечить реальну децентралізацію та 

демонополізацію адмінпослуг // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=248328526&cat_id=2

44277212). – 2015. – 14.07). 

 

За результатами проведеного моніторингу стану реалізації 

реформи децентралізації за 2 квартал, загальна описова оцінка 

впровадження реформи становить 55% . 

На сьогодні схвалено та реалізується основний концептуальний 

документ реформи – Концепція реформування місцевого самоврядування та 

територіальної організації влади і План заходів з її реалізації, прийнято 10 

необхідних законодавчих актів, які серед іншого сприяють: муніципальній 

консолідації, передачі повноважень від органів виконавчої влади до органів 

місцевого самоврядування, здійсненню бюджетної децентралізації в Україні, 

визначенню основ державної регіональної політики тощо (Децентралізація: 

реформуємо 22 сфери діяльності органів влади // Децентралізаця влади 

(http://reforms.in.ua/news/decentralizaciya-reformuyemo-22-sfery-diyalnosti-

organiv-vlady). – 2015. – 11.07). 

 

Дерегуляція та розвиток підприємництва 

 

Міністерство економічного розвитку і торгівлі України розробило 

стратегічні принципи економічного зростання України − «Шлях до 

процвітання». Документ визначає найбільш важливі принципи, за якими 

мають прийматися усі рішення щодо розбудови держави і виконання реформ. 

Принципів п’ять: верховенство права, чесна конкуренція, захист 

майнових прав, повна нетерпимість до корупції та нечисленний, але 

ефективний державний апарат. 

Міністр економічного розвитку і торгівлі України 

АйварасАбромавичус:  

Ці принципи повинні лягти в основу державної політики в економічній 

сфері. (…) 

Час половинчастих рішень пройшов. Україна повинна чітко 

визначитися з засадами своєї політики. Наше бачення базується на 

підвищенні економічної свободи, яка, у свою чергу, призведе до 

економічного зростання і підвищення якості життя кожного українця. 



 

 
36 Офіційна інформація 

Огляд матеріалів ЗМІ 

«Ініціативи Президента України Петра Порошенка 

(шляхи реформування)» 

20-28 лютого 2015 

 
 

09 − 15 липня 2015 року 

Автори пропонують невідкладно впровадити п’ять ключових реформ. 

Це – реформа судової системи та правоохоронних органів, реформа 

державного управління, реформа податкової системи, приватизація та 

дерегуляція бізнесу. 

У разі ефективного впровадження цих структурних реформ на базі 

принципів економічної свободи, автори стратегії планують добитися таких 

показників: 

− підняти рейтинг України в Індексі сприйняття корупції принаймні на 

50 пунктів (з 142 у 2014 році) 

− створити найбільш привабливий податковий режим у Центральній та 

Східній Європі  

− створити найкраще регуляторне середовище серед країн Центральної 

та Східної Європи  

− подвоїти ВВП на душу населення через 15 років 

− забезпечити  8 млрд доларів прямих іноземних інвестицій щорічно 

протягом наступних 5−10 років (Щоб економіка зростала, Україна повинна 

підвищити рівень економічної свободи, − Айварас Абромавичус // 

Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=248317738&cat_id=2

44276429). – 2015. – 10.07). 

 

Міністр інфраструктури Андрій Пивоварський: 

Дерегуляція в морських портах залишить корупціонерів за бортом.  

Основна причина відтоку транзитних вантажів – надмірна 

бюрократизація в українських портах. У той час як наші конкуренти – 

Констанца, Новоросійськ, порти Балтики – збільшували вантажопотік за 

рахунок спрощення процедур, зниження портових зборів, покращення 

власної інфраструктури і приваблення інвесторів, ми втрачали 

конкурентоспроможність, стоячи на місці чи навпаки ускладнюючи 

процедури. Зараз ми комплексно вирішуємо існуючі проблеми, аби 

повернути українським портам конкурентоспроможність. 

Найголовніша з запропонованих переваг – суттєве скорочення кількості 

контрольних процедур. Раніше оформлення судна здійснювалося на борту 

корабля щонайменше 5 контролюючими органами і тривало кілька годин. 

Відтепер судновий агент матиме всі необхідні для оформлення документи 

завчасно, до моменту прибуття судна в порт. Сама перевірка 

здійснюватиметься в службовому приміщенні контролюючого органу. Така 

кардинальна зміна усуне вплив людського фактору, зекономить час і гроші 

учасників процедур. (…) 

Раніше деякі норми були прописані так, що контролюючі органи по 

суті могли влаштовувати перевірки, коли захочуть. Ми усуваємо це поле для 

маніпуляцій (…) (Андрій Пивоварський: Дерегуляція в морських портах 

залишить корупціонерів за бортом // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=248318030&cat_id=2

44276429). – 2015. – 10.07). 
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Податкова реформа 

 

Протягом наступних двох місяців за домовленістю з 

представниками американської митниці та прикордонної служби до 

України приїдуть американські митники, які поділяться своїм досвідом 

з українськими колегами. 

Голова ДФС Роман Насіров: 

Учора я зустрічався з керівництвом американської митниці та 

прикордонної служби, які вже надають нам технічну допомогу. Ми 

домовилися, що протягом наступних двох місяців від американської сторони 

приїдуть митники, які працюватимуть у Київській та Одеській митницях по 

обміну досвідом. Гадаю, що це буде дуже важливим та корисним для нас. 

Сьогодні спостерігається дуже великий інтерес Америки до України, до тих 

реформ, які наразі проводяться в нашій державі. 

Для реалізації реформ ми здійснюємо важливі кроки. Одним з них є 

призначення на Київську міську митницю нового керівника, який має 

впоратись з тими проблемами, які існували, та перебудувати роботу так, щоб 

це була дійсно гарна сервісна функція для компаній, які розмитнюють товари 

у Києві. Особливу увагу нове керівництво Київської міської митниці має 

приділити питанню боротьби з корупцією (Митники із США приїдуть в 

Україну для обміну досвідом // Українська Правда 

(http://www.epravda.com.ua/news/2015/07/15/550878/). – 2015. – 15.07). 
 

Депутат фракції «Самопоміч» Андрій Журжій: 

Застосування понижуючого коефіцієнту по ЄСВ за підсумками травня 

2015 року дало змогу додатково залучити у держбюджет 226 млн. 

Закон щодо зменшення навантаження на фонд оплати праці вступив в 

силу 13 березня цього року і з травня підприємства почали подавати 

оновлену звітність. Відповідно держава отримала можливість здійснити 

аналіз перших результатів застосування коефіцієнту ЄСВ. 

За підсумками лише першого місяця використання понижуючого 

коефіцієнту видно, що новою формулою скористались 7 025 підприємств, на 

яких працюють 691 639 фізичних осіб, тобто 10% всіх застрахованих. 

Крім того, аналіз результатів показав, що ті, хто використав коефіцієнт, 

підвищили зарплату працівникам на 1,2 млрд (в середньому на 43%). 

Додаткові надходження до держбюджету за травень склали 226 млн. 

В річному вимірі, за нашими оцінками, завдяки застосуванню 

коефіцієнту зарплата підвищиться на 14 млрд., а бюджет отримає на 2,7 

млрд. більше податків (Завдяки зниженню ЄСВ держава вже отримала 

понад 200 млн, − Самопоміч // UAZMI 

(http://uazmi.org/article/2788110516462156). − 2015. − 14.07). 

 

13 липня у Державній регуляторній службі України відбувся 

круглий стіл, присвячений питанням спрощеної системи оподаткування.  
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Голова ДРС Ксенія Ляпіна: 

Спрощена система оподаткування була першим кроком детінізації та 

легалізації економіки, а також мала антикорупційний ефект. Крім того, вона 

сприяла виокремленню прошарку людей, які, займаючись власною справою, 

не залежали від чиновників, що призвело до народження середнього класу в 

європейському розумінні. Це люди, які самі заробляють кошти та створюють 

робочі місця, реалізовують свої ідеї без допомоги держави. 

За висновками аналізу експертів, реформування спрощеної системи 

оподаткування (ССО) не є нагальним пріоритетом, і має бути підпорядковане 

глибокій реформі загальної системи оподаткування. 

За підсумками круглого столу планується пропонувати Уряду України 

не змінювати правил спрощеної системи оподаткування. Як зазначають 

підприємці, тільки ССО врятує малий бізнес в умовах дискреції (У 

Державній регуляторній службі відбувся круглий стіл з питань 

спрощеної системи оподаткування // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=248329091&cat_id=2

44277212). – 2015. – 14.07). 

 

13 липня у Вашингтоні українська урядова делегація презентувала 

нові можливості для бізнесу, зокрема, ті, які створюються завдяки 

проведенню реформ.  

Голова ДФС Роман Насіров: 

Державна фіскальна служба більше не інспекція, а сервісна служба та 

партнер бізнесу.  

З 1 липня 2015 року почала діяти на постійній основі система 

електронного адміністрування ПДВ. Із запуском системи нам вдалося 

вирішити проблему з податковим шахрайством, яке щомісячно коштувало 

бюджету 100 мільйонів доларів США. (…) 

Ми максимально намагаємося спростити багато речей. Це стосується 

податкової звітності. Але все, що ми робимо – робимо задля чесних 

добропорядних підприємців. 

Ми почали реорганізацію самої фіскальної служби. Ми обмежені в часі. 

В нас є 1,5-річний план задля того, щоб впровадити все заплановане. Проте 

вже сьогодні можна сказати, що менеджмент ДФС вийшов на якісно новий 

рівень. (…) 

Ми гармонізуємо українське податкове та митне законодавство 

відповідно до міжнародних вимог. Ми використовуємо найкращі світові 

практики, рухаючись в одному напрямку з міжнародним бізнесом (Роман 

Насіров: ДФС − більше не інспекція, а сервісна служба та партнер бізнесу 

// Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=248327852&cat_id=2

44277212). − 2015. − 14.07). 
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Реформа енергетики, програми енергоефективності та 

енергонезалежності 

 

США позитивно оцінили результати реформ в енергетичному 

секторі України. 

Представники влади США привітали реформи, запроваджені в 

енергетичному секторі України на сьогоднішній день, і висловили намір 

працювати з українською стороною і міжнародними партнерами щодо 

зміцнення реформ, а також з метою підвищення енергетичної безпеки 

України. При цьому наголошується, що Сполучені Штати твердо 

підтримують зусилля України щодо розвитку внутрішнього виробництва 

енергії та диверсифікації енергоджерел. Американська й українська сторони 

домовилися продовжити постійний продуктивний діалог з питань енергетики 

(У США задоволені реформами в енергетичному секторі України // 

Українська Правда (http://www.pravda.com.ua/news/2015/07/15/7074520/). – 

2015. – 15.07). 

 

Сполучені Штати Америки і Україна провели свій п'ятий 

щорічний Діалог з енергетичної безпеки під головуванням Спеціального 

посланника Державного департаменту США з питань міжнародної 

енергетики Амоса Хольштайна і Міністра енергетики та вугільної 

промисловості України Володимира Демчишина. Подія відбулася 14 

липня, у Вашингтоні, округ Колумбія. 

Учасники делегацій від Сполучених Штатів Америки та України 

обговорили хід реформ енергетичного сектору в Україні, а також критичну 

необхідність забезпечення поставок газу шляхом диверсифікації джерел 

енергії та шляхів постачання. 

Сторони також обговорили допомогу США в енергетичному секторі 

України, зокрема у сферах видобування природного газу і виробництва 

електроенергії, а також інвестиційний клімат в країні. 

Офіційні представники США висловили підтримку ходу реформ 

енергетичного сектору України на сьогоднішній день і запевнили 

українських партнерів у прихильності до подальшої спільної роботи з 

Україною та міжнародними партнерами з метою подальшого зміцнення 

реформ і енергетичної безпеки України. 

Сполучені Штати рішуче підтримують зусилля України щодо розвитку 

внутрішнього виробництва енергії та диверсифікації джерел поставок. 

Обидві сторони домовилися продовжити постійний, продуктивний діалог з 

питань енергетики (Сполучені Штати Америки висловлюють підтримку 

ходу реформ енергетичного сектору України − результати зустрічі у 

Вашингтоні // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=248333565&cat_id=2

44276429). – 2015. – 15.07). 
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Президент Петро Порошенко підписав Закон «Про внесення змін 

до деяких законів України щодо забезпечення конкурентних умов 

виробництва електроенергії з альтернативних джерел енергії». 

Законом запроваджуються механізми стимулювання виробництва 

електричної енергії з альтернативних джерел енергії. 

Зокрема, уточнюється обов’язок оптового ринку електричної енергії 

України щодо купівлі у суб’єктів господарювання, яким встановлено 

«зелений» тариф, та здійснення повної оплати вартості електричної енергії, 

виробленої на об’єктах електроенергетики з альтернативних джерел енергії 

за «зеленим» тарифом, з урахуванням надбавки до «зеленого» тарифу 

(Президент підписав Закон про механізм стимулювання виробництва 

електроенергії з альтернативних джерел // Президент України Петро 

Порошенко (http://www.president.gov.ua/news/prezident-pidpisav-zakon-pro-

mehanizm-stimulyuvannya-virobni-35644). – 2015. – 14.07). 

 

Старший партнер американської компанії TrailStone Білл 

Гебхардт: 

TrailStone вітає дії української влади з лібералізації внутрішнього 

ринку газу і готується до виходу на газовий ринок України. Наш досвід 

свідчить, що такі реформи, які зараз впроваджуються в Україні, ведуть до 

покращення ринкових умов для споживачів та збільшення інвестицій у 

газову галузь. 

Голова правління НАК «Нафтогаз України» Андрій Коболєв:  

Це знакова подія, яка свідчить про високу оцінку інвесторами кроків з 

лібералізації ринку газу та подолання корупції, які здійснювались протягом 

останнього року. Ми раді, що зусилля України по реформуванню газової 

галузі починають приносити результати. На європейському ринку TrailStone 

є нашим постачальником, на українському – це конкурент. Але його вихід на 

наш ринок – дуже позитивна подія для українських споживачів та виробників 

газу. Робота на нашому ринку такого великого міжнародного трейдера як 

TrailStone сприятиме забезпеченню стабільних надходжень газу, збільшить 

ліквідність та ефективність нашого ринку. Саме цього і прагнула наша 

команда, просуваючи реформу газового сектору в Україні (Американський 

газовий трейдер TrailStone заявив про плани вийти на український газовий 

ринок восени цього року // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=248329557&cat_id=2

44277212). – 2015. – 14.07). 

 

З 9 по 10 липня заступник Міністра енергетики та вугільної 

промисловості Ігор Діденко взяв участь у другій зустрічі Групи високого 

рівня з будівництва газотранспортної мережі в Центральній та 

Південно-Східній Європі, що відбулася у м. Дубровник (Республіка 

Хорватія). 

У ході засідання Україна приєдналася до Меморандуму про 

взаєморозуміння щодо спільного підходу до питань диверсифікації поставок 
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газу та викликів з безпеки газопостачань у регіоні Центральної та Південно-

Східної Європи та Плану дій з метою прискорення реалізації проектів з 

будівництва газотранспортної інфраструктури (Україна приєдналася до 

Меморандуму про взаєморозуміння щодо спільного підходу до питань 

диверсифікації поставок газу та викликів з безпеки газопостачань у 

регіоні // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=248322939&cat_id=2

44277212). – 2015. – 13.07). 

 

Під головуванням Голови Держенергоефективності Сергія 

Савчука відбулася нарада з представниками банків, а саме: Ощадбанку, 

Укрексімбанку, Укргазбанку та генеральним директором мережі ТОВ 

«Епіцентр» щодо сумісної роз’яснювальної роботи про механізми 

стимулювання населення до впровадження  енергоефективних заходів. 

Голова Держенергоефективності Сергій Савчук: 

За два місяці ми закінчуємо проводити семінари в 

облдержадміністраціях і вже сьогодні Агентство працює над розробкою 

комунікаційної кампанії для 490 районних центрів. Тобто в кожному районі, 

райдержадміністрації буде проведено семінари з популяризації механізмів 

стимулювання населення до впровадження енергоефективних заходів. На 

заходи обов’язково запрошуватимемо представників ОСББ та ЖБК. Також у 

рамках нашої інформаційно-роз'яснювальної кампанії працюємо над 

розповсюдженням серед усіх центральних органів виконавчої влади, облрад, 

обладміністрацій, районних та міських рад банера з інформацією про наші 

програми з утеплення житла для розміщення на своїх сайтах. 

Крім того, разом з проектом IFC «Енергоефективність у житловому 

секторі в Україні» готуємо ролик соціальної реклами та бігборди для 

поширення інформації про механізми стимулювання населення до 

впровадження енергоефективних заходів. Трансляція ролика відбудеться на 

всіх центральних, регіональних та муніципальних телеканалах. 

За півтора місяці на наш кол-центр надійшло 760 звернень від 

громадян і щодня їхня кількість лише збільшується. Це свідчить про те, що 

програма з енергозбереження користується популярністю. Але для Агентства 

дуже важливо, щоб якомога більше людей скористалися цією програмою. 

Саме тому, ми звертаєтмося до торгівельних мереж з пропозицією співпраці 

(Держенергоефективності, банки та спеціалізовані торговельні мережі 

обговорили наступні кроки популяризації державних програм з 

енергозбереження // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=248325855&cat_id=2

44277212). – 2015. – 13.07). 

 

Заступник Міністра регіонального розвитку, будівництва та ЖКГ 

України з питань європейської інтеграції Роман Чупринеко:  

Наступного тижня у Відні відбудеться обговорення українською 

консультаційною групою проекту акту «Про енергоефективність в Україні».  
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Даний проект потребує опрацювання фахівцями Європи з 

енергоефективності. 

Зараз на завершальному етапі розроблення знаходяться Директиви 

Ради ЄС. Їх адаптація дасть можливість запроваджувати в Україні норми та 

стандарти ЄС у сфері енергоефективності. 

Зі свого боку Мінрегіон здійснює роботу, спрямовану на поширення 

енергоефективності у житлово-комунальному господарстві. 

Наразі розроблений проект Закону України «Про енергоефективність у 

будівлях» (ЄС зацікавлений співпрацювати з Україною у сфері 

енергоефективності // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=248318007&cat_id=2

44276429). – 2015. – 10.07). 

 

Заступник Міністра регіонального розвитку, будівництва та 

житлово-комунального господарства України Роман Абрамовський: 

Використання відновлюваних джерел енергії в Україні − ця шлях до 

енергетичної незалежності. 

Україна до 2020 року планує довести споживання відновлюваних 

джерел енергії до 11 % в загальному балансі. Ринок альтернативної енергії 

буде сформований дуже швидко. І вже є підприємства, які готові виробляти, 

постачати та підключати теплову енергію для населення. Головне це 

комплексний підхід для постачання теплової енергії всім споживачам. 

Інвестори чекають прийняття цих рішень і запуску цього механізму. 

Перейти до альтернативних джерел енергії в багатоквартирних 

будинках можливо завдяки використанню локальних котелень, які 

виробляють опалення для декількох будинків (До 2020 року Україна доведе 

споживання відновлювальних джерел енергії в загальному балансі до 11% 

// Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=248313825&cat_id=2

44277212). – 2015. – 09.07). 

 

Реформа правохоронної системи 

 

Верховна Рада прийняла закон, який дозволяє фіксувати 

порушення правил дорожнього руху на фото та відео. 

Законом передбачено запровадження в Україні системи автоматичної 

фіксації порушень ПДР, як це практикується в багатьох розвинених країнах 

світу. 

Після фіксації порушення власнику транспортного засобу надходитиме 

квитанція для сплати штрафу разом із фото- чи відеодоказами. 

Законом запроваджується система штрафних балів, які будуть 

враховуватись під час накладення штрафів.  

Окрім іншого, автоматична фото- та відеофіксація порушень правил 

дорожнього руху дозволить позбавити нечесних співробітників ДАІ 

можливості для корупції («Зелене світло» відеоспостереженню на дорогах 
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// Національна рада реформ (http://reforms.in.ua/news/zelene-svitlo-

videosposterezhennyu-na-dorogah). – 2015. – 15.07). 

 

Голова Верховної Ради Володимир Гройсман підписав закон «Про 

Національну поліцію». Закон набирає чинності через 3 місяці з дня, 

наступного за днем публікації, за винятком деяких положень. У частині про 

поліцейські підрозділи патрульної поліції в Києві цей закон набирає чинності 

з дня його публікації. У частині про поліцейські підрозділи в Одесі та Львові 

закон набирає чинності з 20 серпня 2015 року (Гройсман підписав закон про 

поліцію // Українська Правда 

(http://www.pravda.com.ua/news/2015/07/14/7074505/). – 2015. – 14.07). 

 

Президент Петро Порошенко підписав затверджений Верховною 

Радою Закон про зміни до Закону «Про прокуратуру».  

Президент України Петро Порошенко: 

Нашою спільною роботою розпочинається реформування радянської 

системи Прокуратури. 

Прошу негайно розпочати впровадження цього Закону, який дасть 

можливість сотням працівників ззовні стати прокурорськими працівниками 

через процедуру відкритого конкурсу и створити соціальні ліфти, які дадуть 

можливість діючим працівникам прокуратури через конкурсні комісії 

зайняти місце у прокурорському керівництві. 

Перший заступник Генерального прокурора Давид Сакварелідзе: 

Позитивним рішенням стало створення спеціального управління з 

розслідування злочинів, вчинених прокурорами. Вже є перші результати. 

Вже наші працівники повірили, що це можливо. Недоторканих немає 

(Президент заявив про повну підтримку очищення Прокуратури від 

корупції Віктором Шокіним та Давидом Сакварелідзе // Президент 

України Петро Порошенко (http://www.president.gov.ua/news/prezident-

zayaviv-pro-povnu-pidtrimku-ochishennya-prokuratur-35645). – 2015. – 14.07). 

 

Заместитель министра внутренних дел Эка Згуладзе: 

Набор кандидатов в новую патрульную полицию в городе Одесса 

продлен с 15 июля по 7 августа 2015 года. После прохождения обучения на 

улицы Одессы выйдут около 800 полицейских, в Одессу приезжают 

инструкторы из Сан-Франциско и Калифорнии, чтобы передать свой опыт 

украинским колегам (Згуладзе: В Одессе в связи с большим количеством 

заявок набор в полицию продлен до 7 августа // 112.ua 

(http://112.ua/obshchestvo/zguladze-v-odesse-v-svyazi-s-bolshim-kolichestvom-

zayavok-nabor-v-policiyu-prodlen-do-7-avgusta-244513.html). – 2015. – 13.07). 

 

Президент України Петро Порошенко: 

Стратегічна мета – нова система правоохоронних органів, яка має 

забезпечити такі цінності цивілізованого суспільства, як безумовне 

http://www.pravda.com.ua/news/2015/07/14/7074505/
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дотримання прав людини, верховенство закону і ефективне функціонування 

інституцій держави дійсно на благо громадян. 

У питанні реформ правоохоронних органів важливу роль відіграють 

механізми демократичного цивільного контролю, дієва співпраця з 

громадянськими інститутами суспільства, здорове сприйняття їх 

конструктивної критики, повага і здатність та бажання чути голос кожного 

пересічного громадянина. 

В остаточному підсумку Міністерство вбачається цивільним 

відомством, що координуватиме на новітніх управлінських засадах державну 

політику з протидії злочинності та забезпечення громадської безпеки. 

Реформою передбачається, що у складі Міністерства 

функціонуватимуть Національна поліція, Держслужба з надзвичайних 

ситуацій, Державна міграційна служба, Державна прикордонна служба, 

Національна гвардія. 

В системі правоохоронних органів мають діяти надійні внутрішні 

антикорупційні механізми, служба внутрішньої безпеки та самоочищення 

системи. Лише за таких підходів МВС зможе протистояти корупції у 

суспільстві, державних інститутах, вивести цю роботу на новий рівень. (…) 

Нещодавно на нараді в Одесі глави обласних адміністрацій в чергу 

шикувалися з проханням прискорити появу патрульної поліції у їхніх 

регіонах. Такою, як патрульна поліція в Києві, має стати вся поліція в рамках 

глобального реформування МВС і всієї системи правоохоронних органів (…) 

(Індикатором реформи МВС має стати довіра та позитивне ставлення 

громадян – Президент // Президент України Петро Порошенко 

(http://www.president.gov.ua/news/indikatorom-reformi-mvs-maye-stati-dovira-

ta-pozitivne-stavl-35631). – 2015. – 10.07). 

 

Міністр внутрішніх справ Арсен Аваков анонсує появу патрульної 

служби в Луцьку, Хмельницькому і Миколаєві. 

Міністр внутрішніх справ Арсен Аваков: 
Найближчим часом ми стартуємо у Миколаєві, Хмельницькому та 

Луцьку. 

Сьогодні ми будемо обговорювати результати нашого експерименту, 

який відбувся в Самборі Львівської області щодо радикальної зміни 

структури роботи райвідділку. Експеримент був вдалим і скоріш за все ця 

модель буде працювати (Аваков анонсував появу патрульної служби ще в 

трьох містах // Українська правда 

(http://www.pravda.com.ua/news/2015/07/10/7074040/). – 2015. – 10.07). 

 

Прем’єр-міністр України Арсеній Яценюк: 

Необхідно розмежувати всі процесуальні дії і процесуальні функції 

МВС, СБУ, Національного антикорупційного бюро і, після ухвалення 

відповідного закону − Державного бюро розслідувань: Це означає, що 

правоохоронна система має не боротися сама з собою, а повинна бути єдина 
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в боротьбі з організованою злочинністю, корупцією і в боротьбі за права і 

свободи громадян. 

Тому під керівництвом Глави держави зараз здійснюється комплексне 

реформування в цілому правоохоронного блоку і всіх органів державної 

влади та управління, які відповідають за боротьбу з організованою 

злочинністю і корупцією. І тому міліції треба так само буде готуватися до 

того, що низка функцій, які є сьогодні в Міністерстві внутрішніх справ, 

відійдуть (Арсеній Яценюк виступає за розмежування всіх процесуальних 

дій і функцій МВС, СБУ, НАБ і Державного бюро розслідувань // Урядовий 

портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=248316820&cat_id=2

44276429). – 2015. – 10.07). 
 

Кабмін вніс зміни до низки своїх документів: замість терміна 

«Державтоінспекція» буде «територіальний, в тому числі 

міжрегіональний орган патрульної служби», «територіальний орган 

МВС». 

Таке рішення закріплене постановою уряду №476 від 8 липня «Деякі 

питання діяльності патрульної служби Міністерства внутрішніх справ у сфері 

безпеки дорожнього руху». 

У постанові зазначається, що до створення органів патрульної служби 

на території окремих адміністративно-територіальних одиниць 

Державтоінспекція продовжує виконувати свої функції (Кабмін почав 

замінювати у своїх документах ДАІ на патрульну службу // Українська 

Правда (http://www.pravda.com.ua/news/2015/07/10/7074100/). – 2015. – 

10.07). 
 

Глава Министерства внутренних дел Арсен Аваков: 

Один из возможных кандидатов на должность руководителя 

Национальной полиции – нынешний заместитель главы МВД Эка Згуладзе. 

Сейчас идет обсуждение кандидатуры главы новой полиции, и то станет ли 

Эка Згуладзе руководителем Национальной полиции, зависит от многих 

факторов, в том числе таких, как ее личное решение, а также возможность 

использовать ее опыт для дальнейшего реформирования системы МВД (…) 

(Аваков назвал возможного кандидата на должность руководителя 

Национальной полиции // 112.ua (http://112.ua/politika/avakov-nazval-

vozmozhnogo-kandidata-na-dolzhnost-rukovoditelya-nacionalnoy-policii-

243394.html). – 2015. – 09.07). 

 

Глава Министерства внутренних дел Арсен Аваков: 

Создаваемая в процессе реформы Национальная полиция сможет 

полноценно работать только после того, как Верховная Рада Украины примет 

все необходимые поправки в законодательство Украины.  Для осуществления 

реформы МВД на рассмотрение парламента подавали пять законопроектов, 

из них депутаты приняли только два.  
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2 июля парламент должен был принять пять законопроектов о работе 

новой полиции, по реформе МВД, но этого мало. Мне нужно, чтобы это были 

не кукольные полицейские на улицах, красивые мальчики и девочки, нужно, 

чтобы они имели полноту своих действий, которая заложена в законе «О 

национальной полиции». 

Всего до конца года в Украине будет 6,2 тыс. новых патрульных 

полицейских. Из них 2 тыс. – в Киеве. Следующие города, в которых 

появится патрульная служба, – Львов и Одесса, затем – Харьков.  

28 июля стартует прием заявок в полицию в Николаеве, затем 

параллельно Луцк – это то, что прописано до деталей. До конца года в проект 

впишется еще и Днепропетровск. Для того, чтобы этот проект осуществился, 

необходимо выделить больше денег на реформу, чем это предусмотрено в 

госбюджете сейчас. Я буду просить пересмотра бюджета в сентябре.Также я 

рассчитываю на то, что многие из добровольцев, которые сейчас воюют на 

Донбассе, придут затем служить в ряды Национальной полиции (Аваков о 

реформе МВД: Мне не нужны кукольные полицейские на улицах // 112.ua 

(http://112.ua/politika/avakov-o-reforme-mvd-mne-ne-nuzhny-kukolnye-

policeyskie-na-ulicah-krasivye-malchiki-i-devochki-243392.html). – 2015. – 

09.07). 

 

Реформа системи національної безпеки та оборони 

 

Керівник проекту «Впровадження державно-приватного 

партнерства в системі національної безпеки і оборони» Офісу реформ 

Міноборони Сергій Попов: 

Закон про державно-приватне партнерство в системі національної 

безпеки необхідний для зміцнення оборони країни. 

На даний час Міністерством оборони України за координації 

міжнародної компанії «KPMG-Ukraine» опрацьовано проект Закону України 

«Про державно-приватне партнерство в сфері національної безпеки та 

оборони України». 

У роботі над законопроектом брали активну участь народні депутати, 

представники експертних і ділових кіл. Під час його розробки було 

враховано передовий міжнародний досвід, зокрема, США, Великої Британії, 

Франції та Польщі. 

Прийняття законопроекту захистить інвесторів, створить законодавчі 

засади для довгострокової співпраці між приватними інвесторами та 

державою на умовах договору про державно-приватне партнерство, 

сприятиме покращенню обороноздатності країни, залученню інвестицій та 

розвитку оборонно-промислового комплексу. 

Реалізація положень Закону забезпечить також впровадження 

інноваційних технологій у сфері національної безпеки та оборони України, 

освоєння виробництва нових озброєнь, військової та спеціальної техніки у 

кооперації з провідними світовими виробниками (Міноборони: "Закон про 

державно-приватне партнерство в системі національної безпеки 
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необхідний для зміцнення оборони країни" // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=248333786&cat_id=2

44277212). – 2015. – 15.07). 
 

9 липня 2015 року на базі Центру імітаційного моделювання 

Національного університету оборони ім. Івана Черняховського відбулось 

обговорення Воєнної доктрини (Стратегії воєнної безпеки України) та 

Концепції розвитку сектору безпеки і оборони України. 

Круглий стіл був покликаний стати фінальним майданчиком для 

обговорення стратегічно важливих для українського сектору безпеки та 

оборони документів. Участь громадськості у заході забезпечив Центр 

підтримки реформ при КМУ, який залучив до обговорення експертів 

Реанімаційного пакету реформ. 

Перший заступник Міністра оборони України Іван Руснак: 

Усі пропозиції, зауваження та рекомендації, які звучатимуть у межах 

обговорення, нотуватимуться Секретаріатом Міноборони і врахуються під 

час доопрацювання текстів Стратегії та Концепції. 

До розробки вищевказаних законопроектів, залучаючи громадський 

експертний потенціал, буде задіяний Центр підтримки реформ при КМУ. 

Начальник Національного університету оборони України Василь 

Телелим: 

Розробка та реалізація Концепції дозволить привести складові сектору 

безпеки і оборони України до сучасних вимог і європейських стандартів та 

об’єднати їх в єдину функціональну структуру (Відбулось фінальне 

громадське обговорення Воєнної доктрини та Концепції // Центр 

підтримки реформ (http://www.centre-reform.org/novini/vіdbulos-fіnalne-

gromadske-obgovorennya-voєnnoї-doktrini-ta-koncepcії.html). – 2015. – 09.07). 
 

Програма розвитку українського експорту 

 

Республіка Вірменія відкрила кордони для українських виробників 

продукції тваринництва. 

Загалом, у відповідь на змінення порядку ввезення товарів у Вірменію, 

українська сторона направила список із 65 переробними підприємствами, які 

готові постачати власну продукцію відповідно до вимог вірменської сторони 

та Митного союзу. За результатами його опрацювання Вірменія надала право 

ввозити продукцію тваринного походження 26 українським підприємствам. 

Наразі триває відповідна робота щодо ще 39 українських компаній. 

Заступник Міністра аграрної політики та продовольства України з 

питань європейської інтеграції Владислава Рутицька:  

Відкриття ринку Вірменії − це позитивний сигнал для українських 

виробників молока та м’яса. Ми рухаємось не лише у напрямку 

Європейського Союзу, а диверсифікуємо збут продукції тваринництва. Крім 

Вірменії Україна проводить переговори з Казахстаном з питань експорту 

племінних тварин, молочної та іншої продукції (Українські тваринники 
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отримали дозвіл експортувати продукцію до Вірменії // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=248334309&cat_id=2

44277212. – 2015. – 15.07). 

 

В рамках рабочего визита премьер-министра Украины Арсения 

Яценюка в Оттаву подписан документ о завершении переговорного 

процесса по созданию зоны свободной торговли между Украиной и 

Канадой.  

Положения проекта Соглашения о свободной торговле между 

Украиной и Канадой обеспечивают, в частности, углубление торгового и 

экономического сотрудничества, в том числе в части торговли 

промышленными и сельскохозяйственными товарами, защиты 

интеллектуальной собственности, регулирования государственных закупок. 

Сразу после вступления в силу Соглашения Канада откроет 

украинским экспортерам свободный доступ к 98% своего рынка товаров. 

Зато Украина, прежде чем либерализовать рынок, полностью отменив 

импортные пошлины, будет располагать переходным периодом. 

В долгосрочной перспективе для бизнеса Соглашение станет 

возможностью диверсификации торговых потоков, станет толчком к 

модернизации украинских предприятий для производства товаров с высокой 

добавленной стоимостью для экспорта в Канаду (Украина и Канада 

официально завершили переговоры о создании зоны свободной торговли // 

112.ua (http://112.ua/politika/ukraina-i-kanada-oficialno-zavershili-peregovory-

o-sozdanii-zony-svobodnoy-torgovli-244953.html). – 2015. – 14.07). 

 

Прем’єр-міністр України Арсеній Яценюк: 

Угода про створення зони вільної торгівлі між Україною та Канадою – 

це не просто шанс, а реальна можливість збільшити обсяги як взаємної 

торгівлі, так і взаємних інвестицій. 

Це – перший підписаний Україною документ щодо ЗВТ після Угоди з 

Європейським Союзом про створення зони вільної торгівлі. Також це перша 

угода з країною Великої сімки. 

За Угодою Канада відкриває свій ринок для українських товарів на 

98%, Україна для канадійських − на 70%. 

І в нас є певний перехідний період до семи років для того, щоби дати 

можливість українській економіці адаптуватися і стати конкурентною». 

Канада відкрила ринок для готової продукції з України, для харчових 

продуктів та індустріальних товарів. 

Канада надаватиме Україні технічну допомогу, щоби зробити 

українську індустрію конкурентною. Це дасть можливість не тільки зайти на 

канадський ринок, але й на інші світові ринки (Арсеній Яценюк: Угода про 

ЗВТ з Канадою – це реальна можливість збільшити обсяги взаємної 

торгівлі та інвестицій // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=248330787&cat_id=2

44276429). – 2015. – 14.07). 
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Ассоціація та безвізовий режим з ЄС 

 

15 липня у Брюсселі відбулося засідання Старших посадових осіб 

безвізового діалогу Україна – ЄС. 

В рамках засідання українська сторона поінформувала про результати 

та надала інформацію щодо заходів, яких вона вживає з метою реалізації  

рекомендацій Доповіді Єврокомісії про виконання Плану дій щодо 

лібералізації ЄС візового режиму для України від 8 травня 2015 р. 

Сторона ЄС позитивно відзначила роботу, проведену Україною за час, 

що минув після оприлюднення Доповіді, а також висловила сподівання, що 

заплановані українською стороною кроки будуть реалізовані вчасно та 

забезпечать виконання рекомендацій, які ще залишилися. 

В рамках засідання було також обговорено підготовку до проведення 

восени цього року експертних місій для оцінки досягнутого Україною 

прогресу, який має бути відображений у Доповіді Єврокомісії про виконання 

Плану дій, що буде підготовлена до кінця 2015 року. 

Сторони висловили спільну позицію, що виконання рекомендацій є 

дуже важливим для забезпечення підготовки позитивної Доповіді та 

отримання рекомендації про надання безвізового режиму громадянам 

України (Відбулось засідання Старших посадових осіб безвізового діалогу 

України з ЄС // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=248334285&cat_id=2

44277212). – 2015. – 15.07). 

 

13 липня у Брюсселі офіційно розпочав свою роботу Комітет 

асоціації – двосторонній орган співробітництва між Україною та ЄС, 

утворений відповідно до Угоди про асоціацію. 

Українську делегацію на засіданні очолює заступник Міністра Кабінету 

Міністрів України – директор Урядового офісу з питань європейської 

інтеграції Наталія Гнидюк; делегацію ЄС – управляючий директор 

Європейської служби зовнішньої діяльності питань Європи та Центральної 

Азії Луіс-ФіліпеФернандес ДеЛаПенья. 

Засідання триватиме протягом двох днів (13-14 липня), під час яких 

сторони обговорюватимуть питання політичного, торгово-економічного та 

секторального співробітництва між Україною та ЄС, від реалізації яких 

залежить інтеграція України до ЄС (Розпочалося перше засідання 

Комітету асоціації Україна − ЄС // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=248324784&cat_id=2

44276429). – 2015. – 13.07). 

 

Урядовий офіс з питань європейської інтеграції опублікував 

інформаційний дайджест «Порядок денний асоціації Україна-ЄС», що 

охоплює основні результати виконання пріоритетів Порядку денного 

асоціації станом на 1 липня 2015 року. 



 

 
50 Офіційна інформація 

Огляд матеріалів ЗМІ 

«Ініціативи Президента України Петра Порошенка 

(шляхи реформування)» 

20-28 лютого 2015 

 
 

09 − 15 липня 2015 року 

Дайджест висвітлює прогрес щодо 10 пріоритетів, визначених у  

Порядку денному асоціації та Угоди про асоціацію між Україною та ЄС, 

зокрема таких як: конституційна реформа, зовнішній аудит, виборча 

реформа, правосуддя, реформа державних закупівель, боротьба з корупцією, 

дерегуляція, реформа державного управління, податкова реформа, 

енергетичний сектор (Опубліковано інформацію про стан виконання 

Порядку денного асоціації Україна – ЄС // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=248324743&cat_id=2

44276429). – 2015. – 13.07). 

 

Прем'єр Арсеній Яценюк анонсував початок переходу з внутрішніх 

паспортів на ID-картки з наступного року. Згідно з вимогами ЄС у питанні 

становлення безвізового режиму понад 20 прикордонних пунктів пропуску 

Україна має підключити до баз Інтерполу вже до вересня поточного року. 

Прем'єр України Арсеній Яценюк: 
Ви свої завдання знаєте. Починаючи з того, що у вересні вже має бути 

підключено до бази Інтерполу 20 з гаком базових пунктів пропуску, і 

закінчуючи як видачею біометричних паспортів, так і переходом на картку 

громадянина України з наступного року замість паспортів радянського 

стилю. 

Це реформа безвізового режиму і ми повинні зробити все, щоб ніхто не 

показав пальцем на Україну через невиконання якихось технічних моментів 

(Яценюк: заміна паспортів на ID-картки почнеться наступного року // 

Українська правда (http://www.pravda.com.ua/news/2015/07/10/7074037/). – 

2015. – 10.07). 

 

Заместитель главы Администрации президента Украины Дмитрий 

Шимкив:  
Скоро приедет оценочная миссия, от нее будет зависеть получение 

безвизового режима для Украины. Что уже сделано в нашей стране? Сделать 

надо достаточно много, и могу сказать, сейчас мы вместе с МИД, наша 

команда помогает разработать схожий механизм для мониторинга процесса, 

который связан с визовой либерализацией. Там также очень много 

институтов, очень много задач, единственное, что хотел бы подчеркнуть, что 

оценочная миссия будет оценивать также запущенные процессы, потому что 

некоторые результаты по этим процессам мы должны по обязательству 

сделать позже, но процесс должен быть запущен (Шимкив: В Украину скоро 

приедет миссия, которая оценит реформы для визовой либерализации с 

ЕС // 112.ua (http://112.ua/politika/shimkiv-v-ukrainu-skoro-priedet-missiya-

kotoraya-ocenit-reformy-dlya-vizovoy-liberalizacii-s-es-243877.html). – 2015. – 

10.07). 

 

На засіданні колегії МВС у п’ятницю, 10 липня, Прем’єр-міністр 

України Арсеній Яценюк дав низку завдань Державній міграційній 
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службі та Державній прикордонній службі в рамках підготовки до 

запровадження безвізового режиму з ЄС. 

Прем’єр-міністр України Арсеній Яценюк: 

Одним із головних завдань є підключення до бази «Інтерполу» пунктів 

пропуску. У вересні, коли до України прибуде оціночна місія ЄС, повинно 

бути підключено вже понад 20 пунктів пропуску. 

Серед завдань також – видача біометричних паспортів і перехід із 

наступного року від паспортів радянського стилю до картку громадянина 

України (У підготовці до безвізового режиму ми повинні зробити сто зі 

ста, − Арсеній Яценюк на колегії МВС // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=248316865&cat_id=2

44276429). − 2015. − 10.07. 
 

Реформа охорони здоров’я 

 

Міністр охорони здоров’я України Олександр Квіташвілі: 

Підготовлений пакет законопроектів (№ 2309а,2310а, 2311а) вносить 

зміни у низку існуючих законів, наприклад, щодо питання організаційно-

правового статусу медичних закладів, їх класифікації, вимог до установчих 

документів та управління. Вони встановлюють спрощений порядок 

реорганізації медичних закладів з бюджетних установ у державні та 

комунальні підприємства і пропонують фінансові та інші стимули для такої 

реорганізації. Наприклад, запропоновано, щоб невикористані медичними 

закладами кошти за попередній рік не забиралися знову в бюджет, а могли 

бути використані в наступному році. Або, щоб на перехідний період 

державні та комунальні лікарні було звільнено від відрахування частини 

прибутку до бюджету. Це надзвичайно важливо, оскільки зміна 

організаційно-правової форми медичного закладу дасть можливість кожній 

лікарні самостійно розпоряджатися бюджетними грошима і легально 

генерувати додаткові доходи, а кошти спрямовувати на розвиток лікарні Це 

також дасть можливість запустити процес тарифікації медичних послуг на 

підставі клінічних протоколів. 

Ці зміни необхідно зробити не для введення платної медицини, а тому, 

що держава має розуміти вартість тієї чи іншої медичної послуги. 

Після прийняття законопроектів знадобиться як мінімум рік 

перехідного періоду, коли всі лікарні будуть отримувати з державного 

бюджету такі самі кошти, які вони і до цього отримували, але 

використовувати їх можна буде на необхідні саме для цієї лікарні речі. 

Після розробки тарифікації послуг держава через обласні або районні 

адміністрації буде оплачувати лікарням вартість наданих якісних послуг 

пацієнтам. Таким чином, пацієнти зможуть вибирати лікарні незалежно від 

територіальної приналежності, що сприятиме конкуренції між лікувальними 

закладами (Олександр Квіташвілі розповів про особливості ініційованих 

МОЗ України законопроектів по медичній реформі // Урядовий портал 
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(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=248324048&cat_id=2

44276429). − 2015. − 13.07). 
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ІНІЦІАТИВИ РЕГІОНАЛЬНИХ ВЛАДНИХ СТРУКТУР ТА 

ГРОМАДСЬКИХ ОРГАНІЗАЦІЙ 

 

Голова Вінницької ОДА Валерій Коровій:  

Бюджетні реформи децентралізації в області спрацювали позитивно – 

це факт. Особливо яскраво це видно за підсумками півріччя: із 701 ради 

базового рівня, які є в області, по 700 – маємо виконання бюджету. 

Надпланово отримано 240 млн грн. 

Завдяки перевиконання бюджету, область отримала можливість 

самостійно розпорядитися додатковими коштами. На 39-й позачерговій сесії 

обласної Ради розподілено 35 мільйонів гривень, що дасть можливість 

забезпечити бюджетні заклади обласної і комунальної власності коштами на 

утримання. З них – 2 млн грн дорозподілено на програми розвитку 

територіальних громад (Валерій Коровій розповів, що отримав бюджет від 

децентралізації // Vinnytsia Press Point 

(http://vn.presspoint.in.ua/2015/07/15/38724). – 2015. – 15.07). 

 

В Николаеве с 15 июля по 7 августа будет проходить прием 

документов в патрульную полицию.  
14 июля в Николаеве состоялся брифинг который был посвящен теме 

патрульной полиции, основная информация которую хотели донести до 

прессы это продления набора в патрульную полицию.  

Подать документы на обучение в патрульную полицию могут лица от 

21 до 35 лет. Конкретное количество людей набирающих в штат пока не 

решено, ориентировочно где-то в районе 400 человек на 50 экипажей (В 

Николаеве продлили набор в патрульную полицию – наберут более 400 

человек // Офіційний сайт міста і міської адміністрації Миколаєва 

(http://mykolayiv.osp-ua.info/?news=100002). – 2015. – 14.07). 

 

З моменту введення в дію державної програми з підтримки 

населення для переходу на альтернативне опалення кредитами 

державного Ощадбанку скористалося всього 57 полтавців. 

Начальник філії Полтавського обласного управління Ощадбанку 

Лідія Логвин: 

У нас працює програма зі стимулювання ресурсозбереження та 

енергоефективності для власників житлових будинків та ОСББ. Однак люди 

не поспішають нею користатися. 

Голова Полтавської ОДА Валерій Головко: 

Кількість людей, які скористалися програмою, яку впроваджує 

Ощадбанк замала. Якщо люди не користуються цими продуктами, то й 

ефекту від них «0». Людина повинна розуміти, що вона матиме на виході 

(Більше півсотні Полтавців скористалися кредитами на утеплення 

будинків і покупку котлів // Новини Полтавщини (http://np.pl.ua/2015/07/z-
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pivsotni-poltavtsiv-skorystalysya-kredytamy-na-uteplennya-budynkiv-i-pokupku-

kotliv/). – 2015. – 14.07). 

 

В Николаеве состоялось экспертное обсуждение «Дорогой реформ: 

как изменения законодательства повлияют на жизнь в регионе», 

организованное приезжими экспертами «Реанимационного пакета 

реформ». 

Общественная инициатива «Реанимационный пакет реформ» 

объединяет примерно три сотни экспертов из 70 общественных организаций, 

которые работают над реформированием различных отраслей украинского 

законодательства в рамках 26 рабочих групп. Результат этой работы – законы 

о декоммунизации, создании Национального антикоррупционного бюро, 

новая редакция закона о высшем образовании, законопроекты по госслужбе, 

децентрализации и масса проектов других нормативных актов – как 

разрабатываемых, так и уже вынесенных на рассмотрение парламентариев 

(Козлов С. Как сделать реформы эффективными? Мнение экспертов и 

горожан // Вечерний Николаев (http://www.vn.mk.ua/stories.php?id=25536). – 

2015. –– 13.07). 
 

Пройшов черговий брифінг в Чернігівській облдержадміністрації, 

який був присвячений темі «Реалізації ініціативи щодо стимулювання 

населення до впровадження енергоефективних заходів у житлових 

будинках». 

В. о. директора Департаменту ЖКГ регіонального розвитку та 

інфраструктури ОДА Вячеслав Сальніков: 

Питання енергозбереження є актуальними і реалізується у двох 

напрямках. Це зменшення використання будь-яких енергетичних ресурсів та 

перехід до заміщення природного газу альтернативними видами палива. За 

останні роки в області сума робіт з переведення котелень на альтернативні 

види енергії склала 88 мільйонів гривень. Проведено модернізацію 72-х 

об’єктів. З них 50 об’єктів переведено на тверде опалення, що дало 

можливість щорічно економити понад 32 тисячі тонн умовного палива. 

Спільно з державними банківськими установами реалізуються 

ініціативи Уряду щодо стимулювання населення до впровадження 

енергоефективних заходів. Також Департаментом розробляються заходи, які 

дозволять компенсувати відсотки за кредитними програмами із місцевих 

бюджетів. У поточному році на їх реалізацію в обласному бюджеті буде 

передбачено 200 тисяч гривень. Активним учасником програми з 

енергоефективності є і АТ «Ощадбанк». З моменту дії програми на купівлю 

матеріалів і обладнання жителям області видано понад 290 кредитів на 

загальну суму майже 5 мільйонів гривень (На Чернігівщиті триває 

реалізація заходів з енергоефективності // Чернігівська обласна державна 

адміністрація (http://cg.gov.ua/index.php?id=150776&tp=0). – 2015. – 13.07). 
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В Дубенській ОДПІ відбувся черговий семінар для платників 

податків, головною метою якого було роз’яснення норм податкового 

законодавства.  

Організатори заходу інформували  представників бізнесу про  останні 

зміни в законодавстві щодо податку на доходи фізичних осіб, військового 

збору та  особливостей електронного адміністрування податку на додану 

вартість, ліцензування роздрібної торгівлі пивом і акцизного податку. Також 

розповіли про зміни, що стосуються єдиного соціального внеску. Звернули 

увагу на умови застосування понижуючого коефіцієнта, виправлення 

помилок у звіті з ЄСВ та про новий порядок звітування щодо ЄСВ. У процесі 

проведення заходу відбувся конструктивний діалог з учасниками щодо 

нагальних проблем в оподаткуванні. Запитувачі отримали кваліфіковані та 

змістовні відповіді від фахівців. Податківці впевнені в тому, що обізнаність 

платників сприятиме сумлінному виконанню податкових зобов’язань та 

усуненню непорозумінь із фіскальною службою (Новації в оподаткуванні 

обговорили у Дубно // Державна фіскальна служба України 

(http://rv.sfs.gov.ua/media-ark/news-ark/206009.html). – 2015. – 13.07). 
 

Престижний університет на Рівненщині перевірили на корупцію. 

Свою перевірку в Національному університеті «Острозька академія» 

провели представники Всеукраїнськоі громадськоі правоекологозахисноі 

організацієі «Зелений Тризуб». В університеті провели опитування серед 

викладачів, випускників та студентів. Результати показали, що в «Острозькій 

академії» хабарі під час навчання не вимагають і ніхто іх не дає 

(Престижний університет на Рівненщині перевірили на корупцію  // 

TakeInfo.net 

(http://takeinfo.net/news/view/prestijniy_universitet_na_rivnenschini_perevirili_

na_koruptsiyu). – 2015. – 13.07). 
 

Керівництво ДП «Вінницятрансприлад» працює над посиленням 

енергоефективності підприємства. Так, 8 липня відбулись торги в рамках 

конкурсу на виконання робіт по влаштуванню котельні, що працює на 

альтернативному виді палива. Щорічні витрати природного газу на опалення 

та гаряче водопостачання на ДП «Вінницятрансприлад» складають до 210 

тис куб. м. Значне подорожчання газу та енергоносіїв викликає необхідність 

оптимізувати ці витрати. Для досягнення цієї мети розпочато роботи по 

влаштуванню на території підприємства котельні, що працює на 

альтернативному виді палива (паливні пелети, дрова та відходи деревини). 

Початкова розрахункова вартість робіт складала 4,5 млн. гривень, але 

завдяки прозорості конкурсу ціну вдалося знизити до 1,9 млн. гривень. 

Для отримання гарячої води планується влаштування системи підігріву 

води за рахунок сонячної енергії. На даний час проводиться відбір учасників 

на конкурсній основі. Проектні роботи будуть розпочаті у 2015 році, а 

встановлення системи заплановано на 2016 рік. 
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Економічний ефект від переходу на енергозберігаючі технології тільки 

у 2015 році за рахунок економії природного газу складе понад 270 тис. 

гривень при розрахунках ціни газу на рівні 2014 року, а у 2016 році 

планується отримати понад 1 млн. гривень економії (Держпідприємство у 

Вінниці переводять на дрова та сонячну енергію // ВИННИЦА.info 

(http://www.vinnitsa.info/news/derzhpidpriyemstvo-u-vinnitsi-perevodyat-na-

drova-to-sonyachnu-energiyu.html). – 2015. – 10.07). 

 

Глава Харьковского городского совета Геннадий Кернес обещает 

поддержать реформу по децентрализации, инициированную 

президентом Украины Петром Порошенко.  

Глава Харьковского городского совета Геннадий Кернес: 

Я поддерживаю эту идею и сам этот процесс и всячески буду делать 

все для того, чтобы этот процесс был удачным. Я имею в виду, чтобы 

реформы, которые были объявлены президентом, которыми сейчас 

занимается глава Верховной Рады Украины, чтобы мы их довели до 

завершающего результата и, конечно, чтобы был результат на местах (Кернес 

обещает поддержать реформу по децентрализации, инициированную 

Порошенко // 112.ua (http://112.ua/politika/kernes-obeshhaet-podderzhat-

reformu-po-decentralizacii-iniciirovannuyu-poroshenko-243986.html). – 2015. – 

10.07). 

 

План внедрения проекта энергосбережения в Херсонской 

городской клинической больнице им. А. и О. Тропиних в г. Херсоне, 

который реализуется в рамках программы «Фонд «Северная 

инициатива гуманитарной поддержки и энергоэфективности 

(Украина)», обсудили во время рабочей встречи заместители городского 

головы Инна Трибух и Сергей Черевко с представителями Северной 

экологической финансовой корпорации НЕФКО в Украине. Именно эта 

Корпорация инвестирует в модернизацию объектов теплообеспечения 

херсонской больницы 500 тыс. евро. 

Сейчас уже пройдены этапы плана относительно разработки ТЕО 

проекта, подготовки и утверждения проекта Инвестиционным комитетом и 

т.п.Обсуждаются вопросы относительно разработки грантовых договоров и 

правового аудита города, разрабатывается пакет тендерной документации 

проекта и составляется список потенциальных исполнителей (подрядчиков, 

субподрядчиков) строительных работ. 

В процессе подготовки документации используется опыт 10 проектов, 

успешно реализованных Корпорацией в других городах Украины. 

Частично проект финансируется из городского бюджета. На это 

направят 2,5 млн. грн., из которых 450 тыс. уже профинансированы на 

проектные работы, другие средства пойдут на приобретение оборудования в 

т.ч. для будущей прачечной больницы (В херсонской «Тропинке»готовятся 

к модернизации // ХЕРСОН Онлайн 

http://www.vinnitsa.info/news/derzhpidpriyemstvo-u-vinnitsi-perevodyat-na-drova-to-sonyachnu-energiyu.html
http://www.vinnitsa.info/news/derzhpidpriyemstvo-u-vinnitsi-perevodyat-na-drova-to-sonyachnu-energiyu.html
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(http://khersonline.net/novosti/zdorove/42349-v-hersonskoy-tropinke-

gotovyatsya-k-modernizacii.html). – 2015. – 10.07). 
 

Глава Запорожской ОГА Григорий Самардак: 

Борьба с коррупцией в Запорожской области уже имеет системный 

характер. Ни один случай не остается без внимания правоохранителей. Но, 

понятно, что еще много работы. Поэтому в борьбе с коррупцией в 

Запорожской области будут применены все возможные методы. Я дал 

распоряжение о создании «горячей» телефонной линии, с помощью которой 

каждый желающий сможет сообщить, в том числе анонимно, о проявлениях 

коррупции в любых учреждениях. Этот телефон доверия станет еще одним 

инструментом в борьбе с коррупцией. Возможность получения 

дополнительной информации – это способ более оперативно реагировать на 

проблему. Эти данные будут систематизированы, проверены и так мы 

сможем понять, в какой из сфер большое количество проблем, и именно туда 

направим свои усилия. Также на заседании в Одессе все сошлись в едином 

мнении, что развитие Украины через воплощение реформ возможно только 

благодаря полному взаимопониманию с обществом. Поэтому мы и в 

дальнейшем будем двигаться по пути прозрачности и открытости перед 

людьми (Губернатор: «Борьба с коррупцией в Запорожской области уже 

имеет системный характер» // Паноптикон 

(http://panoptikon.org/articles/70163-gubernator-borba-s-korrupciejj-v-

zaporozhskojj-oblasti-uzhe.html). – 2015. – 09.07). 

 

У четвер почала роботу гаряча лінія патрульної поліції Києва. 

Лінія працюватиме за номером (044) 254-94-88 з 8:00 до 18:00 крім неділі. В 

майбутньому планується перевести її на цілодобовий режим роботи (У Києві 

запрацювала гаряча лінія патрульної поліції // Українська Правда 

(http://kiev.pravda.com.ua/news/559e4b675b68c/). – 2015. – 09.07). 
 

У приміщенні Вінницької обласної державної адміністрації 9 липня 

відбулось відкриття міжнародного семінару «Нові аспекти діяльності 

секретарів місцевих рад в контексті впровадження європейської моделі 

місцевого самоврядування». 

Голова Вінницької облдержадміністрації Валерій Коровій:  
Бюджетна децентралізація – це дійсна ефективна реформа, державою 

запроваджено нові стимулюючі механізми і ми вже є свідками, коли доходи 

до місцевих бюджетів базового рівня зросли на 40 %. Тож зараз в країні 

період зламу старих ментальних відносин». Днями обласна Рада затвердила 

«Перспективний план добровільного об’єднання громад Вінниччини», за 

яким новоствореним громадам надаватиметься можливість скористатись 

вагомими економічними стимулами, отримуючи значну фінансову підтримку 

держави. Ми зараз на третьому етапі децентралізації, коли необхідно вносити 

зміни до Конституції України, в результаті чого ми будемо мати систему, 

схожу на ту,що діє сьогодні в Польщі і Румунії. 
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Під час зустрічі закордонних гостей із представниками місцевих 

засобів масової інформації, керівники Вінниччини висловили сподівання, що 

візит делегацій з Румунії та Молдови до Вінницької області стане черговим 

кроком у розвитку ефективного партнерства, закріпить наявні контакти, а 

також окреслить нові вектори співпраці. 

Посол Румунії в Україні Корнел Іонеску: 

Румунська сторона готова найближчим часом прийняти делегацію з 

Вінниччини для обміну досвідом організації місцевого самоврядування. Ми 

можемо лише презентувати вам певну модель, а ви вже, виходячи з 

необхідності і того плану розвитку, який маєте, повинні розглянути різні 

моделі ,які вам пропонуються і обрати для себе одну із них (Вінниччина 

вивчає досвід сусідніх держав з упровадження європейської моделі 

місцевого самоврядування // Вінницька ОДА 

(http://www.vin.gov.ua/web/vinoda.nsf/web_alldocs/DocДЕПІ9Y9JW4). – 2015. 

– 09.07). 

 

Одеська область 

 

Співробітник прес-служби Одеської ОДА Юрій Жаров: 

Ліквідовано ще шість управлінь Одеської обласної державної 

адміністрації. 

Йдеться про управління інформаційної політики, комунікацій з 

громадськістю, містобудування та архітектури, у справах фізкультури та 

спорту, охорони об'єктів культурної спадщини та у справах сім'ї та молоді. 

Не всі з них остаточно ліквідують, деякі будуть об'єднуватися з іншими 

управліннями. 

З 781 чиновника, які зараз числяться в ОДА, найближчим часом 

залишиться 404 особи (Саакашвілі ліквідував шість управлінь Одеської 

ОДА і звільнить половину чиновників // Українська правда 

(http://www.pravda.com.ua/news/2015/07/14/7074402/). − 2015. – 14.07). 

 

14 июля в Одессе состоялся Одесский политический форум на тему 

«Полномочия регионов и грядущая Конституционная реформа».  

В нѐм приняли участие политики, депутаты, общественные деятели и 

лидеры молодѐжных организаций. На этот раз обсуждение было посвящено 

обзору ожидаемого изменения полномочий регионов.  

Член Конституционной комиссии Михаил Баймуратов: 

За основу был взят опыт реализации реформы в Польше. (…) 

На сегодняшний день административно-территориальное деление у нас 

носят довольно хаотичный характер. Между населѐнными пунктами 

существует какая-то территория, которая никому не принадлежит и никто ею 

не управляет, по сути дела, эта территория неподконтрольна органам 

местного самоуправления. Целью объединения громад является, помимо 

прочего, восстановление этого управления. 
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Основные принципы закрепляются новой реформой, согласно 

Европейской хартии это основополагающий принцип, который лежит в 

основе компетенции местного самоуправления. Он означает, что если в 

какой-то низкой форме самоуправления вопрос может быть решѐн, то нет 

смысла эти полномочия передавать на более высокий уровень 

самоуправления. А если эти полномочия там есть, их надо передавать на 

более низкие уровни самоуправления. Таким образом, центральная власть 

будет играть вспомогательную, а не подчинительную роль (…) (В Одессе 

обсудили грядущую Конституционную реформу // Таймер (http://timer-

odessa.net/news/v_odesse_obsudili_gryaduschuyu_konstitutsionnuyu_reformu_

457.html). – 2015. – 14.07). 

 

Голова Одеської ОДА Михайло Саакашвілі: 

У нас буде перша в Україні нова митниця. У листопаді ми впровадимо 

нову систему роботи, нам на це виділяються гроші. Буде новий голова, 

особовий склад буде скорочений. Буде створена система митних терміналів. 

Перше − ми приберемо з цього ланцюга правоохоронців, санітарний, 

фітосанітарний контроль, всі «органи» повинні повністю відійти від того 

процесу. По-друге − самих митників ми замінимо комп'ютерами, адже на ділі 

перевіряється менше 1% контейнерів. Нехай софт вирішує, які перевірки 

проводити. 

Після цього почнеться процес оновлення і в інших структурах митниці. 

В Одеському порту за останні місяці фіксується чотириразове 

скорочення обороту. Це не об'єктивний процес, це штучно викликано. (…) 

Крім того, нам потрібен єдиний центр, де всі ці процеси 

відбуватимуться, тому ми виступаємо з ініціативою створити economic 

development board, як це було в Сінгапурі (…) (В Одесі буде перша в Україні 

нова митниця − Саакашвілі // Економічна правда 

(http://www.epravda.com.ua/news/2015/07/13/550467/). − 2015. − 13.07). 
 

13 июля в Одессу прибыли патрульные полицейские из Киева, 

чтобы поделиться своим опытом с одесскими курсантами.  

Первый заместитель министра внутренних дел Украины Эка 

Згуладзе: 

Вы – один из лучших наборов из всех городов, у вас одни из лучших 

проходных баллов и показателей на собеседованиях. Сегодня начинает 

обучение вторая группа, первая приступила неделю назад.  При этом, 

результат в Киеве себя показал и стало более ясно, какой будет полиция, 

поэтому интерес к набору возрос в разы. В связи с этим еще на три недели 

будет продолжаться набор в Одессе, с 15 июля по 7 августа в электронном 

виде будем собирать заявления. 

Программа обучения в Одессе будет более насыщенной, чем в Киеве, 

мы сделаем больший упор на курсы вождения, учитывая те «сюрпризы», что 

у нас уже были – но управление этими авто действительно сложное, ты 

абсолютно не слышишь мотор и это усложняет ощущение контроля машины, 

http://timer-odessa.net/news/v_odesse_obsudili_gryaduschuyu_konstitutsionnuyu_reformu_457.html
http://timer-odessa.net/news/v_odesse_obsudili_gryaduschuyu_konstitutsionnuyu_reformu_457.html
http://timer-odessa.net/news/v_odesse_obsudili_gryaduschuyu_konstitutsionnuyu_reformu_457.html
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но за пару дней или неделю водитель привыкает. Также сделаем упор на 

оформление ДТП. Главное – это мобильность, удалось снизить время 

реагирования до 6 минут в Киеве, и это будет 3-4 минуты в Одессе с учетом 

того, что тут траффик не такой сложный (Скорость реагирования новой 

полиции в Одессе будет 3-4 минуты, – Э. Згуладзе // Репортер 

(http://www.reporter.com.ua/news/dsp923/). – 2015. – 13.07). 
 

Народний депутат від Блоку Петра Порошенка Олег Барна: 

(…) Ми повинні разом зробити все, щоб перемогти корупцію. (…) Цим 

принципом повинен керуватися будь-який чиновник. Інша справа, що, якщо 

чиновник не хоче боротися з корупцією, він не повинен займати посаду 

взагалі. Виправдань цьому бути не повинно. (…) Я симпатизую Саакашвілі . 

Він викликає повагу, і, думаю, раз він взявся за цю справу, − а він людина, 

що відповідає за свої слова і дії, − він буде боротися до останнього, поки 

зможе (Нардеп Барна: Якщо Саакашвілі взявся за справу, він буде 

боротися до останнього, поки зможе // Tenews.te.ua 

(http://tenews.te.ua/news_all.php?id=6492). − 2015. − 10.07). 
 

Глава Одесской ОГА Михаила Саакашвили: 

В Одесском регионе на сегодняшний день действует программа 

«антикоррупционного натиска». Однако, реализация программы будет не 

полной без участия в ней одесских общественников. Главное сегодня – это 

благополучие членов гражданского общества. Мы должны с вами вместе 

определить каким образом мы будем контролировать деятельность 

госструктур и чиновников.   

На фоне официальных проверок наиболее эффективными 

представляется антикоррупционная борьба во главе с общественностью. (...)  

Общественный антикоррупционный орган, в первую очередь займѐтся 

аудитом деятельности ОГА. В частности, структура возьмѐт на себя 

процедуру проведения электронных тендеров, которые пройдут осенью. 

Также, в постоянном контроле нуждается работа горячей линии ОГА. О 

результатах инспекции общественники будут информировать одесситов и 

жителей региона в электронном режиме (В Одессе появится общественная 

антикоррупционная структура // Odessit.ua 

(http://www.odessit.ua/news/oblast/42855-v-odesse-poyavitsya-obschestvennaya-

antikorrupcionnaya-struktura.html). – 2015. – 09.07). 
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НОВИНИ З СОЦІАЛЬНИХ МЕРЕЖ ТА РЕГІОНАЛЬНИХ 

ІНТЕРНЕТ-ПРЕДСТАВНИЦТВ 

 

14 липня Верховна Рада прийняла в першому читанні законопроект 

№2567 про сервісні послуги та сервісні центри МВС України та пов'язаний із 

попереднім законопроект №2568 про внесення змін до бюджетного кодексу, 

якими передбачається направлення отриманих від роботи сервісних центрів 

МВС грошей в тому числі до місцевих бюджетів (Національна рада реформ 

// https://www.facebook.com/NRC.ua/posts/806235086161691. – 2015. – 15.07). 
 

Особливості висвітлення реформ за 14 липня 2015 року. 

В ТОПі 14 липня 2015 року опинилася загальна концепція 

реформування, антикорупційна реформа, та реформа правоохоронної 

системи. Велика кількість повідомлень стосовно останніх двох пов’язана з 

прийняттям Верховною Радою України ряду законопроектів, що стосуються 

даних реформ (Ukraine Reforms Communications Taskforce/УкрМедіаЦентр 

Реформ // 

https://www.facebook.com/UaReforms/photos/a.457495357686805.1073741829.4

57316364371371/583189098450763/?type=1. – 2015. – 15.07). 
 

Законопроект, який Верховна Рада підтримала сьогодні у першому 

читанні, пропонує віднести до повноважень органів місцевого 

самоврядування та місцевих державних адміністрацій надання 

адміністративних послуг, що мають найбільший попит серед жителів 

територіальних громад (Децентралізація влади // 

https://www.facebook.com/decentralizationua/posts/982274531836977. – 2015. – 

14.07). 

 

Голова Держпродспоживслужби Сергій Глущенко: 

Плани перевірок бізнесу з боку Державної служби з питань безпеки 

харчових продуктів та захисту прав споживачів України 

(Держпродспоживслужби) складатимуться заздалегідь і стануть відкритими 

для бізнесу, що відповідає загальноєвропейській (Ukraine Reforms 

Communications Taskforce/УкрМедіаЦентр Реформ // 

https://www.facebook.com/UaReforms/posts/583003895135950. – 2015. – 14.07). 
 

Кіровоградська обласна рада затвердила перспективний план 

формування територій громад. 

Згідно з планом, на Кіровоградщині має бути утворено 43 об’єднані 

громади. 

Перспективні плани вже також затвердили 19 областей: Вінницька, 

Волинська, Дніпропетровська, Донецька, Житомирська, Запорізька, Івано-

Франківська, Луганська, Львівська, Миколаївська, Одеська, Полтавська, 
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Рівненська, Сумська, Харківська, Херсонська, Хмельницька, Черкаська, 

Чернігівська області. 

В цих областях фактично розпочався процес добровільного об’єднання 

громад (Децентралізація влади // 

https://www.facebook.com/decentralizationua/photos/a.810186002379165.10737

41830.797219583675807/982239808507116/?type=1. – 2015. – 14.07). 

 

Запровадження системи електронного адміністрування податку на 

додану вартість (ПДВ) в Україні має бути відтерміноване щонайменше на 

три місяці задля усунення численних технічних, методологічних та правових 

проблем (Ukraine Reforms Communications Taskforce/УкрМедіаЦентр 

Реформ // https://www.facebook.com/UaReforms/posts/582986808470992. – 

2015. – 14.07). 

 

Верховна Рада ухвалила в цілому революційний антикорупційний 

законопроект №2423. 

Тепер будь-хто зможе ввівши прізвище в програму, дізнатися якими 

квартирами,ділянками чи автомобілями володіє та чи інша особа. Тим не 

менше, законом захищені персональні дані громадян, а саме точна адреса 

квартири чи будинку, або номери автомобіля. 

Можливість пошуку інформації про нерухомість та автомобілі за 

прізвищем власника стане чудовим інструментом для боротьби з 

корупціонерами в Україні, які декларують одні статки, а фактично володіють 

іншими (Реанімаційний пакет реформ // 

https://www.facebook.com/platforma.reform/photos/a.303335963152576.107374

1828.291274317692074/506767596142744/?type=1. – 2015. – 14.07). 
 

Особливості висвітлення реформ за 13 липня 2015 року. 

В ТОП серед реформ за 13 липня 2015 року – макроекономічна 

стабілізація та антикорупційна реформа (Ukraine Reforms Communications 

Taskforce/УкрМедіаЦентр Реформ // 

https://www.facebook.com/UaReforms/photos/a.457495357686805.1073741829.4

57316364371371/582960631806943/?type=1. – 2015. – 14.07). 
 

Віце-президент США Джозеф Байден: 

Ми розраховуємо, що Верховна Рада проведе найбільш вагому 

реформу – реформу децентралізації. Це допоможе побудувати сучасну, 

демократичну, європейську Україну, на яку заслуговують українці 

(Децентралізація влади // 

https://www.facebook.com/decentralizationua/posts/982342561830174. – 2015. – 

14.07). 

 

Робоча група з питань правосуддя та суміжних правових інститутів 

підготувала проект змін до Конституції України в частині правосуддя та 

розпочала консультації з українськими та міжнародними експертами щодо 
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зазначених напрацювань  (Ukraine Reforms Communications 

Taskforce/УкрМедіаЦентр Реформ // 

https://www.facebook.com/UaReforms/posts/582702595166080. – 2015. – 13.07). 
 

Реформа державних закупівель просувається згідно з планом без 

відхилень від дедлайнів.  

У другому кварталі 2015 стались дві знакові події, від яких напряму 

залежить подальший хід реформи. Верховна Рада України у першому читанні 

прийняла законопроект, який спрощує доступ бізнесу до державних 

закупівель, а також знижує корупційні ризики. Крім того, відбувся 

повноцінний запуск пілотного проекту електронних закупівель у 

Міністерстві оборони: віднині все закупівлі, що стосуються харчового та 

речового забезпечення нашої армії, відбуватимуться із обов`язковим 

проведенням понижуючого електронного аукціону. 

Яскравим прикладом просування реформи є розвиток електронної 

системи державних закупівель ProZorro: щодня в системі оголошується 

близько 100 нових закупівель. 

Найближчим часом необхідно прийняти дерегуляційний законопроект 

в цілому, а також розробити і прийняти до 1 грудня 2015 року законопроект 

про електронні державні закупівлі (Національна рада реформ // 

https://www.facebook.com/NRC.ua/photos/a.754392304679303.1073741828.754

296698022197/805414052910461/?type=1. – 2015. – 13.07). 
 

Основне про реформи за 10-12 липня 2015 року. 

Протягом 10-12 липня лідирує антикорупційна реформа та реформа 

правоохоронної системи, чому сприяло проведення 10 липня розширеної 

колегії МВС, де обговорювались питання як і боротьби з корупцією, так і 

реформи правоохоронної системи (Ukraine Reforms Communications 

Taskforce/УкрМедіаЦентр Реформ // 

https://www.facebook.com/UaReforms/photos/a.457495357686805.1073741829.4

57316364371371/582689075167432/?type=1. – 2015. – 13.07). 

 

Колишній мер Варшави, депутат Сейму Марчин Свенчицки: 

Переданий нещодавно Президентом України до Верховної Ради проект 

змін до Конституції, що стосуються децентралізації влади, створює реальний 

шанс для повноцінного самоврядування в Україні. 

У цьому документі можна побачити всі базові принципи організації 

місцевого самоврядування, рекомендовані Європейською картою місцевого 

самоврядування, які були запроваджені в Польщі в 1990 і 1998 роках 

(Децентралізація влади 

https://www.facebook.com/decentralizationua/posts/981536698577427. – 2015. – 

13.07). 

 

Статус виконання антикорупційної реформи станом на кінець 2 

кварталу. В цілому, реформа просувається з відхиленням від графіку, бо 
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жоден із спеціалізованих органів не почав роботу. Тим не менше, у 2 кварталі 

відбулись якісні зрушення:  

Національне антикорупційне бюро (НАБ): Призначено директора, 

створено конкурсну комісію з набору персоналу, триває набір на 

адміністративні та оперативні посади.  

Національне агентство із запобігання корупції (НАЗК): Не розпочато 

відбір керівництва (5 членів) НАЗК через невирішене питання щодо 

прозорості процесу вибору представників від громадськості до складу 

Конкурсної комісії. На разі триває судовий процес за поданням від 

Transparency International Україна. 

Законодавство: Депутатами та громадськими активістами розроблений 

проект закону щодо фінансування політичних партій, прийняття якого є 

одним із міжнародних зобов’язань України, зокрема по плану візової 

лібералізації з ЄС. 

Перелік наступних кроків, які необхідно здійснити для просування 

реформи:  

− Необхідно улагодити питання із представниками від громадськості у 

складі Конкурсної комісії з відбору керівництва НАЗК.  

− Почати формування антикорупційної прокуратури. 

− Необхідно знайти додаткові джерела фінансування діяльності НАБ та 

НАЗК, оскільки на разі передбачених державним бюджетом коштів 

недостатньо (Національна рада реформ // 

https://www.facebook.com/NRC.ua/photos/a.754392304679303.1073741828.754

296698022197/805205569597976/?type=1. – 2015. – 12.07). 
 

Посол США в Україні Джеффрі Пайєтт сподівається, що наступного 

тижня Верховна Рада України підтримає найважливішу реформу – проект 

змін до Конституції (Децентралізація влади // 

https://www.facebook.com/decentralizationua/videos/979943925403371/. – 2015. 

– 11.07). 

 

Міський голова Черкас Сергій Одарич:  

Проект змін до Конституції України на 99% абсолютно прийнятний 

(Децентралізація влади // 

https://www.facebook.com/decentralizationua/videos/979938448737252/. – 2015. 

– 11.07). 

 

Міський голова Тернополя Сергій Надал: 

Чим швидше будуть прийняті зміни до Конституції України в частині 

децентралізації – тим ефективнішою буде реформа (Децентралізація влади 

// https://www.facebook.com/decentralizationua/videos/979937042070726/. – 

2015. – 11.07).  
 

Асоціація міст України одноголосно підтримала проект змін до 

Конституції в частині децентралізації (Децентралізація влади // 



 

 
65 Новини з соціальних мереж 

Огляд матеріалів ЗМІ 

«Ініціативи Президента України Петра Порошенка 

(шляхи реформування)» 

20-28 лютого 2015 

 
 

09 − 15 липня 2015 року 

https://www.facebook.com/decentralizationua/videos/979934382070992/. – 2015. 

– 11.07).  
 

Президент України Петро Порошенко: 

Вимагаю від депутатів  ВР  на наступному сесійному тижні прийняти 

закони «Про Національну Поліцію» та «Про органи внутрішніх справ». 

Ключовим чинником якості реформ є ефективність боротьби з 

корупцією. Ставлю завдання перед МВС: організатори мають відповісти за 

корупційні дії – попри політичну приналежність чи вагомість займаних посад 

(Петро Порошенко // 

https://www.facebook.com/petroporoshenko/photos/a.474415552692842.1073741

828.474409562693441/647331472067915/?type=1&theater). – 2015. – 10.07). 
 

Голова Верховної Ради Володимир Гройсман: 

Ми стоїмо на історичному водорозділі: або ми знаходимо сили і 

консолідацію і проводимо масштабну децентралізацію влади і підвищуємо 

роль громадянського суспільства в прийнятті рішень через органи місцевого 

самоврядування, або ми ніколи в житті не зможемо позбутися нашого 

централізованого пострадянського минулого (Децентралізація влади // 

https://www.facebook.com/decentralizationua/posts/979930792071351/. – 2015. 

– 10.07). 

 

Зміни до Конституції України у частині децентралізації передбачають 

два роки перехідного періоду для внесення відповідних змін до 

законодавства. Після завершення перехідного періоду, необхідного для 

приведення законодавчої бази у відповідність до нової Конституції, 

необхідно буде провести нові місцеві вибори під нові повноваження 

(Децентралізація влади // 

https://www.facebook.com/decentralizationua/posts/979915085406255/. – 2015. 

– 10.07). 

 

З’явився законопроект, який надає право членам територіальних 

громад на участь у публічному контролі за реалізацією їхніх прав. Публічний 

контроль стосуватиметься органів місцевого самоврядування та комунальних 

підприємств (Децентралізація влади // 

https://www.facebook.com/decentralizationua/posts/979629492101481. – 2015. – 

10.07). 
 

Особливості висвітлення реформ за 9 липня 2015 року. 

В ТОПі серед реформ опинилася прозора приватизація, управліня 

державною власністю та реформа правоохоронної системи (Ukraine Reforms 

Communications Taskforce/УкрМедіаЦентр Реформ // 

https://www.facebook.com/UaReforms/photos/a.457495357686805.1073741829.4

57316364371371/581876681915338/?type=1. – 2015. – 10.07). 
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Голова Одеської Одеської обласної державної адміністрації Михаїл 

Саакашвілі: 

Фонд Відродження оголосив конкурс на кращі проекти з контролю з 

боку активістів за витратами та корупційними правопорушеннями. Після 

того як про ОДА розпустили внутрішні органи контролю, ця функція була 

передана громадськості Одещини, так щоб ні у кого не було монополії, 

документи були доступні кожному і красти стало неможливо (Михаїл 

Саакашвілі // 

https://www.facebook.com/SaakashviliMikheil/posts/1002087029821678. – 2015. 

– 10.07). 
 

Голова Одеської Одеської обласної державної адміністрації Михаїл 

Саакашвілі: 

Два дуже важливих закони з точки зору боротьби з корупцією будуть 

голосуватися в Раді. Перший – це проект, який забороняє випускати під 

заставу хабарників і другий – законопроект, згідно з яким стає практично 

неможливо заховати майно корупціонерів. 

Закон був підготовлений кращими антикорупційними активістами 

України і він полегшує доступ до інформації про нерухоме майно посадових 

осіб. В результаті, ввівши прізвище чиновника, з реєстру речових прав на 

нерухоме майно, кожен журналіст чи громадянин зможе дізнатися про дату 

придбання квартири або будинку, місто і область (крім точної адреси і 

номера квартири, що є способом захисту від шахраїв і зловмисників). 

Аналогічно – із земельними ділянками. 

Зараз, проти цих законопроектів ведеться активне лобіювання і дуже 

важливо, щоб депутати послухали заклик суспільства (Михаїл Саакашвілі // 

https://www.facebook.com/SaakashviliMikheil/posts/1001823713181343. – 2015. 

– 09.07) 
 

Проекти перспективних планів формування територій громад схвалили 

вже 19 обласних рад. Київська область поки що з цим не квапиться.  

Незважаючи на це, на Київщині вже розпочався процес добровільного 

об’єднання територіальних громад (Децентралізація влади // 

https://www.facebook.com/decentralizationua/posts/978686685529095. – 2015. – 

09.07). 

 

Франсіс Маліж, керуючий директор ЄБРР у країнах Східної 

Європи та Кавказу: 

Ми хотіли б продовжувати інвестиції приблизно в тих самих обсягах, 

що й у попередні роки. Звичайно ж, багато що залежатиме від готовності 

приватних компаній інвестувати в Україну. Для продовження фінансування 

проектів у державному секторі знадобляться галузеві реформи (Ukraine 

Reforms Communications Taskforce/УкрМедіаЦентр Реформ // 

https://www.facebook.com/UaReforms/posts/581618271941179. – 2015. – 09.07). 
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У ТОПах 8 липня серед реформ у ЗМІ – антикорупційна реформа, 

прозора приватизація, управління державною власністю та децентралізація 

(Ukraine Reforms Communications Taskforce/УкрМедіаЦентр Реформ // 

https://www.facebook.com/UaReforms/photos/a.457495357686805.1073741829.4

57316364371371/581594175276922/?type=1. – 2015. – 09.07). 

 

Центр підтримки реформ залучив громадських експертів до 

обговорення проектів Воєнної доктрини (Стратегії воєнної безпеки України) 

та Концепції розвитку сектору безпеки і оборони України разом із першими 

особами Міністерство оборони України та РНБО України. Оперативний 

штаб. 

Було обіцяно, що усі зауваження та рекомендації, які звучатимуть 

сьогодні у межах обговорення, нотуватимуться Секретаріатом Міноборони і 

врахуються під час доопрацювання текстів Стратегії та Концепції (Центр 

підтримки реформ // 

https://www.facebook.com/centrereform/posts/791484944302813. – 2015. – 

09.07). 

 

Віце-прем'єр-міністр, Міністр регіонального розвитку, будівництва 

та житлово-комунального господарства Геннадій Зубко: 

Швейцарія збільшує допомогу Україні до 100 млн швейцарських 

франків. Хочу подякувати уряду та народу Швейцарії за незмінну підтримку 

реформи децентралізації в Україні (Геннадій Зубко // 

https://www.facebook.com/zubko.gennadiy/posts/1613135595635281. – 2015. – 

09.07). 
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ЕКСПЕРТНИЙ ПОГЛЯД 

 

Відкриття реєстрів майнових прав стане дієвим інструментом у 

боротьбі з корупцією в Україні та захистить бізнес від рейдерських 

посягань.  

Подібна відкритість реєстрів майнових прав притаманна багатьом 

розвинутим країнам і довела свою ефективність у боротьбі з корупцією.  

Громадський активіст, автор антикорупційної програми «Наші 

гроші» Денис Бігус:  
Завдяки ухваленню цього законопроекту ми отримаємо можливість 

порівняти задеклароване майно чиновників із наявним. Наслідком чого 

наприкінці року може стати низка гучних розслідувань, результатами яких 

стануть звільнення, а подекуди, можливо, й суворіша відповідальність. 

Народний депутат України Леонід Козаченко:  
На повну законопроект про відкриття майнових прав після набуття 

статусу закону запрацює до 1 грудня 2015 року.  

Певний супротив на початку був, але завдяки злагодженій роботі 

громадянського суспільства, IT-спільноти, яка була готова на волонтерських 

засадах надати всю технічну підтримку, аби реєстри стали відкритими, ми 

врешті-решт отримали підтримку з боку Міністерства юстиції: міністр 

публічно заявив, що підтримає цю ініціативу. Тому я переконаний, що закон 

запрацює. 

Керівник Українського медіа-центру реформ Тарас Качка: 

Ухвалення законопроекту про відкриття майнових прав є фактично 

задоволенням попиту з боку суспільства на певний рівень прозорості та 

довіри. Це той приклад реформ, коли прості, але дієві кроки можуть привести 

до серйозних структурних змін. З точки зору реалізації змін, прозорість і 

чесність часто є більш дієвішим механізмом встановлення довіри і 

справедливості, аніж побудова нових якісних інституцій (Відкриття 

реєстрів майнових прав захистить бізнес і громадян від корупції – 

депутати, громадські активісти // Ukraine Crisis Media Center 

(http://uacrisis.org/ua/28921-vidkrittya-reyestriv). – 2015. – 15.07). 

 

Голова правління центру протидії корупції Віталій Шабунін: 

Вирішили відкрити (корупційний реєстр, − ред.), тому що був 

серйозний тиск з боку журналістів та активістів. Не може бути такий реєстр 

закритим. Його ідея полягає як раз в тому, щоб можна було побачити всіх 

державних службовців, які були засуджені в рамках статей по корупції 

Кримінального і Адміністративного кодексу. І коли ми бачимо 

держслужбовця зі списку, то це пряме порушення закону, яке вимагає 

звільнення цього чиновника і покарання того, хто його призначив. (…) 

Цей реєстр допомагає не стільки з корупцією боротися, скільки не 

допускати до державної влади тих, хто вже на корупції попався. Це не 

інструмент боротьби, це інструмент контролю. Проблема в тому, що часто, 
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приймаючи на роботу, не перевіряють наявність в цьому реєстрі людей, або 

перевіряють, але ігнорують результати. Коли є зовнішній контроль, тоді 

немає проблем. Дуже важко прийняти на роботу людину, яка є в реєстрі, і це 

може будь-хто перевірити (Шабунін: реєстр корупціонерів стане 

інструментом контролю над хабарниками // Радіо Свобода 

(http://newsradio.com.ua/2015_07_15/SHabun-n-re-str-korupc-oner-v-stane-

nstrumentom-kontrolju-nad-habarnikami-0178/). – 2015. – 15.07). 

 

Директор Национального антикоррупционного бюро Артем 

Сытник: 

(…) Борьба с коррупцией держится на трех китах: дерегуляция, 

превенция и наказание за коррупционное правонарушение. Если просто 

сажать чиновников, не меняя ничего, никакой эффективности не будет. У нас 

эти процессы идут параллельно, и концепция судебной реформы 

Администрацией президента уже разработана. Надо проводить реформу, 

выписывать гарантии независимости судебной власти, параллельно очищая 

ее от коррупционеров. К сожалению, там есть уже и явно необратимые 

явления, когда люди ведут такой образ жизни, что их невозможно обеспечить 

достойной зарплатой. (…) 

Если мы будем работать по жалобам, то не заработаем и до 2020 года. 

Во-первых, планируем опираться на многочисленные журналистские 

расследования. Во-вторых, сейчас идет серьезная реформа, внедряется 

электронная система закупок, существенно снижаются коррупционные 

риски. Но пока она запустится по полной программе, будем контролировать 

от начала до конца. Есть информация, что закупка прошла с нарушениями, 

есть откат, − давайте работать. Будем брать исходные данные и проверять все 

фирмы, учредителей: кто они, что за ними числится, есть подставные лица 

или нет. Это будет на постоянной основе, не будем ждать жалоб или 

сообщений (Артем Сытник: За пять минут детектив может узнать все 

о чиновнике // СтопКоррупция 

(http://anticorruption.in.ua/news/our/9370.html). – 2015. – 15.07). 

 

Экономический эксперт Борис Кушнирук: 

В современных условиях средства на закупку газа найти не так уж 

сложно. Главное в этой связи − научиться экономить и тогда станет ясно, 

сколько понадобится закупать газа в будущем. 

Наша задача − чтобы общее потребление газа было не выше 30 млрд. 

Если нам удастся это сделать − не за счет уничтожения экономики, а 

снижения уровня потребления − то получим куда более сбалансированную 

ситуацию и при определенных обстоятельствах сможем выйти на ноль в 

закупках газа. 

С появлением конкурентной среды на газовом рынке у Украины 

появились новые возможности в ведении переговоров о поставках голубого 

топлива. Со своей стороны стране стоит начать решение проблемы с аудита, 
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то есть вести строгий отчет, сколько в действительности потребляется газа и 

тем самым перекрыть доступ для наживающихся на разнице. 

Вопрос сегодня не в уровне цены, а в том, имеем ли мы возможность 

покупать на конкурентных условиях или нет. Как только появилась 

возможность покупать на конкурентных условиях, сразу же логика 

поведения обеих сторон меняется. На мой взгляд, мы пришли сейчас к 

хорошим условиям и сейчас главная задача − сокращение потребления, 

потому что реальные потребности населения в газе меньше, чем 

декларировалось все это время. Разница примерно 4,5-5 млрд кубов. 

Дешевый газ списывался на население, а остальное − на предприятия. Когда 

мы придем к ситуации, что тарифы для населения станут выше тарифов для 

производства − как это происходит в мировой экономике − то станет видно, 

что населению в реальности нужно меньше газа. И это вынудит предприятия 

и тех, кто наживался на этом, расстаться с немалым источником дохода, в 

том числе и на облгазах. 

Если мы сможем сократить потребление и увеличить газодобычу, то 

общий импорт уменьшится где-то до 10 млрд кубов и тогда это перестанет 

быть проблемой. И дискуссия вокруг газа прекратится как таковая (Реальные 

потребности населения в газе меньше, чем заявляется, − эксперт // 

Україна без корупції (http://www.coruption.net/novini/item/50483-realnye-

potrebnosti-naseleniya-v-gaze-menshe-chem-zayavlyaetsya-ekspert). – 2015. – 

15.07). 

 

Вице-президент США Джо Байден: 

Власти Украины должны проводить реальные реформы по борьбе с 

коррупцией, что необходимо для успешного экономического развития 

страны. Это не могут быть просто реформы на бумаге. Они должны быть 

осязаемы для предпринимателей, гражданского общества и обычных людей 

на улице, у которых должна быть работа. Прежде всего Украина должна 

победить коррупцию, которая не дает использовать огромной людской 

потенциал страны. Данная тема почти всегда поднимается в диалоге США и 

Украины (Байден: Реформы в Украине должны проводиться на деле, а не 

на бумаге // 112.ua (http://112.ua/politika/bayden-reformy-v-ukraine-dolzhny-

provoditsya-na-dele-a-ne-na-bumage-244666.html). – 2015. – 14.07). 

 

Політолог, експерт з конституційного права Олександр Москалюк: 

З самого початку рішення про те, що будуть скасовувати депутатську 

недоторканність, було, м'яко кажучи, досить неоднозначним. З точки зору 

європейської практики, в зарубіжних конституціях, немає такого поняття як 

повна відсутність депутатської недоторканності. Її потрібно обмежувати, але 

повністю скасовувати не можна, і це неодноразово підкреслювала 

Венеціанська комісія. Були відповідні висновки комісії, де говорилося, що 

Україна не є ще настільки стійкою демократією, щоб повністю відмовлятися 

від депутатської недоторканності. ВР ухвалила рішення у революційному, 

емоційному пориві, але тепер, очевидно, депутати або бояться скасовувати 

http://112.ua/politika/bayden-reformy-v-ukraine-dolzhny-provoditsya-na-dele-a-ne-na-bumage-244666.html
http://112.ua/politika/bayden-reformy-v-ukraine-dolzhny-provoditsya-na-dele-a-ne-na-bumage-244666.html
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недоторканність, або до них прийшло розуміння, що Європа не прийде в 

захват від таких змін в Україні. (…) 

Необхідно було припустити, що, дійсно, по ряду злочинів не повинно 

існувати депутатської недоторканності, але по окремих злочинах вона 

повинна залишитися. Тут можуть бути всі варіанти, тим більше що логіку 

наших законодавців складно зрозуміти. 

Саме в цій частині законопроект дуже зважений, і його можна спокійно 

приймати. Але текст законопроекту один, тому питання недоторканності 

суддів не може розглядатися окремо від депутатської недоторканності 

(Москалюк: ЄС не зрадіє зняттю недоторканності з українських 

депутатів // Голос Столиці (http://newsradio.com.ua/2015_07_14/Moskaljuk-

S-ne-zrad-znjattju-nedotorkannost-z-ukra-nskih-deputat-v-9329/). – 2015. – 

14.07). 

 

Група держав Ради Європи проти корупції (GRECO) закликала 

українську владу забезпечити адекватну участь представників 

громадянського суспільства в роботі Національного агентства з питань 

запобігання корупції . 

GRECO вирішила завершити перші два етапи оцінки ситуації в Україні, 

беручи до уваги прогрес України в реалізації її рекомендацій. «Україна 

повністю реалізувала 20 з 25 рекомендацій, 4 − частково, і лише одну − не 

реалізувала», − зазначається у доповіді. У Раді Європи наголошується, що 

Україні на законодавчому рівні вдалося практично повністю врахувати всі 

рекомендацій GRECO, та на важливості ухвалення Національної 

антикорупційної стратегії на 2011-2015 роки. Крім того, GRECO відзначила 

прогрес у розкритті та приягненні до відповідальності за корупційні злочини 

(У боротьбі з корупцією Україна виконала 20 із 25 рекомендацій – GRECO 

// СтопКорупція (http://anticorruption.in.ua/news/our/9318.html). − 2015. − 

13.07). 

 

Лідер парламентської фракції «Самопомочі» Олег Березюк: 

З проекту змін до Конституції незрозуміла структура субординації 

місцевої влади. 

Перше – встановлюється двовладдя на місцях, оскільки вводиться два 

виконавчих органи: виконавчий орган, керований префектом, і виконавчий 

комітет, який очолюватиме або голова громади, або голова різних рівнів 

громади. Є нюанс: префект, крім виконавчих повноважень, матиме 

повноваження координатора і, образно кажучи, прокурорський нагляд. І 

виконавча, і наглядова функції. Ви будете кого слухати? Того, хто керує і 

карає, або того, хто лише керує, маючи відповідальність перед громадою? 

(Березюк: децентралізація, яку просуває Порошенко, призведе до 

двовладдя в Україні // Слово і Діло 

(http://www.slovoidilo.ua/2015/07/13/novyna/polityka/berezyuk-

decentralizacziya-yaku-prosuvaye-poroshenko-pryzvede-do-dvovladdya-v-

ukrayini). − 2015. − 13.07). 
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Керівник групи польських експертів до справ реформи місцевого 

самоврядування в Україні Марцін Свєнціцький:  

Переданий президентом України до Верховної Ради проект змін до 

Конституції, що стосуються децентралізації влади, створює реальний шанс 

для повноцінного самоврядування в Україні. 

Цей проект є відображенням десятків нарад, конференцій та зустрічей, 

проведених протягом останнього року польськими та українськими 

експертами. У цьому документі можна побачити всі підставові засади 

організації місцевого самоврядування, рекомендовані Європейською картою 

місцевого самоврядування та запроваджені у нас, в Польщі, в 1990 і 1998 

роках. 

Поданий проект змін вводить до українського законодавства 

новаторські для українського права засади: принцип субсидіарності у 

розподілі владних повноважень, який полягає на тому, що компетенції 

переказуються на найнижчий рівень влади, котрий здатний їх реалізувати, а 

також визначає засаду фінансових незалежності органів самоврядування, які 

тепер самі зможуть розпоряджатися частиною податків та власним майном і 

землею. Згадані принципи, на його думку, повністю відповідають 

демократичним, європейським засадам самоуправління і чудово справдилися 

у юридичній практиці більшості країн Центрально-Східної Європи. Саме на 

таких засадах було проведена децентралізаційна реформа у Польщі (1990 і 

1998 роки), яка вважається еталоном змін у системі самоврядування. (…) 

Префект фактично стає представником центральної влади на місцях. 

Проте його повноваження відносно самоврядування фактично обмежуються 

однією сферою − наглядом за органами місцевої влади з точки зору 

відповідності їхньої діяльності праву. 

Інша норма, яка викликала критику з боку українців: Конституція 

передбачає тимчасове призупинення повноважень органів самоврядування у 

випадку, якщо вони порушують Основний закон, загрожують національній 

безпеці та підважують незалежність й територіальну цілісність України. У 

цьому випадку президент призупиняє повноваження голови громади та 

переказує справу на розгляд Конституційного суду. На мою думку, це 

логічне та зрозуміле розв’язання для унітарної країни. Наявність подібних 

прав у президента жодним чином не перешкоджає самоврядуванню 

автономно реалізувати свої повноваження. (…) 

Не маю сумнівів, що 10 500 громад, які наразі існують в Україні, це 

завелика кількість. Серед них чимало настільки невеликих адміністративних 

одиниць, що вони банально не здатні реалізувати весь обсяг завдань на 

підставовому рівні. Цього року була зроблена ставка на добровільне 

об’єднання громад, і тут вже помітні перші успіхи. Тепер же Конституція 

слушно дає парламентові можливість встановлення меж громад, районів та 

областей, звісно враховуючи думки мешканців згаданих одиниць (…) 

(Запропоновані зміни до Конституції − реальний шанс для повноцінного 
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самоврядування в Україні, − Марцін Свєнціцький // Децентралізація влади 

(http://decentralization.gov.ua/news/item/id/399). − 2015. − 13.07). 

 

Член Громадської ради Майдану, керівник Інституту практичної 

політики Богдана Бабич: 

Без реформування судової системи особливого сенсу реорганізовувати 

інші сфери немає. 

У суддівському корпусі вже давно існує кругова порука, там повністю 

все прогнило. Тому не варто дивуватися рішенням суддів. (…) 

Проводити будь-які реформи без судової не має особливого сенсу. 

Яскравий приклад. У нас з'явилися нові поліцейські. Вони злочинців 

будуть заарештовувати, а судді − випускати. У підсумку вся суть подібних 

затримань щезає. 

Якщо найближчим часом влада не візьметься за реформування судової 

системи, побудувати правову державу не вдасться, а світова спільнота 

перестане нам надавати кредити. Крім того, нинішня судова система заважає 

підприємцям вести бізнес. 

Наші бізнесмени воліють з'ясовувати стосунки між собою в Європі, 

тому що їх судам, на відміну від наших, довіряють. А у нас один заніс до 

суду 50 тис. доларів, інший − 100 тис. доларів. У результаті вони не можуть 

вирішити своє питання (Нинішня судова система заважає підприємцям 

вести бізнес // АСН (http://asn.in.ua/ua/news/opinions/5887-nyneshnjaja-

sudebnaja-sistema-meshaet-predprinimat.html). − 2015. − 12.07). 

 

Експерт Реанимационного Пакета Реформ Владимир Дубровский: 

(…) В действительности, «общая» система налогообложения не 

работает на полную мощность и требует немедленных глубоких изменений, 

которые потенциально гораздо выгоднее любых усовершенствований 

специальных режимов для экономики страны. 

В бюджетной сфере действующая налоговая система не может 

обеспечить необходимых поступлений в бюджет из-за широко 

распространенного уклонения от уплаты налогов. Государство отвечает на 

это постоянной борьбой за «мобилизацию» налоговых платежей. 

Опрошенные руководители фирм, использующие «общую» систему, как 

правило, называют налогообложение основным препятствием для 

нормальной работы компаний. Дискреционное и обременительное 

администрирование налогов при этом, как правило, считается даже более 

сложным препятствием, чем высокие фискальные нагрузки, из-за него 

компании зачастую не способны даже предсказать свои налоговые 

обязательства. (…) 

Необходимо пожертвовать гибкостью, изощренностью и возможно 

некоторыми другими хорошими вещами, чтобы достигнуть простоты и 

честности. Например, из-за институциональной слабости прямое 

налогообложение работает плохо (и возможно даже плохо влияет на рост 

экономики), мы рекомендуем перейти на непрямые налоги, и на налоги на 
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вмененные доходы (в том числе налоги на недвижимость и упрощенное 

налогообложение), несмотря на недостатки такой системы. Мы считаем, что 

нужно отнестись скептически к прямым параллелям с нормами и практиками 

ЕС (хотя, конечно, реформа не должна нарушать прямых правил ЕС, пока 

Украина намерена внедрять Соглашение об ассоциации) − в целом, 

«европейские» нормы нужно подчинить «европейским» принципам, если 

только они не обязательны (как с НДС). Вместо этого, оптимальную 

налоговую систему для Украины, по меньшей мере, на этой стадии ее 

развития нужно формировать как комбинацию недискреционных лучших 

европейских практик и заимствований от стран со схожим 

институциональным развитием. Огромное разнообразие и большой опыт 

использования таких практик обеспечит творческому реформатору богатый 

выбор идей, из которых можно вычленить наиболее подходящие для 

Украины; дополнить их некоторыми инновациями и сконструировать 

работоспособную налоговую систему даже в таких экстремальных условиях 

(Украинская налоговая система: почему и как она должна быть 

реформирована // VoxUkraine (http://voxukraine.org/2015/07/11/the-

ukrainian-tax-system-why-and-how-it-should-be-reformed-rus/). − 2015. − 

11.07). 
 

Голова правління Центру соціологічних та політологічних 

досліджень «Соціовимір», директор Міжнародного інституту демократій 

Сергій Таран: 

Кількість скандалів, пов'язаних з неправомірним винесенням судових 

вироків і з корупціонерами, що втекли, можна пояснити браком в країні 

судової реформи. 

Це все результат браку судової реформи. Це та сфера, де реформа 

практично не відбулася. І це важливо розуміти, адже якщо у нас не буде 

повноцінних суддів, що працюватимуть, то всі інші реформи теж не 

відбудуться. Адже якщо справа доводиться до суду, а потім людину однаково 

відпускають, то який сенс реформувати правоохоронну систему? Або як 

можна говорити про розвиток економіки, якщо немає права власності? Це 

прямий наслідок браку реформ у судовій сфері. 

Судову реформу варто негайно прискорити. 

Необхідно жорстко контролюваті діяльність суддів (Якщо не провести 

судову реформу, інші реформи теж не відбудуться // АСН 

(http://asn.in.ua/ua/news/opinions/5865-esli-ne-provesti-sudebnuju-reformu-

ostalnye-reform.html). − 2015. − 11.07). 

 

Политолог Валентин Гладких: 

У украинцев накопилось сильнейшее недовольство по поводу действий 

коррупционеров и бездействия судебной системы в отношении них. 

Наша тотально коррумпированная судебная система выпускает из-под 

стражи того, у кого больше денег и более влиятельные покровители. 
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Коррупция в переводе на наш язык означает загнивание, разложение и 

разрушение. Эта система полностью разрушается и не функционирует. (…) 

В Украине увеличилось количество громких случаев, когда судьи 

выпускают взяточников под залог, а то и вовсе признают их невиновными. 

У нас работает Уголовно-процессуальный Кодекс. Формально, у судей 

есть основания для таких странных решений. Законом предусмотрено 

освобождение обвиняемого из-под стражи под залог. Это абсолютно 

западная норма законодательства. Если мы хотим это прекратить, то нужно 

менять закон и ликвидировать норму о залоге. Но если мы хотим жить в 

правовом государстве, то закон должен быть превыше всего. Не нужно 

пользоваться политической целесообразностью. Если мы сегодня прекратим 

выпускать кого-то под залог из политических соображений, то уже завтра 

превратимся в диктатуру. Закон суров, но исполнять его нужно. 

Проблему этих вопиющих освобождений можно решить реформой 

всей правоохранительной системы Украины и повышением правового 

сознания населения. 

Украинцы же мечтают расстреливать без суда и следствия каждого, 

кого подозревают в коррупции. Но это абсурд, мы так войдем в стадию 

немыслимого политического насилия, когда каждый на свое усмотрение 

будет решать, кто негодяй, а кто молодец. И это все симптомы системного 

кризиса правовой системы страны (…) (Эксперт: Среди них нет хороших и 

плохих. У них общие коррупционные схемы, общий бизнес // Україна без 

кору (http://www.coruption.net/novini/item/49678-ekspert-sredi-nikh-net-

khoroshikh-i-plokhikh-u-nikh-obshchie-korruptsionnye-skhemy-obshchij-

biznes). − 2015. − 11.07). 

 

Политолог, аналитик Международного информационно-

аналитического Центра «Россия–Украина» Александра Решмедилова: 

В Основной закон Украины готовятся изменения, связанные с 

децентрализацией власти по опыту Польши. 

Нужно четко понимать, что пора снимать «розовые очки» и воплотить 

реформу. 

Для начала нужно брать во внимание украинские реалии, их специфику 

и уникальность. Принципиальное отличие заключается в том, что поляки 

первоначально имели политическую волю. Польская реформа началась еще в 

конце 80-х. Показательно, что до этого инициаторы реформ готовили их чуть 

ли не десятилетие в подполье «Солидарности». В мае 90-го реформа 

вступила в силу вместе с первыми выборами в местные органы власти. Таким 

образом, в Польше реформа идет вот уже 26 лет. 

У нас видимость политической воли – в лице Порошенко, Гройсмана, 

Яценюка и других политиков. (…) 

В проекте закона написано, что префектов назначает Президент по 

представлению Кабмина. Но освобождает с должности Президент по своему 

усмотрению. Это неприемлемо, в том порядке, в котором префекты 

назначаются, они должны и увольняться. Если мы ссылаемся на опыт 
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Польши, то там воеводы (префекты) назначаются и увольняются Советом 

министров. Это же по сути органы, осуществляющие исполнительную власть 

на местах. 

Децентрализация власти должна сопровождаться хорошо продуманной 

дополнительной институционально-финансовой поддержкой для менее 

развитых регионов либо проходящих экономическую реструктуризацию 

(Руководство страны решило процесс децентрализации подстроить под 

себя // Україна без корупції (http://www.coruption.net/novini/item/49769-

rukovodstvo-strany-reshilo-protsess-detsentralizatsii-podstroit-pod-sebya). − 

2015. − 11.07). 

 

Значення iMoРe за тринадцятий період моніторингу (22 червня – 5 

липня 2015р.) становить +0,4 бала з можливого діапазону від -5,0 до +5,0 

балів. Це один з найнижчих показників з початку моніторингу.  

Кількість реформ цього разу була досить обмеженою. Найвищий бал 

отримав закон №490-VIII, що дозволяє співфінансування ремонту та 

реконструкції доріг державного значення з місцевих бюджетів (+2,0 бала).  

Експерт Українського медіа-центру реформ Тарас Качка: 

Йде активна оптимізація фінансових відносин центр – місцева влада. 

Очевидно, що це є ad hoc рішення на період проведення децентралізації. В 

цих умовах рішення є доречним. 

Перехід двох вищих навчальних закладів Національного банку України 

(Університету банківської справи та Української академії банківської справи) 

під управління Міністерства освіти отримав +1,0 бала (розпорядження КМУ 

№ 666-р). Експерти позитивно оцінили той факт, що НБУ скорочує 

непрофільні види діяльності. В результаті загальна оцінка сектору «Державне 

управління та боротьба з корупцією» склала +1,0 бала. 

Таку ж оцінку (+1,0) отримав і напрям «Ринкова та торговельна 

політика». Експерти поставили +1,0 бала рішенню Кабінету Міністрів 

відмовитися від референтного ціноутворення при декларуванні оптово-

відпускних цін на лікарські засоби (постанова №449). Система референтного 

ціноутворення призначена контролювати державні витрати на ліки, адже 

референтна ціна є верхньою межею витрат. Оскільки швидкість девальвації 

гривні перевищила дозволений законодавством темп зростання декларованих 

оптово-відпускних цін, надання пільгових ліків соціально незахищеним 

групам населення було ускладнено. Експерти позитивно оцінили рішення 

відмовитись від референтного ціноутворення, адже система в такому вигляді 

була неефективною. 

За трьома іншими напрямами, а саме «Державні Фінанси», «Монетарна 

політика та фінансові ринки» та «Енергетична незалежність» істотних подій 

не відбулось. Їх оцінка склала 0,0 бала (Випуск 13 (22 червня – 5 липня 2015 

року). У реформах майже повна тиша // VoxUkraine 

(http://voxukraine.org/2015/07/10/index-for-monitoring-reforms-imore-release-

13-ukr/). − 2015. − 10.07). 
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Президент аналітичного центру DiXi Group Олена Павленко: 

Для нормального інвестиційного клімату вітчизняній видобувній галузі 

необхідні стабільні й прозорі правила гри та наявність конкуренції на ринку. 

На даний момент цієї прозорості не вистачає.  

Серйозна проблема – відсутність інформації про реальних власників 

видобувного бізнесу та непрозорість платежів. Від цього страждають усі – і 

видобувники, і громадяни, і держава. Якщо ти працюєш в регіоні, де всі села 

тебе ненавидять за розриту землю, зіпсовані дороги – в таких умовах 

інвестору комфортно не буде. Коли ж інвестор публічно покаже, скільки 

заплатив в бюджети усіх рівнів, легше буде всім. 

Виправити ситуацію має недавно прийнятий парламентом закон ―»Про 

внесення змін до деяких законодавчих актів України щодо посилення 

прозорості видобувних галузей в Україні». Цей нормативно-правовий акт 

зобов’язує компанії, що займаються видобутком в Україні, відкривати 

інформацію про свою фінансову діяльність. Паралельно органи державної 

влади мають оприлюднювати інформацію про стан видобувної галузі 

(Енергетика, коментар експерта «Без прозорості в енергетиці інвестор 

не прийде», DiXi Group // Офіс зв’язку українських аналітичних центрів у 

Брюсселі (https://ukraine-office.eu/10-07-2015-energy-expert-dixi-group/). − 

2015. − 10.07). 

 

Народний депутат від фракції Радикальної партії Андрій 

Артеменко: 

Україні час закінчувати з хибною практикою, коли суди випускають 

під заставу корупціонерів, час вносити зміни до кримінально-процесуального 

кодекса.  (…) 

Абсурдно, коли чиновника «беруть» на солідному хабарі, а потім 

відпускають за «копійки». 

У демократичній країні не може бути такого, щоб високопоставлена 

особа, яку спіймали на хабарі або з кабінету якої було вилучено величезні 

суми гривень, доларів, євро та коштовності, суд потім відпускав під заставу. 

Це − алогічно. Ми повинні поставити жирну крапку в такий суддівській 

практиці (Не можна відпускати під заставу чиновників, узятих на місці 

злочину на отриманні хабара // АСН 

(http://asn.in.ua/ua/news/opinions/nelzja-otpuskat-pod-zalog-chinovnikov-

kotorye-byli.html). − 2015. − 10.07). 

 

Народний депутат Олег Осуховський: 

Поки не відбудеться реальна судова реформа, жодна прокуратура, 

жодне Національне антикорупційне бюро не запрацює.  

Корупціонери принесуть хабара в суд, якщо не відкупляться раніше у 

слідчих. 

Влада повинна розуміти, що реформи повинні бути не під Президента 

чи прем'єра, а під реальну ситуацію. Потрібно знімати недоторканність з 

суддів, змінювати закони, щоб ті боялися ухвалювати незаконні рішення. А 
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також реально почати ув’язнювати корупціонерів, повертати награбоване в 

бюджет (Без судової реформи прокуратура і антикорупційне бюро не 

запрацюють // АСН (http://asn.in.ua/ua/news/opinions/bez-sudebnojj-reformy-

prokuratura-i-antikorrupcion.html). − 2015. − 09.07). 
 

Член експертної ради Центру досліджень армії, конверсії та 

роззброєння, польський експерт Павло Кост: 

Про серйозність намірів влади можна буде говорити лише з 

перспективи більшого часу. Тому що ці реформи цього часу якраз і 

потребують. Вони не можуть статися за рік чи два, а за років п’ять, як 

мінімум. Хоча патрульна служба, навколо якої ми спостерігаємо стільки 

позитивних емоцій за останні дні, є лише однією із шести частин цієї нової 

поліції, яку, сподіваємося, буде створено на основі цього проекту закону 

«Про поліцію». І сам цей факт показує, що насправді ми маємо справу лише з 

невеличкою частиною цієї системи органів внутрішніх справ, яку потрібно 

реформувати. Тому потрібно трошки стримувати цей оптимізм. 

Я хотів би зосередити вашу увагу на самому проекті цього закону. 

Тому що є низка проблем. Наприклад, надмірна чисельність органів 

внутрішніх справ, розмитість повноважень, нечіткість обов’язків, так само, 

обов'язків міліціонерів. Так само відсутність конкурсної методи відбору 

кадрів, абсолютно хвора система фінансування, яка передбачає таку, я б 

сказав, багатоканальність отримання коштів для діяльності. 

Врешті-решт, є ця славнозвісна корупція, яка у міліції має ще таку 

свою особливість, що можна говорити про внутрішню корупцію. Тобто 

начальники знімають певні збори зі свої підлеглих, які в свою чергу змушені 

знімати ці кошти з суспільства. 

Далі залишається стара система фінансування. Тобто це багатоканальна 

система органів внутрішніх справ. Немає чіткого громадського контролю з 

боку журналістів чи організацій суспільства. 

Але це вже величезний прогрес, якого українська міліція не бачила за 

всі роки незалежності 

Але, тим не менше, є, як мінімум, три дуже позитивні риси в цьому 

законі, які, я нагадаю, стосуються не лише патрульної поліції, а й всіх органів 

внутрішніх справ. Це, наприклад, зменшення кількості функцій 

поліцейських. Тобто досі рядовий офіцер мав виконувати 86 функцій за 

законом «Про міліцію». Зараз цю кількість було більше, ніж удвічі, 

скорочено. Друге. Чіткішими є права і обов’язки міліціонера чи 

поліцейського щодо громадян. З’являється конкурсна процедура відбору 

кадрів. Звичайно, окрім цих найвищих начальницьких посад. Це вже 

величезний прогрес, якого українська міліція не бачила за всі роки 

незалежності. 

Проблеми, за моїми спостереженнями, найбільше проявлялися не на 

етапі прийняття тих чи інших проектів законів, розпоряджень, а уже під час 

запровадження у практику всього цього. Тому що завжди був людський 
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фактор, завжди були якісь, даруйте за слово, розборки між окремими 

органами влади. (…) 

Неможливо реформувати, наприклад, лише поліцію, або лише 

прокуратуру, або лише суддів, або лише боротися з корупцією. Це весь 

процес, який має бути поєднаний. Якщо, наприклад, з цього всього переліку 

необхідних реформ буде випадати якийсь один елемент, тоді всі інші 

реформи будуть також хворіти певною мірою. 

Наприклад, коли говоримо про реформу поліції. Багато місця 

присвячено у цьому новому законі, наприклад, територіальним підрозділам. 

Але тут виникає, знову ж таки, запитання: як ці територіальні підрозділи і, 

відповідно, їхні керівники, яким чином вони будуть визначатися на тлі 

реформи самоврядування, яка в Україні невідомо чим закінчиться, яка теж 

тільки починається. 

Це лише перший, абсолютно перший крок на дуже довгому шляху. 

Надіятися в найближчі п'ять років на супер-якість їхньої діяльності не варто, 

я, наприклад, на це не розраховую. І, моя особиста думка, що поки громадяни 

самі, власними точковими місцевими діями, не будуть вимагати у влади 

центрального і місцевого рівня адекватних дій, то тоді реформи будуть 

буксувати. Якщо в цій праці буде поштовх з боку суспільства, тоді буде діло 

(Патрульні – перший крок на довгому шляху реформ – польський експерт 

// Радіо Свобода (http://www.radiosvoboda.org/content/article/27120613.html). 

– 2015. – 09.07). 
 

Вищу рада юстиції мають намір реорганізувати в інший орган з 

робочою назвою «Вища рада правосуддя». 

Суддя Вінницького окружного адміністративного суду, експерт 

«Реанімаційного пакету реформ» Михайло Жернаков: 

Від зміни назви навряд чи щось зміниться. Однак суть не в цьому: 

останній варіант передбачуваних змін до Конституції передбачає інший 

порядок формування Вищої ради юстиції. Проблема судової системи 

останнім часом полягала в політичній заангажованості Вищої ради юстиції. 

ВРЮ – головний орган у системі правосуддя, який здійснює дисциплінарне 

провадження щодо суддів. При цьому до цих пір у ВРЮ призначають «своїх» 

від Верховної Ради, президента, прокурорів, що ставить під сумнів 

незалежність органу. На жаль, Вища рада юстиції протягом багатьох років не 

змогла забезпечити незалежне та справедливе судочинство в Україні. 

Реорганізація потрібна не тільки на нашу думку, це європейські 

стандарти, які повинні бути дотримані в Конституції України. Головною 

вимогою повинно бути повне усунення політичних органів від формування 

ВРЮ. Більшість у складі Вищої ради юстиції повинні складати судді, обрані 

суддями. Це європейський стандарт для забезпечення незалежності 

судочинства. Але якщо зараз надати максимальну незалежність судовій 

владі, то це не буде вирішенням проблеми. Існує ризик консервації того 

стану, який є зараз. Якщо нинішньому суддівському корпусу дати 

можливість вибирати більшість у ВРЮ, яке потім обиратиме новий 
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суддівський корпус, система буде сама себе репродукувати. Те ж відбулося в 

Польщі, Словаччині та в інших країнах, де фактично не відбулася люстрація 

суддів, як вона не відбулася і в Україні. 

Без цього ми не зможемо забезпечити незалежність судової влади, вона 

буде постійно залежати від олігархів і політиків. Але якщо зараз цей стандарт 

застосувати до сьогоднішнього суддівському корпусу, то це фактично 

законсервує поточний стан. Тому ми пропонуємо, крім введення цієї 

європейської норми, також впроваджувати засоби контролю за суддями на 

рівні Конституції. Потрібна можливість перепризначення суддів, можливість 

вливати в систему нову кров, щоб як діючі судді, так і кандидати на посаду 

проходили прозорий і справедливий конкурс (Судова реформа: судді будуть 

призначати самі себе – Жернаков // Україна без корупції 

(http://www.coruption.net/component/k2/item/49431-sudova-reforma-suddi-

budut-pryznachaty-sami-sebe-zhernakov). − 2015. − 09.07). 

 

Кадрові агенції будуть набирати співробітників в обласні державні 

адміністрації.  

Голова громадської організації «свідомі» Олег Петровець: 

Це висловлення президента однозначно йде поруч з вимогами ЄС щодо 

встановлення безвізового режиму, зараз по суті відбувається період 

звітування та проходження другої фази в цьому процесі. Ці вимоги фактично 

являють собою перелік реформ, які вже частково були виконані, зокрема 

створення антикорупційного бюро, наступним етапом є саме зміна 

держслужби. І отут постала така вимога, щоб набір цих безпосередньо 

людей, які будуть працювати в обласних, районних адміністраціях, набирали 

саме рекрутингові або кадрові агентства. 

З моєї точки зору, цей крок є правильним, тому що будь-яка 

корупційна складова по суті викликана чіткою вертикаллю і підтримуванням 

та прикриттям один одного. Фактично зараз ці рекрутингові агентства дадуть 

можливість прикрити той момент, коли підбір відбувається напряму 

керівником. З іншого боку, кумівський підхід цей спосіб не перекриє 

повністю, тому що, якщо керівник хоче людину призначити начальником 

департаменту, то він просто скаже – йди в агентство, ставай на перелік, і 

звідти туди ми тебе візьмемо і будемо працювати. Але на нижчих рівнях це 

дасть можливість підбирати більш фахових людей, це дасть змогу більш 

прозоро підходити до цих процесів. 

Керуючий партнер рекрутингової компанії «Recruit Alliance» 

Ганна Толкач: 

На сьогоднішній день поки ще не ясно, які області потраплять під 

даний набір, також незрозуміло, які посади будуть набирати. Ще навіть 

немає такого закону, є тільки повідомлення з приводу того, що це будуть 

робити кадрові агенції. 

Відбір чиновників нічим не відрізняється від відбору будь-якого 

іншого фахівця, для цього потрібно розуміти завдання, критерії оцінки. (…) 

Важливе питання – з якою метою будуть залучати рекрутингові агентства, 
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тільки для того, щоб залучити, або дійсно поміняти якість роботи на місцях? 

(Кадрові агенції допоможуть позбутися «кумівства» в лавах 

держслужбовців – експерт // Голос Столиці 

(http://newsradio.com.ua/2015_07_09/Kadrov-agentstva-dopomozhut-pozbutisja-

kum-vstva-v-lavah-derzhsluzhbovc-v-ekspert-4272/). – 2015. – 09.07). 

 

Що слід зробити, щоб інститут захисту викривачів в Україні 

запрацював повною мірою? Рекомендації «Transparency International 

Україна»: 

– створити доступні і безпечні, насамперед, зовнішні канали розкриття 

інформації (в тому числі запровадити санкції за порушення анонімності і 

конфіденційності викривача, утиски та переслідування з боку зазначених ним 

осіб);  

– розповсюдити захист викривачів на не тільки розкриття інформації 

про корупцію та пов’язані з нею правопорушення, передбачені Законом про 

запобігання корупції, а і на розкриття інформації про всі незаконні дії; 

– реформувати судові та правоохоронні органи для дійсного захисту 

викривачів державою; створити незалежний орган для розслідування 

повідомлень викривачів. 

– розробити в законодавстві реальні процедурні механізми захисту, що 

зроблять чинні правові норми не лише декларативними (Захист викривачів 

корупції: як це працює в Україні та в світі // Радіо Свобода 

(http://www.radiosvoboda.org/content/article/27118580.html). – 2015. – 09.07). 
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Відновлення інфраструктури звільнених територій 

 

ОФІЦІЙНА ІНФОРМАЦІЯ 

 

Проекти з відновлення регіону та ремонтні роботи 

 

Верховная Рада ратифицировала меморандум между 

правительствами Украины и Германии о получении 500 млн евро займа. 

Парламентарии 266 голосами поддержали соответствующий 

президентский законопроект. 

Вице-премьер-министр Геннадий Зубко: 

Из этих средств 200 млн евро − это макрофинансовая помощь, а 300 

млн будут направлены на инфраструктурные и энергетические проекты в 

пяти областях. В частности, за эти средства планируется провести 

реконструкцию некоторых дорог (Рада разрешила получить 500 млн евро 

кредита на инфраструктуру от Германии // Восстановление Донбасса 

(http://restoring-donbass.com/novosti/15001-rada-razreshila-poluchit-500-mln-

evro-kredita-na-infrastrukturu-ot-germanii/). – 2015. – 15.07). 

 

В. о. голови Державної адміністрації залізничного транспорту 

України Олександр Завгородній: 

«Укрзалізниця» веде переговори з учасниками енергетичного ринку про 

відновлення залізничної інфраструктури Донбасу. 

Ми провели переговори з «Метінвестом», «ІСД», ведемо переговори з 

Міненерговугілля. Кожна зі структур, яка зацікавлена в роботі цих коридорів 

надає найпотужнішу підтримку. 

Буде також вирішуватися питання про нормалізацію залізничного 

сполучення в напрямку Маріуполя («Укрзалізниця» веде переговори з 

бізнесом про відновлення інфраструктури на Донбасі // INSIDER 

(http://www.theinsider.ua/business/55a507335c548/). – 2015. – 14.07). 
 

Донецкая и Луганская области освоили около 50 млн гривен 

субвенции из государственного бюджета местным бюджетам на 

восстановление инфраструктуры регионов. 

Вице-премьер-министр, министр регионального развития, 

строительства и жилищно-коммунального хозяйства Геннадий Зубко: 

Донецкая и Луганская области получили 150 млн гривен прямой 

государственной субвенции, примерно третья часть из которой уже освоена. 

Донецкая область также с конца июля может пользоваться средствами 

из Фонда регионального развития Донецкой области. 

В июле-августе Европейский инвестиционный банк должен выделить 

первый транш кредита в размере 200 млн евро на ремонт и восстановление 

социальных объектов в регионах, где проживают вынужденные переселенцы 
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(Донецкая и Луганская области освоили около 50 млн гривен из 

госбюджета на инфраструктуру, − Зубко // Восстановление Донбасса 

(http://restoring-donbass.com/novosti/14437-donetskaya-i-luganskaya-oblasti-

osvoili-okolo-50-mln-griven-iz-gosbyudzheta-na-infrastrukturu-zubko/). – 2015. 

– 10.07). 

 

Вице-премьер-министр, министр регионального развития, 

строительства и жилищно-коммунального хозяйства Геннадий Зубко: 

Кабинет Министров намерен компенсировать гражданам стоимость 

жилья, которое было разрушенного в результате боевых действий в 

Донецкой и Луганской областях. 

Возможно, наилучшим вариантом будет компенсация им (гражданам) 

стоимости уничтоженного жилья. 

Проект соответствующего постановления правительства готов и 

Кабмин на данный момент ищет необходимые для его реализации средства 

(Кабмин намерен компенсировать стоимость жилья, разрушенного в 

результате боевых действий // Восстановление Донбасса (http://restoring-

donbass.com/novosti/14457-kabmin-nameren-kompensirovat-stoimost-zhilya-

razrushennogo-v-rezultate-boevyih-deystviy/). – 2015. – 10.07). 

 

Глава Агентства по вопросам восстановления Донбасса Вадим 

Черныш: 

Государственный бюджет уже утвержден и отдельной программы на 

восстановление Донбасс там нет. 

Однако, существуют другие бюджетные программы и механизмы, 

которые можно использовать. 

Сейчас это все идет через министерство регионального развития, 

строительства и ЖКХ. Функция агентства в этой связи − это поиск 

международных проектов, которые будут выделять средства на решение тех 

или иных вопросов (На работу Агентства по восстановлению Донбасса не 

предусмотрен бюджет − Черныш // Восстановление Донбасса 

(http://restoring-donbass.com/novosti/14470-na-rabotu-agentstva-po-

vosstanovleniyu-donbassa-ne-predusmotren-byudzhet-chernyish/). – 2015. – 

10.07). 

 

Глава Агентства по вопросам восстановления Донбасса Вадим 

Черныш: 

Необходимо максимально упростить доставку международных 

гуманитарных грузов на неконтролируемую территорию Донбасса и 

обеспечить привлечение международных доноров в Украину. Так же, 

необходимо наладить работу и взаимодействие с местными региональными 

общинами.  

Есть маленькие общины, которые должны заниматься, в том числе, и 

проблемами переселенцев, которые там проживают. Мы будем им помогать 

выписывать проекты, которые будут направлены на решение их проблем. 



 

 
84 Офіційна інформація 

Огляд матеріалів ЗМІ 

«Ініціативи Президента України Петра Порошенка 

(шляхи реформування)» 

20-28 лютого 2015 

 
 

09 − 15 липня 2015 року 

Сейчас, например, я встречаюсь со всеми гуманитарными 

организациями, которые работают в Украине. Наша задача также − поднять 

уровень координации, то есть обеспечить связь между top (центральной 

властью, − ред.), региональной властью и международными организациями. 

Моя задача − это привлечь как можно больше ресурсов, и над этим мы сейчас 

активно работаем (В Госагентстве по восстановлению Донбасса 

рассказали о своих главных целях // Восстановление Донбасса 

(http://restoring-donbass.com/novosti/14467-v-gosagentstve-po-vosstanovleniyu-

donbassa-rasskazali-o-svoih-glavnyih-tselyah/). – 2015. – 10.07). 

 

Підтримка внутрішньо переміщених осіб та жителів Сходу України 

 

15 июля подразделения ГосЧС Украины доставили в г. 

Краматорск очередную гуманитарную помощь для жителей Донецкой 

области, которую предоставило Немецкое общество международного 

сотрудничества (GIZ). 

В состав гуманитарного груза входит мыло и шампуни, средство для 

мытья посуды, зубные щетки и зубные пасты, стиральный порошок, и другие 

средства гигиены. Так же волонтеры отправили жителя Донбасса спальные 

комплекты: подушки, одеяла и 750 комплектов постельного белья. 

Также более пятисот коек было передано спасателями ГосЧС Украины 

в Департамент по вопросам гражданской защиты мобилизационной и 

оборонной работы Донецкой областной администрации. Далее 

администрация области распределит эту помощь среди населения, больше 

всего в этом нуждается (Немецкое общество GIZ отправило 

гуманитарную помощь в Краматорск // Восстановление Донбасса 

(http://restoring-donbass.com/novosti/15012-nemetskoe-obcshestvo-giz-

otpravilo-gumanitarnuyu-pomocsh-v-kramatorsk/). – 2015. – 15.07). 

 

14 липня в ДСНС України відбулась зустріч представників ДСНС 

України на чолі з Головою Служби Миколою Чечоткіним з виконуючим 

обов’язки керівника Представництва Управління Верховного Комісара 

ООН у справах біженців в Україні Жаном-Ноелем Веттервальдом. 

Під час зустрічі співробітники ДСНС України розглянули питання 

стосовно тимчасово переміщених осіб з Донецької, Луганської областей та з 

АР Крим і міста Севастополь та обговорили подальше співробітництво. 

Голова Служби Микола Чечоткін: 

Наша Служба бачить допомогу для тимчасово переміщених осіб у 

вигляді надання житла, часткового або повного ремонту приміщень у всіх 

регіонах України, продуктів харчування, майна та створенні робочих місць 

для вимушених переселенців (Відбулась зустріч співробітників ДСНС з 

представниками Управління Верховного Комісара ООН у справах 

біженців в Україні // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=248329972&cat_id=2

44277212). – 2015. – 14.07). 
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Міністр соціальної політики Павло Розенко: 

На засіданні Кабінету Міністрів України ухвалено низку постанов, які 

посилюють соціальні гарантії внутрішньо переміщеним особам (ВПО).  

Постанова №473 від 8 липня 2015 року спрощує процедури набуття 

статусу зареєстрованого безробітного особами з числа внутрішніх 

переселенців, їх реєстрацію і перереєстрацію, а також взяття на облік осіб, 

які шукають роботу в центрах зайнятості. 

Постанова містить вичерпний перелік документів для реєстрації в 

центрах зайнятості ВПО, які звільнилися з роботи, за відсутності документів, 

що підтверджують факт такого звільнення. Практичне застосування цього 

документа зніме бюрократичні перепони для людей і допоможе вирішувати 

спірні ситуації на користь осіб, які внаслідок військового конфлікту на Сході 

нашої країни були змушені полишити свої домівки. 

Постановою №471 від 8 липня 2015 р. врегульовано питання захисту 

прав переселенців на загальнообов'язкове державне страхування. Надано 

право отримувати державну допомогу в ситуаціях, коли страховий випадок 

трапився до моменту виїзду людини з тимчасово неконтрольованої 

українською владою території. 

Дія зазначеної постанови поширюватиметься також на осіб, які 

працювали чи працюють на підприємствах, установах, організаціях чи у 

фізичних осіб, які зареєстровані на тимчасово окупованій території, в районі 

проведення АТО або в зоні надзвичайної ситуації, але фактично проживають 

на території, де органи державної влади здійснюють свої повноваження у 

повному обсязі. 

Затверджена Програма працевлаштування та професійного навчання 

внутрішньо переміщених осіб на 2015-2016 роки, в якій визначені конкретні 

завдання органів влади. На фінансове забезпечення документа в бюджеті 

Фонду загальнообов'язкового страхування на випадок безробіття 

передбачено 21 млн. грн. (Павло Розенко: Ми знімаємо бюрократичні 

бар'єри для внутрішніх переселенців // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=248320519&cat_id=2

44276429). −− 2015. − 10.07). 

 

Згідно з оперативною інформацією з тимчасово окупованої 

території та районів проведення антитерористичної операції до інших 

регіонів переміщено 898 тис. 95 осіб (за добу – 354 особи), у тому числі з 

Донецької, Луганської областей 877 тис. 445 осіб та з Автономної 

Республіки Крим і міста Севастополь 20 тис. 650 осіб, з яких 153 тис. 471 

дитина та 433 тис. 866 інвалідів та осіб похилого віку. 

Укрзалізницею забезпечено перевезення громадян із зони проведення 

антитерористичної операції в інші регіони України. Всього згідно із заявками 

від регіональних штабів та транзитних пунктів забезпечено перевезення 

залізничним транспортом 14 тис. 368 осіб, з них 4 тис. 158 дітей. 
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Місцевими органами виконавчої влади постійно проводиться пошук 

приміщень, придатних для розміщення внутрішньо переміщених осіб. На цей 

час визначено 825 об’єктів різної форми власності, в яких можливе 

розміщення 13 тис. 289 внутрішньо переміщених осіб (Міжвідомчий 

координаційний штаб повідомляє: з тимчасово окупованої території та 

районів АТО переміщено 898 тис. 95 осіб // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=248316491&cat_id=2

44277212). −− 2015. − 10.07). 

 

Через две недели в Донецкой области начнет действовать 

программа помощи переселенцам.  

Председатель Донецкой областной военно-гражданской 

администрации Павел Жебривский: 

К сожалению, программы по переселенцам у Донецкой ОГА не было. 

На сегодняшний день поставлена задача сформировать эту программу. 

Осталось две недели. Сегодня для нас проблема не только в переселении и 

предоставлении жилья, выделении каких-то денег для существования. 

Ключевая задача – это адаптация граждан, которых мы переселяем в другие 

регионы. (…) Нужно устроить условия, чтобы они ходили на работу. Это 

должно стать краеугольным камнем для формирования программы по работе 

с переселенцами. Также, Донецкая ОВГА будет сотрудничать с 

представителями ООН. Это должна быть целостная программа. Я думаю, что 

программа будет утверждена через две недели (Через две недели в Донецкой 

области начнет действовать программа помощи переселенцам, – 

Жебривский // Новости Донбасса (http://novosti.dn.ua/details/254545/). – 

2015. – 09.07). 

 

Управління звільненими територіями 

 

Голова українського МЗС Павло Клімкін: 

Словенія виявила ініціативу в питанні розмінування територій 

Донбассу (Словенія запропонувала допомогу у розмінуванні території 

Донбасу // АСН (http://asn.in.ua/ua/news/news/6137-slovenija-predlozhila-

pomoshh-v-razminirovanii-ter.html). – 2015. – 14.07). 

 

Председатель Донецкой областной военно-гражданской 

администрации Павел Жебривский: 

Сегодня мы запланировали, что в ближайшее время в Киеве будет 

создано представительство Донецкой области. По каждому направлению − 

образование, культура, здравоохранение, экономика − мы будем создавать 

группы по отработке инновационных моделей развития. 

Хочу сдвинуть тихий плес, который на сегодня имеем в областной 

государственной администрации. Для этого я объявил мобилизацию 

патриотов-профессионалов в различных областях. Просто выполнение 

бюрократических функций меня не интересует − на каждом направлении 
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нужны драйверы (В Киеве собрались создать представительство 

Донбасса // 62.ua − Сайт города Донецка (http://www.62.ua/news/888792). – 

2015. – 14.07). 

 

В Донецкой области создан центр по борьбе с коррупцией.  

Глава Донецкой областной военно-гражданской администрации 

Павел Жебривский: 

Каждую неделю будет отрабатываться один город и район. В ОВГА 

создан кабинет, куда смогут приходить граждане и сообщать о 

коррупционном преступлении. С понедельника такой кабинет откроется так 

же в городе Артемовск (В Донецкой области создан центр по борьбе с 

коррупцией, – губернатор // Новости Донбасса 

(http://novosti.dn.ua/details/254839/). – 2015. – 13.07). 

 

Голова Донецької обалсної військово-цивільної адміністрації 

Павло Жебрівський: 

За 2 тижні в Донецькій області має запрацювати логістичний центр, що 

дозволить скоротити черги на в'їзді до зони проведення антитерористичної 

операції на 30% (Жебрівський: уже за 2 тижні черги на лінії 

розмежування скоротяться на третину // Слово і Діло 

(http://www.slovoidilo.ua/2015/07/09/novyna/suspilstvo/zhebrivskyj-uzhe-za-2-

tyzhnya-cherhy-na-liniyi-rozmezhuvannya-skorotyatsya-na-tretynu). – 2015. – 

09.07). 

 

Президент Петро Порошенко запросив волонтерів до спільної 

взаємодії у боротьбі з контрабандою та корупцією на лінії розмежування 

на Донбасі. На нараді, яка відбулась в Адміністрації Президента, Глава 

держави детально обговорив з волонтерами та представниками органів влади 

та силових структур спільні дії щодо встановлення правопорядку на лінії 

зіткнення на Сході (Президент запросив волонтерів до активної взаємодії 

у боротьбі з контрабандою та корупцією на Донбасі: Ви маєте 

стовідсотково мою довіру // Президент України Петро Порошенко 

(http://www.president.gov.ua/news/prezident-zaprosiv-volonteriv-do-aktivnoyi-

vzayemodiyi-u-bor-35627). – 2015. – 09.07). 
 

Голова Донецької обласної державної адміністрації Павло 

Жебрівський: 

Одне з головних наших завдань – це формування нової української 

донецької еліти для того, щоб процеси на Донеччині були українські і 

незворотні. 

Процес формування команди управлінців в Донецькій області триває:. 

Ми оголосили мобілізацію патріотичних професіоналів, які на конкурсній 

основі претендуватимуть на зайняття посад як в обласній держадміністрації, 

так й в районних адміністраціях. Це близько 500 вакансій. (…) 
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Ми бачимо близько 4,5 млрд грн фінансового ресурсу, який 

передбачений на фінансування тимчасово окупованих територій, і ми 

ініціюємо перерозподіл цих коштів на інфраструктурні проекти. 

В ідеалі ми маємо створити такі умови для бізнесу, щоб з Києва хотіли 

працювати на українській Донеччині.  

Будуть створені логістичні центри у безпосередній близькості до КПВВ 

(контрольно-пропускні пункти в’їзду/виїзду) без перетину цієї лінії. В цих 

центрах мешканці неконтрольованих територій області зможуть вільно, без 

перепусток, придбати непідакцизні товари: харчі та ліки. Безпеку та порядок 

в цих центрах будуть забезпечувати прикордонники, представники 

фіскальних органів, УВС та СБУ в співпраці з представниками ОДА. (…) 

Націлений на прискорення переходу до системи електронних торгів 

товарами та послугами й скорочення часу на проведення тендерів для 

інфраструктурних проектів. Зараз активно опрацьовується електронна 

система перепусток і найближчим часом вона повноцінно має запрацювати 

(Павло Жебрівський: Одне з головних завдань – формування нової 

української донецької еліти // Президент України Петро Порошенко 

(http://www.president.gov.ua/news/pavlo-zhebrivskij-odne-z-golovnih-zavdan-

formuvannya-novoyi-35625). – 2015. – 09.07). 
 

Представители Программы развития ООН будут содействовать в 

решении вопроса организации пропускного режима в зону АТО и 

обратятся по этому поводу к Международной организации по миграции.  

Программа направлена на помощь переселенцам и оказание им 

психологической поддержки. Много внимания уделяется помощи в 

обезвреживании заминированных территорий. 

Председатель по вопросам сотрудничества Представительства ЕС 

в Украине Беренд де Гроот:  
Еще одним приоритетным направлением в нашей программе является 

сотрудничество со СМИ. Мы планируем предоставлять им информацию, 

проверенные факты для того, чтобы население получало объективную 

информацию (ООН поможет в организации пропускного режима в зону 

АТО // Восстановление Донбасса (http://restoring-

donbass.com/novosti/14302-oon-pomozhet-v-organizatsii-propusknogo-rezhima-

v-zonu-ato/). – 2015. – 09.07). 
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ІНІЦІАТИВИ РЕГІОНАЛЬНИХ ВЛАДНИХ СТРУКТУР ТА 

ГРОМАДСЬКИХ ОРГАНІЗАЦІЙ 

 

В Славянске идет подготовка к открытию Координационного 

центра по работе с переселенцами и гражданами, пострадавшими в зоне 

АТО. Он разместится на первом этаже горсовета и позволит обеспечивать 

коммуникацию всех служб города, оказывают помощь внутренне 

перемещенным лицам. 

Руководитель Координационного центра по работе с 

переселенцами и гражданами, пострадавшими в зоне АТО Наталья 

Подлатова: 

Значительная их часть − это пенсионеры и люди с особыми 

потребностями. Каждому из переселенцев сначала требовалось 

зарегистрироваться по месту жительства, побывать в миграционной службе, 

затем в управлении социальной защиты населения, пенсионерам − еще и в 

управлении Пенсионного фонда. Все эти службы и организации 

расположены в городе на определенном расстоянии, а то и в разных 

микрорайонах. Теперь же для постановки на учет гражданам достаточно 

обратиться в один кабинет на первом этаже горсовета, а сотрудники центра 

сами позаботятся об обеспечении прямой связи с органами социальной 

защиты, пенсионного обеспечения, медицинскими учреждениями, 

благотворительными организациями. 

В центре планируют создать единую компьютерную базу данных о 

внутренне перемещенных лиц и жителей Славянска, пострадавших в 

результате проведения АТО, собрать информацию о первоочередных 

потребностях переселенцев − в жилье, медикаментах, детском питании и 

тому подобное (В Славянске все социальные службы объединят под одной 

«крышей» // Восстановление Донбасса (http://restoring-

donbass.com/novosti/15016-v-slavyanske-vse-sotsialnyie-sluzhbyi-obedinyat-pod-

odnoy-kryishey/). – 2015. – 15.07). 

 

14 июля в «Мистецьком Арсенале» состоялся брифинг, 

посвященный благотворительному аукциону «Искусство, которое 

спасает». Этот аукцион проходил в поддержку детей и других пострадавших, 

оставшихся в прифронтовом городе Марьинка Донецкой области. 

Организаторами аукциона совместно с выставочным центром 

выступили АО «Ощадбанк», ОО «Волонтерская Сотня» и агентство 

культурных инициатив Art Management. По результатам его проведения, как 

заявляют организаторы, было собрано около 2 млн грн. Собранная помощь 

выражалась не только в денежном эквиваленте — на аукционе собирали 

продукты питания и мягкие игрушки (В киевском «Мистецьком Арсенале» 

собрали помощь для детей Марьинки // Восстановление Донбасса 

(http://restoring-donbass.com/novosti/15019-v-kievskom-arsenale-sobrali-

pomocsh-dlya-detey-marinki/). – 2015. – 15.07). 
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Тематическое совещание «Восстановление источника средств к 

существованию», организованного по инициативе Чешской 

международной неправительственной организации «People in need» 

(«Человек в беде») состоялось в Кременском районном центре занятости 

14 июля.  

На встрече представители «People in need» проинформировали о 

возможности получить денежные гранты от этой общественной организации 

для восстановления предпринимательской деятельности, малого бизнеса, 

которые были прекращены, в том числе в связи с ситуацией на Востоке 

Украины. 

Гранты предоставляются внутренне перемещенным лицам и семьям, 

постоянно проживающим в городах и районах, в т.ч. городе Кременная, и 

которые имели в прошлом опыт ведения самостоятельной деятельности 

(предпринимательства, малого бизнеса). Размер гранта составляет от 250 до 

1000 долларов США в гривневом эквиваленте (Чешская организация 

поможет переселенцам начать предпринимательскую деятельность // 

Восстановление Донбасса (http://restoring-donbass.com/novosti/14981-

cheshskaya-organizatsiya-pomozhet-pereselentsam-nachat-predprinimatelskuyu-

deyatelnost/). – 2015. – 15.07). 

 

У Семенівському районі переселенці з зони АТО отримали 50 

продуктових наборів.  

Допомога була надана у рамках проекту гуманітарної допомоги 

внутрішньо переміщеним особам UKR 1502 за підтримки Міністерства 

зовнішніх справ ФРН у контакті з Посольством ФРН в Україні, Спілкою 

Робітничих самаритян Німеччини, Спілкою самаритян України, Полтавською 

обласною благодійною організацією «Спілка Самаритян», повідомили у 

Семенівській райдержадміністрації (До Полтавщини надійшла допомога з 

Німеччини // Vpoltave.info (http://vpoltave.info/post/36922-do-poltavshhini-

nadijjshla-dopomoga-z-nimechchini). – 2015. – 14.07). 

 

У дитячому оздоровчому комплексі ім. Загурного в селі Клекотина 

(Шаргородський район) з 14 червня по 04 липня 2015 року 

оздоровлювались діти зі Старобільського району Луганської області. Це 

перший табір у Вінницькій області, який прийняв дітей із зони АТО. 

Усі діти та супроводжувачі були забезпечені повноцінним 

п’ятиразовим харчуванням, залучались до культурно-масових заходів. Для 

них була організована безкоштовна екскурсія до м. Вінниця з відвідуванням 

дитячого розважального центру «Рошен» та Вінницького обласного 

краєзнавчого музею. 

Оплату витрат, пов’язаних з перебуванням цієї групи дітей, здійснено 

за рахунок коштів обласного бюджету, передбачених управлінню у справах 

сім’ї, молоді та спорту облдержадміністрації на соціальні програми і заходи 

державних органів у справах молоді. Всього на цей захід використано 97 500 
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грн (За кошти обласного бюджету вже оздоровлено 39 дітей вимушених 

переселенців з Луганщини // Вінницька ОДА 

(http://www.vin.gov.ua/web/vinoda.nsf/web_alldocs/DocДЕПІ9YEL6R). – 2015. 

– 14.07). 

 

На территории Херсонской городской клинической больницы им. 

Е. Е. Карабелеша проведена передача благотворительной помощи 

многодетным семьям, которые вынужденно переселились в г. Херсон и 

Херсонскую область с востока Украины.  

Заместитель городского головы Херсона Сергей Черевко: 

10 дней назад мы были в больнице Днепровского района где 

представители общественности передали часть материалов и оборудования, 

сегодня очередное приятное событие − семьи, которые вынужденно 

переехали из Донецкой и Луганской областей, получат гуманитарную 

помощь. 

В организации предоставления помощи принимали участие Венгерская 

экумуническая служба помощи (Будапешт) в партнерстве с общественной 

организацией «Лига деловых и профессиональных женщин», Херсонский 

городской совет, специализированное формирование городского центра 

социальных служб для детей, семьи и молодежи «Гуманитарный центр по 

работе со внутренне перемещенными лицами», Херсонский городской фонд 

поддержки предпринимательства (Венгерские благотворители передали 

переселенцам гуманитарную помощь // ХЕРСОН Онлайн 

(http://khersonline.net/novosti/obschestvo/42520-vengerskie-blagotvoriteli-

peredali-pereselencam-gumanitarnuyu-pomosch.html). – 2015. – 13.07). 

 

У Харкові стартує спецпроект для дітей-переселенців. 

Соціальний проект «Зоряне літо» для дітей, які прибули до Харкова з 

Донецької та Луганської областей, а також дітей, що знаходяться у важких 

життєвих обставинах, стартує 20 липня в місті. Так, програмою передбачені 

змагання з картингу, змагання в «Мотузковому парку», участь у 

спеціальному квесті та інших іграх.. Організатори «Зоряного літа» – Ротарі-

клуб «Харків-мультінешнл» у партнерстві з Харківським міським центром 

соціальних служб для сім'ї, дітей та молоді «Довіра» (У Харкові стартує 

спецпроект для дітей-переселенців // Харківська міська рада 

(http://www.city.kharkov.ua/uk/news/u-kharkovi-startue-spetsproekt-dlya-ditey-

pereselentsiv-28615.html). – 2015. – 13.07). 

 

9 июля, в село Крымское Луганской области доставили 

гуманитарную помощь. 

В состав гумконвоя входят строительные комплекты для ремонта 

крыш, поврежденных в результате обстрела боевиков незаконной 

группировки «ЛНР» (В село Крымское доставили гуманитарную помощь // 

Восстановление Донбасса (http://restoring-donbass.com/novosti/14440-v-selo-

kryimskoe-dostavili-gumanitarnuyu-pomocsh/). – 2015. – 10.07). 
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На 1 липня експертами КП «Агентство розвитку Черкащини 

Черкаської обласної ради» спільно з головою Золотоніської районної 

державної адміністрації було підготовлено та направлено до Мінрегіону 

низку пріоритетних проектів на загальну суму 1,37 млн. євро, метою 

яких є допомога вимушеним переселенцям та місцевим громадам, які 

надали притулок співвітчизникам з окупованих територій. 

Ці кошти є цільовими і надаються Європейським інвестиційним банком 

під державні гарантії для реалізації та вирішення чіткого переліку питань. 

Агентство, активно співпрацюючи з міжнародними фінансовими 

інституціями, вибудовує чітку стратегію для залучення коштів в Черкаську 

область з метою суттєвого покращення інвестиційної привабливості регіону 

(Агентство розвитку Черкащини залучає кошти Європейського 

інвестиційного банку для допомоги внутрішнім переселенцям // 

Провинция (http://pro-vincia.com.ua/novini/news_ekonomka/18903-agentstvo-

rozvitku-cherkaschini-zaluchaye-koshti-yevropeyskogo-nvesticynogo-banku-

dlya-dopomogi-vnutrshnm-pereselencyam.html). – 2015. – 10.07). 

 

Представництво Європейського Союзу в Україні прийняло 

пропозицію Харківської обласної державної адміністрації щодо 

реалізації грантового проекту, спрямованого на забезпечення житлом, 

теплими речами, медикаментами та медичним обладнанням 

переселенців з районів проведення антитерористичної операції.  

Заступник голови ХОДА Юлія Світлична: 

Наприкінці червня був підписаний контракт між громадською 

організацією «Харківська правозахисна група» та Європейською комісією 

щодо надання міжнародної технічної допомоги у розмірі 1,8 млн євро на 

реалізацію проекту «Захист прав внутрішньо переміщених осіб в Україні».   

В рамках реалізації проекту благодійні організації Харкова планують 

відкрити центри розміщення та допомоги вимушеним переселенцям, 

відремонтувати приміщення, в яких вже мешкають переселенці, а також 

інваліди, ветерани, жінки з дітьми, які опинилися в складних життєвих 

умовах. Для них закуплять медикаменти, спеціальне обладнання, засоби 

гігієни, одяг, продукти харчування. Проект планується реалізувати протягом 

восьми місяців (В Харківській області реалізують грантовий проект ЄС 

щодо вирішення проблем переселенців // Офіційний сайт Харківської 

облдержадміністрації (http://kharkivoda.gov.ua/uk/news/view/id/26649). – 

2015. – 09.07). 

 

Международный Комитет Красного Креста в Украине передал 

предприятию «Вода Донбасса» 7,3 километров труб. 

Несколько дней назад начались ремонтные работы пострадавших 

участков в районе оккупированной Горловки, где напорные трубопроводы 

сильно повреждены, и в результате утечек теряется огромное количество 

воды (Красный Крест передал трубы для ремонта канала «Северский 
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Донец-Донбасс» // Восстановление Донбасса (http://restoring-

donbass.com/novosti/14356-krasnyiy-krest-peredal-trubyi-dlya-remonta-kanala-

severskiy-donets-donbass/). – 2015. – 09.07). 

 

В городе Рубежном Луганской области при помощи денег 

японского правительства будет отремонтировано инфекционное 

отделение городской больницы. 

Советник главы Луганской ОВГА Денис Денищенко. 

На ремонт отделения выделено более 3,5 млн грн. 

(…) Корпус будет отремонтирован согласно мировым стандартам 

современной медицины. На сегодняшний день открыто и честно 

определяются исполнители работ, которые должны начаться со дня на день 

(Япония поможет с ремонтом инфекционного отделения в Рубежном // 

Восстановление Донбасса (http://restoring-donbass.com/novosti/14299-

yaponiya-pomozhet-s-remontom-infektsionnogo-otdeleniya-v-rubezhnom/). – 

2015. – 09.07). 
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НОВИНИ З СОЦІАЛЬНИХ МЕРЕЖ ТА РЕГІОНАЛЬНИХ 

ІНТЕРНЕТ-ПРЕДСТАВНИЦТВ 

 

Міністр молоді та спорту Ігор Жданов, перебуваючи на Донеччини з 

робочим візитом, під час зустрічі з губернатором Павлом Жебрівським 

обговорив спільну ідею відновлення підірваного мосту під Слов’янськом. 

Міністр молоді та спорту Ігор Жданов: 

Я говорив з губернатором, що треба відновлювати інфраструктуру 

Донбасу, цей міст важливий для області і може стати його візитівкою. 

(…) Також треба братися в цілому за відновлення доріг, що допоможе 

людям пересуватися як в межах регіону, так і між областями (Славянск // 

https://www.facebook.com/Sloviansk/posts/869485079813061. – 2015. – 15.07). 

 

14 июля в Славянске в парке Мечты прошла очередная акция по его 

благоустройству. Активисты города старались сделать все возможное, чтобы 

парк Мечты все же стал реальностью (Славянск // 

https://www.facebook.com/Sloviansk/posts/869426026485633. – 2015. – 15.07). 

 

Получить электронный «пропуск» за 10 дней − реально. 

Наша команда в приятном шоке: СБУ сдержала обещание. 

Еще в субботу появились первые счастливчики, подавшие заявление на 

пересечение линии соприкосновения через он-лайн ресурс СБУ.  

Как и было обещано, ответ был получен «в течение 10 дней» (по факту 

− быстрее), а не через полтора-два месяца (Донбасс SOS // 

https://vk.com/donbasssos?w=wall-68158751_4704. – 2015. – 13.07). 
 

Между пунктами пропуска и «нулевыми» блокпостами пустят 

автобусы. 

Облгосадминистрация попытается запустить эксперимент по 

организации маршрутных перевозок между КПВВ и нулевой линией 

разграничения. 

Сейчас люди, пересекающие временную границу, вынуждены по 

несколько километров пешком преодолевать расстояние между крайними 

блокпостами (Донбасс SOS // https://vk.com/donbasssos?w=wall-

68158751_4699. – 2015. – 13.07). 
 

В Славянске общественная организация ремонтирует Центр детского и 

юношеского творчества. 

В конце прошлой недели начались ремонтные работы в славянском 

Центре детского и юношеского творчества (ЦДЮТ).  

Начальник Славянского городского отдела образования Вадим 

Овчаренко: 

В ЦДЮТ работают волонтеры международной благотворительной 

организации Save The Children. Не первом этапе ремонт проводится в фойе 
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здания ЦДЮТ − шпаклюются и красятся стены (Славянск // 

https://www.facebook.com/Sloviansk/posts/868605499901019. – 2015. – 13.07). 

 

Председатель Донецкой областной военно-гражданской 

администрации Павел Жебривский намерен перенести контрольный пункт 

пропуска из села Бугас Волновахского района в Новотроицкое.  

Председатель Донецкой областной военно-гражданской 

администрации Павел Жебривский: 

Ожидается, что пропускная способность контрольного пункта вблизи 

Новотроицкого увеличится вдвое. Там шире дорога, есть несколько полос 

движения. Отдельную полосу можно выделить для оформления грузов. 

Также сможем увеличить количество фискалов, военных, чтобы ускорить 

время рассмотрения документов.  

(…) На территории между нулевой линией разграничения и новым 

КПВВ будет построен логистический центр, где люди смогут покупать 

продукты питания, лекарства, товары первой необходимости. Также 

рассматривается возможность выплат пенсий в данном районе. Отмечается, 

что пункт пропуска планируют обустроить в течении одной недели, а также 

обеспечить на месте работу мобильного медицинского пункта. 

Помочь с обустройством нового КПВВ, в частности с установкой 

дополнительных туалетов, пообещали фермеры и предприниматели, которые 

тоже заинтересованы, чтобы порядок перевозки товаров был приведен к 

единым нормам (Свободный Донбасс // 

https://www.facebook.com/freedonbas.ua/photos/a.536519319787551.107374182

6.536398193132997/698995090206639/?type=1. – 2015. – 13.07). 

 

Відтепер ярмарки-продажі сільськогосподарської продукції та 

продуктів її переробки будуть проводитися у Сєвєродонецьку не тільки по 

суботах, а й кожної середи, починаючи з 15 липня. Жителям області буде 

представлено широкий асортимент виробів підприємств харчової та 

переробної промисловості з усіх територій області (Луганська обласна 

державна адміністрація // 

https://www.facebook.com/odalug/posts/448373445344961. – 2015. – 13.07). 

 

На сайте СБ Украины появилась презентация системы контроля 

пересечения линии соприкосновения, где описан механизм работы, алгоритм 

подачи и проверки заявлений и несколько полезных советов по заполнении 

электронной анкеты (Донбасс SOS // https://vk.com/donbasssos?w=wall-

68158751_4381. – 2015. – 10.07). 

 

На канале «Северский Донец-Донбасс» поменяют семь километров 

поврежденных труб (Луганский Радар // 

https://www.facebook.com/lugradar/posts/898939083497903. – 2015. – 10.07). 
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С августа в Славянске начинает свою работу волонтѐрский лагерь 

«Будуємо Україну разом». Ребята со Славянска, Краматорска, Львова и др. 

городов Украины. Ребята будут восстанавливать разрушенные дома и 

квартиры в г. Славянске и Краматорске (Славянск // 

https://www.facebook.com/Sloviansk/posts/866900163404886. – 2015. – 09.07). 

 

За год в Славянске после проведения АТО остеклили окна в 224 

многоэтажках и отремонтировали 28 многоквартирных домов. 

В 2015 г. на восстановительные работы выделено 1,43 млн.грн. 

Предусмотрена субвенция из государственного бюджета на 

восстановительные работы по ул. Олимпийская, 7, работы будут 

продолжены. 

По ул. Бульварной, 4 из областного бюджета было выделено около 4 

млн. грн. Работы планируют начать в сентябре после проведения тендерной 

процедуры и определения подрядной организации (Славянск // 

https://www.facebook.com/Sloviansk/posts/866746370086932. – 2015. – 09.07). 

 

Президент України Петро Порошенко: 

Ми прийняли рішення, що на території пункту пропуску можуть 

перебувати лише прикордонники і митники, і ніхто більше (Петро 

Порошенко // 

https://www.facebook.com/petroporoshenko/photos/a.474415552692842.1073741

828.474409562693441/647023385432057/?type=1. – 2015. – 09.07). 
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ЕКСПЕРТНИЙ ПОГЛЯД 

Експерт з питань внутрішньо переміщених осіб Інституту 

суспільно-економічно досліджень Тетяна Дурнєва: 

Представники Донецької обласної організації ВГО «Комітет виборців 

України» та Громадянської мережі «ОПОРА» ще після першого розгляду 

законопроектів про місцеві вибори заявили про те, що у разі, якщо депутати 

не врахують поправки щодо надання права голосу переселенцям, тоді буде 

реєструватися окремий законопроект для врегулювання виборчого процесу в 

Донецькій та Луганській областях та забезпечення виборчих прав вимушено 

переміщених осіб. 

Створено робочу групу спільно з народними депутатами, 

представниками громадських, експертних та наукових організацій для 

написання цього законопроекту. 

Саме зміна виборчої адреси дасть право голосувати не лише на 

місцевих виборах у жовтні 2015 році, а й на наступних парламентських чи 

президентських виборах. 

Нову виборчу адресу внутрішньо переміщеної особи пропонується 

визначати за місцем фактичного проживання виборця, зазначеним у довідці 

про взяття на облік такої особи як внутрішньо переміщеної особи 

(Переселенцям окремим законом хочуть надати право голосу, – експерт // 

Західна інформаційна корпорація 

(http://zik.ua/ua/news/2015/07/15/pereselentsyam_okremym_zakonom_hochut_n

adaty_pravo_golosu__ekspert_607718). − 2015. – 15.07). 

 

14 июля Верховная Рада Украины будет рассматривать во втором 

чтении законопроект о местных выборах (№ 2831-3). По оценкам юристов 

общественной инициативы «Восстановление Донбасса», данный 

законопроект грубо игнорирует права переселенцев. А именно, лишает их 

возможности голосования. 

Законопроект не позволяет избирателям участвовать в местных 

выборах, если они находятся за пределами населенного пункта, в котором 

зарегистрированы. Исключением из этого правила может стать только 

голосование на специальных участках (в больницах, исправительных 

учреждениях и др.). В такой редакции законопроект вступает в противоречие 

с другим Законом Украины, а именно со ст. 8 ЗУ «Об обеспечении прав и 

свобод внутренне перемещенных лиц», которая устанавливает, что 

переселенцы могут участвовать в местных выборах путем смены места 

голосования без изменения выборного адреса. 

В законопроект достаточно внести поправку, согласно которой 

избиратели-переселенцы могут принимать участие в местных выборах на 

основании части 3 ст.7 ЗУ «Про государственный реестр избирателей». То 

есть не по месту регистрации, а по месту фактического проживания. К тому 

же данные о фактическом месте проживания переселенцев имеются в Единой 

информационной базе данных внутренне перемещенных лиц. 
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Руководитель общественной инициативы «Восстановление 

Донбасса» Елена Петряева: 

Если Верховная Рада не примет необходимых изменений в этот 

документ, более миллиона граждан Украины не смогут участвовать в 

местных выборах. Это прямое нарушение конституционных прав 

переселенцев (Верховная Рада лишает переселенцев возможности 

голосовать – «Восстановление Донбасса» // Восстановление Донбасса 

(http://restoring-donbass.com/novosti/14795-verhovnaya-rada-lishaet-

pereselentsev-vozmozhnosti-golosovat-vosstanovlenie-donbassa/). − 2015. – 

13.07). 

 

По официальной статистике, в Украине насчитывается около 1,4 

миллиона внутренне перемещенных лиц или 1,1 миллиона семей, из 

которых 336 000 семей получают денежную помощь от государства. По 

данным Минсоцполитики, пока им уже перечислено 1,62 миллиарда грн. 

Вместе с тем, большинство экспертов считает, что на самом деле украинских 

беженцев из Крыма и Донбасса значительно больше. Отсутствие «сводной» 

статистики − серьезный недостаток, который мешает государственным 

органам полноценно оценить масштаб проблемы, считают эксперты. В 

частности, Министерство не учитывает данные ООН, международных 

мониторинговых миссий, а также общественных и волонтерских 

организаций. 

По мнению экспертов Института, в министерской программе по работе 

с вынужденно перемещенными лицами отсутствуют четко действующие 

механизмы социальной адаптации и интеграции переселенцев с Востока 

Украины в украинское общество. Кроме того, программе не хватает 

комплексности и системности, а значит государство не сможет решать весь 

спектр проблем беженцев. В частности до сих пор не решены вопросы 

участия переселенцев в местных выборах, которые также можно считать 

механизмом интеграции в общественно- политические процессы. 

Директор Киевского отделения Украинского института стратегий 

глобального развития и адаптации Александр Белокобыльский: 

Государственная программа по работе с вынужденно перемещенными 

лицами, в первую очередь, должна соответствовать национальным интересам 

Украины. Политика интеграции должна быть направлена на то, чтобы 

переселенцы стали носителями проукраинской идеологии, должна облегчить 

возвращение и закрепление за государством тех территорий, которые сегодня 

ей не подконтрольны. Также для эффективной адаптации переселенцев 

крайне важно побороть социальную дискриминацию украинцев из Донбасса, 

так как это значительно затрудняет их интеграцию в местные общины. 

Эксперты Института отмечают, что государственную стратегию 

работы с переселенцами необходимо существенно доработать. К процессу 

разработки необходимо привлечь отечественные научные и 

исследовательские институты, которые должны изучить новые реалии 

социальной, экономической и демографической ситуации в Украине и 
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предоставить соответствующие рекомендации (В Украине до сих пор нет 

действенной стратегии социальной адаптации переселенцев − эксперты 

// Восстановление Донбасса (http://restoring-donbass.com/novosti/14791-v-

ukraine-do-sih-por-net-deystvennoy-strategii-sotsialnoy-adaptatsii-pereselentsev-

ekspertyi/). − 2015. – 13.07). 
 

Политик и основатель общественной инициативы 

«Восстановление Донбасса» Александр Клименко: 

Штрафные санкции за неуплату налогов и ЕСВ предпринимателями в 

зоне проведения антитеррористической операции ставят под вопрос 

существование малого и среднего бизнеса в Донецкой и Луганской областях. 

В период активных боевых действий многие предприниматели 

вынуждены были закрыть свой бизнес и выехать из своих родных мест. 

Поэтому многие не могли уплачивать никаких налогов. Что касается 

государственных и бюджетных организаций, то они были полностью лишены 

финансирования. Даже если бы они и захотели заплатить налоги, то не 

смогли бы этого сделать из-за банального отсутствия денег. 

В итоге, когда люди возвращались домой, их ожидали не только 

разрушенные дома, но и долги по налогам, и как следствие – штрафные 

санкции. 

Например, в Краматорске за период проведения боевых действий, 

штрафные санкции были начислены более полутора тысячам субъектам 

предпринимательств на суму более 3 миллионов гривен. Оштрафован 

каждый пятый предприниматель. 

Мораторий на начисление штрафов за неуплату налогов и единого 

социального взноса для предприятий в зоне АТО не действует. А Закон «О 

временных мерах на период проведения АТО», который предоставил ряд 

преференций субъектам хозяйствования, находящимся на территории АТО, 

оказался бесполезным в налоговой сфере. 

Например, если предприниматель зарегистрирован на территории, где 

проходит АТО, то ему приостанавливают начисление ЕСВ. Но если 

бизнесмен переезжает в другой регион Украины, то ему автоматом 

начисляется вся сумма, которая должна была быть уплачена за этот период. 

Кроме того, перечень населенных пунктов на территории которых 

осуществлялась АТО сейчас не действует, а значит и оснований для 

«замораживания» платежей нет. 

Если в самое ближайшее время проблему с налоговыми штрафами не 

решить – под угрозой прекращения работы окажется значительная часть 

малых и средних предприятий Донецкой и Луганской областей (Штрафные 

санкции убивают бизнес на Донбассе, — Клименко // Восстановление 

Донбасса (http://restoring-donbass.com/novosti/14625-shtrafnyie-sanktsii-

ubivayut-biznes-na-donbasse-klimenko/). − 2015. – 11.07). 
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Состоянием на начало июля 2015 года в Донецкой области 

остаются разрушенными или поврежденными в результате обстрелов 

более 10 тысяч объектов. 

Такие результаты по итогам месяца мониторинга фактических 

разрушений и изучения данных открытых источников 10 июля озвучили 

эксперты общественной инициативы «Восстановление Донбасса». 

Статистика, представленная организацией, включает в себя не только 

жилые дома, но и объекты промышленности, жилищно-коммунальных услуг 

и социальной инфраструктуры. 

По ориентировочным подсчетам общая сумма убытков Донбасса от 

зафиксированных разрушений на сегодня составляет около 4 млрд. гривен. 

Около 1,5 млрд. гривен из этой суммы приходится на территории региона, 

подконтрольные Украине.  

Эксперты «Восстановления Донбасса» отмечают, что наибольший 

урон, кроме жилого фонда, получили объекты электро- и газоснабжения, 

учебных заведений, дорожной инфраструктуры. В жилищном фонде за счет 

ресурсов государства было отремонтировано 10% поврежденных зданий (В 

Донецкой области остаются без ремонта более 10 тыс. объектов, 

пострадавших от обстрелов, − «Восстановление Донбасса» // 

Восстановление Донбасса (http://restoring-donbass.com/novosti/14448-v-

donetskoy-oblasti-ostayutsya-bez-remonta-bolee-10-tyis-obektov-postradavshih-

ot-obstrelov-vosstanovlenie-donbassa/). − 2015. – 10.07). 

 

Руководитель общественной инициативы «Восстановление 

Донбасса» Елена Петряева: 

На сегодняшний день Кабмин не разработал и не принял ряд 

нормативно-правовых актов, которые, согласно законам Украины, уже 

должны были вступить в силу. В частности: 

− более чем на полгода просрочено принятие комплексной 

государственной программы по поддержке и социальной адаптации 

переселенцев. Закон №1706-VII, обязавший Кабинет министров разработать 

такую программу, вступил в силу еще в ноябре 2014 года. 

− на четыре месяца просрочено поручение разработать порядок 

погашения задолженностей по зарплатам, стипендиям и пенсиям, которые 

накопились за время проведения АТО. Закон №85-VIII, устанавливающий 

эти сроки, вступил в силу в феврале 2015 года, а сам порядок Кабмин должен 

был представить общественности в марте. 

− до 5 июля должна была заработать программа поддержки в 

получении профессионально-технического и высшего образования для детей, 

чьи родители погибли на Донбассе, а также для детей-переселенцев. 

Разработать эту программу Кабмин был обязан согласно закону №425-VIII. 

К нам на горячую линию поступают звонки от людей, которые на себе 

испытывают результат сегодняшнего простоя в законодательном 

регулировании. В частности, они не могут понять, полагаются ли их детям 
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льготы при поступлении? Юридически – полагаются. Но по факту выходит, 

что законодательных механизмов для их предоставления нет. 

Представитель организации «Фонд «Злата Лада» Елена 

Николаенко: 

На сегодня тяжелой остается ситуация с инвалидами-переселенцами, 

которые выживают благодаря помощи волонтеров. Текущий проект 

госпрограммы по поддержке и социальной адаптации переселенцев, который 

находится на рассмотрении Кабмина, также не учитывает потребностей 

инвалидов-переселенцев (Кабмин просрочил запуск трех государственных 

программ по Донбассу, − «Восстановление Донбасса» // Восстановление 

Донбасса (http://restoring-donbass.com/novosti/14305-kabmin-prosrochil-

zapusk-treh-gosudarstvennyih-programm-po-donbassu-vosstanovlenie-

donbassa/). − 2015. – 09.07). 
 

Перший заступник міністра соцполітики Василь Шевченко: 

Переселенці, які переїжджають із зони бойових дій, це переважно люди 

пільгових категорій. Вірніше, мається на увазі пенсіонери, інваліди, діти. 

76% таких людей. (…) 

Ми вживаємо заходи, які могли б допомогти у працевлаштуванні. Тому 

що самостійно звернулося приблизно 40 тисяч людей і тільки 8 тисяч 

отримали роботу через Центр зайнятості. Тобто ми активізуємо цю роботу. 

Але знову ж таки треба тут розуміти, що ми перебуваємо в ситуації, в 

якій ми взяли 76% соціально незахищених верств населення (…) 

Волонтер Центру «Фролівська 9/11» Оксана Сухорукова:  

Що стосується реєстрації переселенців. Сьогодні система працює так, 

що не всі переселенці можуть зареєструватися. Тому цифри ці дуже 

приблизні. Вони не є правильними. Я поясню, хто не може зареєструватися. 

Згідно з постановою №505 Кабміну, коли ви реєструєтеся, повинні 

сказати, де проживаєте, місце реєстрації, фактичне місце перебування. Не всі, 

хто здає житло, готові, щоб їхні дані, навіть ті, хто безкоштовно надає це 

житло, потрапили кудись у державні структури, тому що довіри до 

державних структур немає – люди бояться, що їм потім нарахують додаткові 

комунальні, ще якісь речі. Тому вони на таких умовах забороняють людям 

подавати якісь відомості про себе. Це перша категорія людей. 

Друга категорія людей, наприклад, діти, які виїхали з бабусями, які 

виїхали з тітками, дядьками, старшими братами і сестрами. Вони не можуть 

отримати цю допомогу. Відповідно вони не реєструються, тому що іншого 

сенсу немає. (…) 

На жаль, на сьогодні немає єдиної структури, яка займалася би 

проблемами переселенців. (…) У них немає зв’язку всередині міністерства, 

не говорячи вже про те, щоб зв'язок був між міністерствами. Тому потрібна 

якась чи міжвідомча комісія (…) (В Україні немає єдиної структури із 

проблем переселенців – волонтер // Радіо Свобода 

(http://www.radiosvoboda.org/content/article/27119078.html). – 2015. – 09.07). 
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Прогнози 

 

Глава Центра политико-правовых реформ, главный эксперт 

конституционной группы инициативы «Реанимационный пакет 

реформ» Игорь Колиушко: 

Новая система местного самоуправления, введение которой 

предусмотрено изменениями в Конституцию Украины, начнет работу только 

в 2018 году. (…) Вся реформа отложена на 2,5 года, за исключением 

процесса добровольного объединения громад, остальные – это начало 2018 

года. После следующих очередных выборов, после создания исполкомов и 

назначения префектов. До тех пор действуют местные государственные 

администрации. Поэтому некуда спешить – можно спокойно дорабатывать 

этот законопроект и принимать его или в октябре, или в феврале 

(Мониторинг украинских СМИ за 14 июля 2015 года // 

(http://uacrisis.org/ru/28901-ukrainian-monitoring-ukrayinskih-media-za-14-

lipnya-2015-roku). − 2015. − 15.07). 

 

Голова Комітету економістів України Андрій Новак: 

Зона вільної торгівлі з Канадою значно розширює можливості як для 

українського бізнесу, так і привабливість України для канадського бізнесу. 

Тепер можна очікувати прямих канадських інвестицій в Україну. Також 

можна розраховувати, що українська продукція буде більшим об'ємом 

продаватись на канадському ринку, але лише та, що є конкурентною. В 

цілому ЗВТ буде сприяти створенню спільних україно-канадських 

підприємств і залученню прямих канадських інвестицій в економіку. 

Ми можемо поставляти аграрну продукцію. Можливо, з'являться 

спільні підприємства в сфері машинобудування та програмування. 

ЗВТ між Україною та Канадою – це сигнал для багатьох інших країн, 

які раніше з низки причин боялись співпрацювати з Україною. Наразі така 

угода приверне увагу країн Північної та Південної Америки, азійських країн, 

тобто тих, для яких Україна може бути плацдармом для роботи (ЗВТ з 

Канадою приверне увагу азійських країн – експерт // Слово і Діло 

(http://www.slovoidilo.ua/2015/07/15/pogljad/ekonomika/zvt-z-kanadoyu-

pryverne-uvahu-azijskyx-krayin-ekspert). – 2015. – 15.07). 

 

Министр здравоохранения Украины Александр Квиташвили: 
Я могу вам дать 100%-гарантию, что при не реформировании системы 

здравоохранения она просто будет разлагаться и месяцев через 6-7-8 вообще 

разрушится. В случае, если необходимый пакет документов не будет принят, 

Украина лишится необходимого для реформ финансирования. Если не 

примут, у нас не будет финансовой поддержки от МВФ, не будет поддержки 

от Всемирного банка (Квиташвили заявил о возможном развале системы 

здравоохранения при отсутствии реформ // 112.ua 
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(http://112.ua/politika/kvitashvili-zayavil-o-vozmozhnom-razvale-sistemy-

zdravoohraneniya-pri-otsutstvii-reform-244523.html). – 2015. – 13.07). 

 

Політолог, аналітик Міжнародного інформаційно-аналітичного 

Центру «Росія-Україна» Олександра Решмеділова: 

(…) Децентралізація влади повинна супроводжуватися добре 

продуманою додатковою інституційно-фінансовою підтримкою для менш 

розвинених регіонів або проходити економічну реструктуризацію. 

Позитивні ефекти децентралізації будуть помітні вже через 5-7 років, 

тобто в середньостроковій перспективі. Децентралізація в Польщі, після 

закінчення 26 років, все ще триває. При цьому у Польщі, крім власних, є 

гроші ЄС, до того ж чималі (Керівництво країни вирішило процес 

децентралізації підлаштувати під себе // АСН 

(http://asn.in.ua/ua/news/opinions/rukovodstvo-strany-reshilo-process-

decentralizacii.html). − 2015. – 11.07). 

 

Експерт з економічних питань Міжнародного центру 

перспективних досліджень Ангела Бочі: 

Прогнози Міністерства економічного розвитку і торгівлі щодо 

зростання ВВП на 2% і зростання економіки цілком реалістичні. (…) 

З початку травня спостерігається деяке відновлення в частині 

промислового виробництва, економіка вже пішла поки що не у зростання, але 

у відновлення. (…) 

Щоб оптимістичні прогнози справдалися, необхідно державне 

стимулювання розвитку промислового виробництва, залучення інвестицій в 

реальний сектор, нарощування експорту. 

Зростання економіки можливе, лише якщо в Україні почнуться реальні 

реформи, зокрема податкова, яка передбачає підтримку бізнесу (…) 

(Економіка вже почала відновлюватися // АСН 

(http://asn.in.ua/ua/news/opinions/ehkonomika-uzhe-nachala-

vosstanavlivatsja.html). − 2015. – 09.07). 
 

Член експертної ради Центру досліджень армії, конверсії та 

роззброєння, польський експерт Павло Кост: 

Про серйозність намірів влади можна буде говорити лише з 

перспективи більшого часу. Тому що ці реформи цього часу якраз і 

потребують. Вони не можуть статися за рік чи два, а за років п’ять, як 

мінімум. (…) 

Неможливо реформувати, наприклад, лише поліцію, або лише 

прокуратуру, або лише суддів, або лише боротися з корупцією. Це весь 

процес, який має бути поєднаний. Якщо, наприклад, з цього всього переліку 

необхідних реформ буде випадати якийсь один елемент, тоді всі інші 

реформи будуть також хворіти певною мірою. 

Наприклад, коли говоримо про реформу поліції. Багато місця 

присвячено у цьому новому законі, наприклад, територіальним підрозділам. 
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Але тут виникає, знову ж таки, запитання: як ці територіальні підрозділи і, 

відповідно, їхні керівники, яким чином вони будуть визначатися на тлі 

реформи самоврядування, яка в Україні невідомо чим закінчиться, яка теж 

тільки починається. 

Це лише перший, абсолютно перший крок на дуже довгому шляху. 

Надіятися в найближчі п'ять років на супер-якість їхньої діяльності не варто, 

я, наприклад, на це не розраховую (Патрульні – перший крок на довгому 
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